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Aleksandra Kokaj, Présidente/De Voorzitster, ;
Boris Dilliès, Bourgmestre/Burgemeester ;
Thibaud Wyngaard, Jonathan Biermann, Maëlle De Brouwer, Carine Gol-Lescot, Perrine Ledan,
Valentine Delwart, François Jean Jacques Lambert, Daniel Hublet, Echevin(s)/Schepen(en) ;
Marc Cools, Béatrice Fraiteur, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Céline Fremault, Jean-Luc Vanraes,
Jérôme Toussaint, Pierre Desmet, Bernard Hayette, Kathleen Delvoye, Marion Van Offelen, Stefan
Cornelis, Odile Margaux, Lise Goetghebuer, Laurence Anne Vandeputte, Valérie Gillès de Pelichy,
Vanessa Issi, Michel Cohen, Cécile Egrix, Blaise Godefroid, Aurélie Czekalski, Caroline Van Neste,
Nicolas Clumeck, Chiraz El Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Yaël Ariane Nour Haumont, Cédric
Didier Norré, Hans Marcel Joos Van de Cauter, Michel Bruylant, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Laurence Vainsel, Secrétaire communale/Gemeentesecretaris.

 
Eric Sax, Serge Minet, Diane Culer, Patrick Zygas, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden).

Ouverture de la séance à 19:30
Opening van de zitting om 19:30

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING
 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

LA TOTALITE DE LA SEANCE SE TIENT EN VIDEOCONFERENCE PAR
ZOOM.

Le Conseil est informé.

DE GEHELE ZITTING VERLOOPT VIA VIDEOCONFERENTIE (ZOOM).

De Raad wordt geïnformeerd.

 

 

 

Service juridique - Juridische dienst
 

Ordonnance de police du 10 septembre 2020 adoptée par le Bourgmestre autorisant
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que la séance du Conseil communal du 10 septembre 2020 se tienne de manière
virtuelle.- Confirmation.

Le Conseil,
Considérant que le Bourgmestre a adopté, en date du 10 septembre 2020, une ordonnance
de police basée sur l’article 134 de la Nouvelle Loi Communale afin d’autoriser que la
séance du Conseil communal du 10 septembre 2020 se tienne de manière virtuelle et ce,
pour des raisons de santé publique;
Considérant que dans le respect du dispositif de l’article 134 de la Nouvelle Loi
Communale, le Bourgmestre a communiqué sur le champ cette ordonnance de police en la
notifiant le jour même de son adoption, par la voie électronique, à chaque membre du
Conseil communal ; Que cette notification comprenait également « les motifs pour lesquels
le Bourgmestre a cru devoir se dispenser de recourir au Conseil » ;
Que la prise de cette décision devait en effet impérativement se faire avant la séance du
Conseil communal fixée le soir même et ce, afin de pouvoir assurer la publicité adéquate
du fait que la séance ne se tiendrait plus en présentiel et qu’elle pouvait être suivie en
direct sur facebook ;
Qu’enfin cette ordonnance de police abroge l’ordonnance de police adoptée par le
Bourgmestre en date du 28 août 2020 limitant le public à 9 personnes maximum lors de la
séance du Conseil communal du 10 septembre 2020 en vue de respecter la distanciation
sociale,
Décide de confirmer l’ordonnance de police ci-annexée adoptée par le Bourgmestre en date
du 10 septembre 2020 autorisant que la séance du Conseil communal du 10 septembre
2020 se tienne de manière virtuelle.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Politieverordening van 10 september 2020, aangenomen door de burgemeester, die
toestaat dat de zitting van de gemeenteraad van 10 september 2020 virtueel gehouden
wordt.- Bekrachtiging.

De Raad,
Overwegende dat de burgemeester op 10 september 2020 een politieverordening
aangenomen heeft gebaseerd op artikel 134 van de Nieuwe Gemeentewet om toe te staan
dat de zitting van de gemeenteraad van 10 september 2020 virtueel gehouden wordt met
het oog op de volksgezondheid;
Overwegende dat, in naleving van de bepaling van artikel 134 van de Nieuwe
Gemeentewet, de burgemeester deze politieverordening onmiddellijk gecommuniceerd
heeft door ze de dag van haar goedkeuring elektronisch te betekenen aan elk
gemeenteraadslid; Dat deze betekening eveneens de redenen bevatte waarom de
burgemeester meende vrijgesteld te zijn van de toevlucht tot de raad;
Dat deze beslissing immers genomen moest worden voor de zitting van de gemeenteraad,
die vanavond gepland staat, en dit om de nodige bekendmaking te kunnen verzekeren van
het feit dat de zitting niet langer met fysieke aanwezigheid verloopt en dat ze rechtstreeks
op Facebook gevolgd kan worden;
Dat deze politieverordening ten slotte de politieverordening intrekt die op 28 augustus
2020 door de burgemeester aangenomen werd ter beperking van het publiek tot hoogstens
9 personen tijdens de zitting van de gemeenteraad van 10 september 2020 om de social
distancing na te leven,
Beslist de bijgevoegde politieverordening, op 10 september 2020 aangenomen door de
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burgemeester, die toestaat dat de zitting van de gemeenteraad van 10 september 2020
virtueel gehouden wordt, te bekrachtigen.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Politieverordening van 10 september 2020 - Gemeenterraad van 10 september 2020
virtueel.pdf, Ordonnance de police du 10 septembre 2020 - Conseil communal du 10
septembre 2020 virtuel.pdf

 

 

Ordonnance de police du Bourgmestre du 28 août 2020 limitant le public à 9
personnes maximum lors de la séance du Conseil communal du 10 septembre 2020 en
vue de respecter la distanciation sociale.- Confirmation.

Le Conseil,
Considérant que le Bourgmestre a adopté, en date du 28 août 2020, une ordonnance de
police basée sur l’article 134 de la Nouvelle Loi Communale afin de limiter le public à 9
personnes maximum lors de la séance du Conseil communal du 10 septembre 2020 en vue
de respecter la distanciation sociale;
Considérant que dans le respect du dispositif de l’article 134 de la Nouvelle Loi
Communale, le Bourgmestre a communiqué sur le champ cette ordonnance de police en la
notifiant le jour même de son adoption, par la voie électronique, à chaque membre du
Conseil communal;
Que cette notification comprenait les motifs pour lesquels "le Bourgmestre a cru devoir se
dispenser du Conseil";
Que la prise de cette décision devait en effet impérativement se faire avant la séance du
Conseil communal et ce, afin de pouvoir assurer la publicité adéquate de la limitation du
public auprès des citoyens et d’éviter ainsi tout déplacement inutile de leur part,
 
Décide :
de confirmer l’ordonnance de police adoptée par le Bourgmestre en date du 28 août 2020
limitant le public à 9 personnes maximum lors de la séance du Conseil communal du 10
septembre 2020 en vue de respecter la distanciation sociale.

Le point est retiré.

Politieverordening van de Burgemeester van 28 augustus 2020 ter beperking van het
publiek tot hoogstens 9 personen tijdens de zitting van de Gemeenteraad van 10
september 2020 om de social distancing na te leven.- Bekrachtiging.

De Raad,
Overwegende dat de burgemeester op 28 augustus 2020 een politieverordening gebaseerd
op artikel 134 van de Nieuwe Gemeentewet goedgekeurd heeft om het publiek te beperken
tot hoogstens 9 personen tijdens de zitting van de gemeenteraad van 10 september 2020 om
de social distancing na te leven;
Overwegende dat, in naleving van de bepaling van artikel 134 van de Nieuwe
Gemeentewet, de burgemeester deze politieverordening onmiddellijk gecommuniceerd
heeft door ze de dag van haar goedkeuring elektronisch te betekenen aan elk
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gemeenteraadslid;
Dat deze betekening de redenen bevatte waarom "de burgemeester meende vrijgesteld te
zijn van de raad";
Dat deze beslissing immers genomen moest worden voor de zitting van de gemeenteraad
en dit om de gepaste bekendmaking van de beperking van het publiek aan de burgers te
kunnen verzekeren en zo elke nutteloze verplaatsing te vermijden,
 
Beslist :
de politieverordening, goedgekeurd door de burgemeester op 28 augustus 2020, ter
beperking van het publiek tot hoogstens 9 personen tijdens de zitting van de gemeenteraad
van 10 september 2020 om de social distancing na te leven te bekrachtigen.

Het punt wordt ingetrokken.

2 annexes / 2 bijlagen
Ordonnance de police du Bourgmestre du 28 08 2020 (nl).pdf, Ordonnance de police du
Bourgmestre du 28 08 2020 (fr).pdf

 

 

Ordonnance de police du Conseil communal du 10 septembre 2020 limitant le public
à 9 personnes maximum lors de la séance du Conseil communal du 1er octobre 2020
en vue de respecter la distanciation sociale.- Adoption.

Le Conseil,
Vu les articles 119 et 135, § 2 de la Nouvelle Loi Communale;
Que l’article 119 al. 1er de la Nouvelle Loi Communale plus particulièrement dispose que
« le conseil fait les règlements communaux d’administration intérieure et les ordonnances
de police communale, à l’exception des ordonnances de police temporaires visées à
l’article 130 bis »;
Vu la circulaire ministérielle- Covid-19- Mesures organisationnelles dans le cadre de la
crise sanitaire-fonctionnement des instances de décision du 18 mars 2020;
Vu l’arrêté ministériel portant des mesures d’urgence pour limiter la propagation du
coronavirus Covid-19 du 30 juin 2020 tel que modifié par l’arrêté ministériel du 22 août
2020;
Considérant que le coronavirus COVID-19 continue à se propager sur le territoire européen
et en Belgique;
Qu’à Bruxelles, le nombre de nouvelles contaminations est particulièrement inquiétant;
Considérant le risque sanitaire du fait de la rapidité de la propagation de la pandémie du
coronavirus COVID-19, de la nécessité de la contenir et de l'atténuer sur le territoire
ucclois afin de préserver la santé des citoyens;
Considérant que le coronavirus COVID-19 est une maladie infectieuse qui touche
généralement les poumons et les voies respiratoires;
Considérant que seules les mesures promulguées par le Gouvernement fédéral pour limiter
la propagation du coronavirus COVID-19 relatives entre autres à la distanciation sociale
sont de nature à endiguer la propagation du coronavirus COVID-19 et ainsi garantir la
santé publique;
Considérant que pour répondre à l’urgence et pallier aux risques que présente le
coronavirus COVID-19 pour la santé publique, les mesures ainsi promulguées par les
autorités doivent être scrupuleusement respectées;

Considérant en l’espèce, que la salle du Conseil communal sise au 1 er étage de la Maison
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Communale, Place Jean Vander Elst, 29 a été réaménagée afin que les séances du Conseil
communal puissent se tenir en présentiel et ce, dans le respect des règles sanitaires et
notamment le respect de la distanciation sociale;
Qu’à cet égard, pour respecter la règle de la distanciation sociale, vu la configuration des
lieux, le nombres de conseillers et la présence de membres du secrétariat communal afin
d’effectuer le travail administratif, seules 9 personnes maximum pourront être accueillies
dans le public (citoyens/ presse);
Que le maintien de la possibilité d’accueillir le public, même en nombre réduit, est
primordial pour le respect du débat démocratique;
Considérant qu’il y a dès lors lieu d’adopter une ordonnance de police limitant le public à 9

personnes maximum lors de la séance du Conseil communal du 1er octobre 2020 en vue de
respecter la distanciation sociale,
Décide d’adopter l’ordonnance de police ci-annexée limitant le public à 9 personnes

maximum lors de la séance du Conseil communal du 1er octobre 2020 en vue de respecter
la distanciation sociale.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Politieverordening van de gemeenteraad van 10 september 2020 ter beperking van
het publiek tot hoogstens 9 personen tijdens de zitting van de gemeenteraad van 1
oktober 2020 om de social distancing na te leven.- Goedkeuring.

De Raad,
Gelet op artikel 119 en 135 § 2 van de Nieuwe Gemeentewet;
Aangezien artikel 119, 1e lid van de Nieuwe Gemeentewet meer in het bijzonder bepaalt:
"De gemeenteraad maakt de gemeentelijke reglementen van inwendig bestuur en de
gemeentelijke politieverordeningen, met uitzondering van de tijdelijke politieverordeningen
bedoeld in artikel 130bis";
Gelet op de ministeriële omzendbrief - COVID-19 - Organisatorische maatregelen in het
kader van de gezondheidscrisis - werking van de besluitvormende organen van 18 maart
2020;
Gelet op het ministerieel besluit van 30 juni 2020 houdende dringende maatregelen om de
verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken, zoals gewijzigd door het
ministerieel besluit van 22 augustus 2020;
Overwegende dat het coronavirus COVID-19 zich blijft verspreiden op het Europees
grondgebied en in België; dat het aantal nieuwe besmettingen in Brussel bijzonder
verontrustend is;
Overwegende de hoogdringendheid en het gezondheidsrisico wegens de snelle
verspreiding van de pandemie van het coronavirus COVID-19, de noodzaak om ze in
bedwang te houden en te verzwakken op het Ukkelse grondgebied om de gezondheid van
de burgers te beschermen;
Overwegende dat het coronavirus COVID-19 een besmettelijke ziekte is die gewoonlijk de
longen en luchtwegen aantast;
Overwegende dat enkel de maatregelen afgekondigd door de federale regering om de
verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken, onder andere de social
distancing, geschikt zijn om de verspreiding van het coronavirus COVID-19 in te dijken en
zo de volksgezondheid te verzekeren;
Overwegende dat de door de overheden afgekondigde maatregelen strikt nageleefd moeten
worden om te beantwoorden aan de hoogdringendheid en de gevolgen van de risico's van
het coronavirus COVID-19 voor de volksgezondheid te verzachten;
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Overwegende dat in het onderhavige geval de gemeenteraadzaal op de 1e verdieping van
het gemeentehuis, Jean Vander Elstplein 29, heringericht werd zodat de zittingen van de
gemeenteraad kunnen plaatsvinden met fysieke aanwezigheid en dit met naleving van de
gezondheidsregels en meer bepaald de naleving van de social distancing;
Dat in dit opzicht, gelet op de inrichting van de locatie, het aantal raadsleden en de
aanwezigheid van leden van het gemeentesecretariaat om het administratief werk te
verrichten, hoogstens 9 personen in het publiek mogen plaatsnemen (burgers/pers) om de
regel van social distancing na te leven;
Dat het behoud van de mogelijkheid om het publiek te ontvangen, zelfs in beperkt aantal,
uiterst belangrijk is voor de naleving van het democratisch debat;
Overwegende dat bijgevolg een politieverordening goedgekeurd moet worden ter
beperking van het publiek tot hoogstens 9 personen tijdens de zitting van de gemeenteraad
van 1 oktober 2020 om de social distancing na te leven,
Beslist de bijgevoegde politieverordening goed te keuren ter beperking van het publiek tot
hoogstens 9 personen tijdens de zitting van de gemeenteraad van 1 oktober 2020 om de
social distancing na te leven.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Ordonnance conseil communal du 1er octobre 2020.pdf, Ordonnantie Gemeenteraad 1
oktober 2020.pdf

 

 

 

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Communication : absence de Mme la Secrétaire communale.- Remplacement.

Le Conseil,
Attendu que l'article 50 de la nouvelle loi communale stipule que :
"(...) le Conseil communal désigne un Secrétaire faisant fonction en cas d'empêchement du
Secrétaire ou de vacance de l'emploi. S'il y a urgence, la désignation est faite par le Collège
des Bourgmestre et échevins et confirmée par le Conseil communal au cours de sa plus
prochaine séance.";
Que Mme la Secrétaire communale, était absente du 17 au 28 août 2020 inclus,
Confirme la désignation de M. Christian Van der Hasselt, directeur, comme Secrétaire
communal faisant fonction, pour la période du 17 au 28 août 2020 inclus.

Le Conseil prend connaissance.

Mededeling : afwezigheid van Mevr. de Gemeentesecretaris.- Vervanging.

De Raad,
Overwegende dat artikel 50 van de nieuwe gemeentewet bepaalt dat :
"(…) stelt de gemeenteraad, bij verhindering van de secretaris of bij vacature van het ambt,
een waarnemende secretaris aan. In spoedeisende gevallen wordt de aanstelling door het
college van burgemeester en schepenen gedaan en door de raad in zijn eerstvolgende
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vergadering bekrachtigd.";
Dat Mevr. de Gemeentesecretaris afwezig was van 17 tot en met 28 augustus 2020,
Bekrachtigt de aanduiding van de h. Christian Van der Hasselt, directeur, als waarnemend
Gemeentesecretaris voor de periode van 17 tot en met 28 augustus 2020.

De Raad neemt kennis.

 

 

Interpellation citoyenne du Comité de quartier Bascule-Rivoli.

 

Le point est reporté.

Burgerinterpellatie door het wijkcomité Bascule-Rivoli.

 

Het punt wordt verdaagd.

2 annexes / 2 bijlagen
Signatures interpellation citoyenne Bascule.pdf, Interpellation citoyenne Comité de
quartier Bascule-Rivoli.pdf

 

Chiraz El Fassi entre en séance / treedt in zitting.  
 

Interpellation citoyenne du Comité de quartier Coghen-Doyenné : la protection de
l'intérieur d'îlot Coghen-Doyenné et la préservation du patrimoine du quartier.

Mme Naftali, représentante du comité de quartier Coghen-Doyenné, rappelle que la
Déclaration de politique générale (DPC) mentionne, parmi les priorités de la majorité dans
le domaine urbanistique, le maintien du caractère vert de la commune et le renforcement
de son maillage bleu.
Le Collège insiste sur son rôle pionnier dans la promotion d’une gestion durable des eaux,
notamment dans la perspective de la lutte contre les inondations.
Selon la Déclaration de politique générale, la commune n’accordera pas de dérogation pour
les intérieurs d’îlot et s’engage à préserver le patrimoine architectural, qui est d’ailleurs
particulièrement riche dans le quartier Coghen-Doyenné, puisqu’on y recense une
cinquantaine de maisons inscrites à l’inventaire du patrimoine architectural de Bruxelles.
Or, les habitants du quartier sont très préoccupés parce que ce patrimoine est une nouvelle
fois menacé par les nombreux projets immobiliers prévus dans cette zone.
En effet, certains projets envisagent le pompage de la nappe phréatique, avec tous les
risques de déstabilisation des terrains et habitations situés par-dessus.
Les menaces ne pèsent donc pas seulement sur le patrimoine architectural mais aussi sur le
patrimoine naturel, la biodiversité et le réseau hydrographique.
Des maisons de l’avenue Coghen se sont affaissées lors de la construction du gymnase du
collège Saint-Pierre, en raison de glissements de terrain provoqués par le pompage de la
nappe phréatique.
Le Plan Nature de la commune d’Uccle évoque explicitement cet incident en parlant de
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« la perturbation de l’intérieur d’îlot entre l’avenue Coghen et la rue du Doyenné par cette
construction qui a causé aussi l’interruption du ruisseau affluent de l’Ukkelbeek ».
La destruction de garages souterrains dans le cadre de chantiers a provoqué des
inondations dont ont pâti des riverains de la rue Verhulst.
Depuis que les canalisations de Vivaqua présentes au square Coghen ont été rénovées en
2015, plusieurs immeubles situés sur le tracé de l’affluent souterrain de l’Ukkelbeek ont
subi des inondations.
Comment les autorités communales comptent-elles préserver le patrimoine des riverains de
dommages irrémédiables ?
Des centaines de riverains souhaitent que les demandes de permis d’urbanisme relatives à
cette zone particulièrement fragile en raison de son caractère sablonneux fassent l’objet
d’études préalables de la part de Bruxelles-Environnement. Ils désirent de surcroît que ces
études soient consultables par tout citoyen intéressé, dans le cadre d’enquêtes publiques
menées en bonne et due forme.
Comment les autorités communales comptent-elles se conformer à leur engagement de
protéger l’intérieur d’îlot situé entre l’avenue Coghen et la rue du Doyenné face à la
pression immobilière, alors que cet îlot est spécifiquement reconnu par le Plan Nature
comme « un espace à protéger et à préserver avec ses zones humides et naturelles » ?
Le gigantisme du projet de complexe immobilier développé par JPM Europe, qui prévoit
48 logements, met les autorités communales au défi de respecter leur engagement
d’interdire les constructions en intérieur d’îlot et d’imposer une « densification
raisonnable ».
De plus, ce projet constitue un obstacle à la revalorisation des ruisseaux à ciel ouvert,
prônée par le Plan Nature, vu qu’il envisage uniquement un pompage de la nappe
phréatique.
Comment le Collège compte-t-il valoriser les quatre sources d’eau et les ruisseaux affluents
de l’Ukkelbeek ?
En effet, ce projet prévoit des constructions souterraines sur une superficie de plus de
2.000 m², ce qui nécessitera des excavations de terrain importantes et à nouveau le
pompage de la nappe phréatique, alors que le ruisseau passe sous cette parcelle pour
rejoindre à ciel ouvert le jardin pédagogique de l’école communale du Centre, labellisé
Natagora en raison de sa biodiversité.
Le projet de JMP Europe présente en outre un risque de contamination des eaux, car, en
cas de pompage de la nappe phréatique et de rejet de cette dernière dans les égouts, une
pollution à l’uranium peut affecter les eaux souterraines.
Quelles mesures de précaution le Collège compte-t-il prendre pour éviter une
dissémination de cette pollution ?
Comment le Collège entend-il demeurer fidèle à son engagement pour la défense du
patrimoine architectural du quartier Coghen-Doyenné, alors que des « méga-projets »
immobiliers, à l’instar de celui de JPM Europe, tendent à dénaturer certains ensembles
architecturaux de type art Déco ou modernistes situées en ZICHEE, comme c’est le cas du
square Coghen ?
Mme Naftali souligne à cet égard la présence sur le square Coghen de petites maisons
modernistes conçues par l’architecte Louis-Herman De Koninck.
Ce projet envisage la démolition de bâtiments repris à l’inventaire du patrimoine
architectural et industriel de Bruxelles, comme l’ancienne Brasserie de la Presse, sise au n°
58 de la rue du Doyenné.
Lors de la première enquête publique, le comité de quartier Coghen-Doyenné, l’association
des comités de quartier ucclois et le cercle d’histoire s’étaient prononcés en faveur du
maintien de la façade originelle de cet immeuble et avaient enjoint le promoteur à agir en
ce sens.
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La Région était également favorable à une reconversion de cet immeuble plutôt qu’à sa
destruction.
Néanmoins, la commune avait émis un avis favorable aux modalités de la première version
du projet, qui prévoyait la destruction du bâtiment sis au n° 58 de la rue du Doyenné.
 
M. Cools rappelle qu’il avait invité le Collège à prier la Région de donner une valeur
légale à l’inventaire, de manière à garantir une meilleure protection des immeubles.
Il remercie l’intervenante pour son interpellation citoyenne, qui soulève des questions de
fond importantes sur la protection du patrimoine et sur la mise en œuvre d’une gestion
hydraulique qui garantisse cette protection.
Quoi qu’il en soit, un projet trop ample serait inopportun dans ce quartier.
Ce projet n’avait pas été accepté lors de la législature précédente. Il a été revu à la baisse
depuis lors mais M. Cools craint qu’il ne soit encore trop ambitieux.
 
M. Norré remercie l’oratrice d’avoir rappelé les engagements de la commune énoncés
dans la Déclaration de politique générale, ainsi que dans une motion adoptée il y a quelques
années.
Selon M. Norré, les engagements doivent être suivis d’actes, sinon ils sont dénués de sens.
La première demande de permis relative à ce projet a fait l’objet d’un avis négatif de la
part du Fonctionnaire régional et d’un avis très mitigé (quoique favorable) de la part de la
commune.
Vu que la nouvelle demande de permis est presque identique à la demande initiale, à
l’exception de quelques modifications à la marge, M. Norré ne comprendrait pas qu’elle
connaisse un meilleur sort.
Ce projet immobilier pharaonique ne tient aucun compte du bâti existant, de
l’environnement, de la proximité d’une école.
De plus, il va à l’encontre de l’ambition affichée par Mme l’Echevine De Brouwer de
remettre l’Ukkelbeek à ciel ouvert.
À l’instar des riverains, les parents d’élèves se sont mobilisés pour exprimer leur
mécontentement.
M. Norré espère que ces préoccupations seront prises en considération.
Il regrette que la première commission de concertation relative au projet initial ait été
organisée la veille de Noël, car le choix d’une telle date a dissuadé de nombreux parents
d’élèves d’y participer.
La commission de concertation relative à la seconde demande de permis a fait l’objet d’un
report, sans que les riverains en aient été avisés.
De plus, on ne peut que déplorer qu’une enquête publique ait été réalisée durant une
période de « semi-confinement ».
M. Norré souhaite qu’à l’avenir, le Collège mette en place une organisation qui garantisse
de manière plus effective la participation citoyenne.
 
M. Desmet précise que le groupe Ecolo accorde une grande importance à la protection des
intérieurs d’îlot.
M.Desmet accorde d’autant plus d’importance à ce sujet que l’aménagement d’un jardin en
intérieur d’îlot à l’école du Centre est dû à son initiative, lorsqu’il y exerçait la profession
d’instituteur.
Il rappelle par ailleurs qu’au XIXème siècle, avant la création du collège Saint-Pierre,
l’installation d’une station thermale avait été envisagée sur ce site, tant l’abondance en eau
était déjà perceptible.
Les travaux menés au collège Saint-Pierre ont perturbé l’équilibre de cet intérieur d’îlot.
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Mme Delvoye n’a pas le moindre doute quant à la volonté du Collège de respecter ses
engagements en matière de protection du patrimoine.
 
Mme Haumont estime que la mobilisation du comité de quartier est tout à fait justifiée car
le projet proposé est beaucoup trop dense pour le site considéré.
La démolition du bâtiment sis au n° 58 de la rue du Doyenné causerait un grand préjudice
car il concourt pour une large part à la beauté de cette artère.
 
Mme l’Echevine De Brouwer remercie le comité de quartier pour l’aide qu’il apporte
dans le cadre de la commission de concertation car les mandataires élus ont une
connaissance du terrain souvent plus lacunaire que les habitants.
Vu que l’avis de la commission de concertation a été finalisé cet après-midi, le Collège n’a
guère eu le temps de préparer une réponse complète. De plus, la réglementation prévoit que
le contenu de l’avis d’une commission de concertation ne peut être divulgué avant sa
publication, de manière à assurer un traitement équitable pour toutes les parties concernées.
En l’occurrence, cet avis sera publié mardi prochain sur le site de la commune.
Cependant, Mme l’Echevine De Brouwer est disposée à fournir des informations dès ce
soir, mais sans entrer dans les détails. M. l’Echevin Biermann et Mme l’Echevine De
Brouwer sont de toute façon disponibles pour une réunion ultérieure si le comité de
quartier souhaite des éclaircissements.
Selon le Collège, un nombre important de remarques émises lors de l’enquête publique
devrait être intégré au projet.
Le Collège n’a pas expressément émis un avis puisqu’en raison des délais, il aurait dû le
faire avant la réunion de la commission de concertation, et un tel procédé n’aurait pas été
respectueux car il aurait signifié ne pas tenir compte du débat nécessaire sur un projet aussi
important.
C’est au travers de l’avis de la commission de concertation, à laquelle a participé M.
l’Echevin Biermann, que la voix collégiale s’est exprimée.
Selon Mme l’Echevine De Brouwer, dès qu’un terrain est constructible, même en intérieur
d’îlot, on peut imposer une réduction de l’impact de nouvelles constructions, mais non les
interdire. Et dans ce cas-ci, on a affaire à une parcelle minérale déjà bâtie.
La Déclaration de politique générale précise que la densification doit être raisonnable et
que les parcelles bâties doivent être privilégiées. Le Collège n’est pas favorable au
déploiement de projets pharaoniques : il s’agit d’améliorer les situations existantes en
évitant les conséquences néfastes pour les alentours.
Vu la présence d’une nappe phréatique, le Collège a pris en compte la nécessité de mener
des études géotechniques et hydrologiques solides, afin d’éviter tout dégât sur les
bâtiments adjacents.
La présence de multiples sources d’eau a été également prise en considération : il faut
établir un lien entre l’espace vert du carré Coghen et le jardin de l’école du Centre. La
fixation par ce biais d’un relais supplémentaire pour le maillage bleu et vert du quartier
garantit une application plus nette de la prescription 0.6 du PRAS (Plan régional
d’affectation des sols), selon laquelle les travaux dans toutes les zones sont censés
améliorer les intérieurs d’îlots et favoriser la création ou le maintien d’installations en
pleine terre.
Mme l’Echevine De Brouwer reconnaît qu’une présence fortuite d’uranium a été
découverte à l’occasion de l’échantillonnage d’un captage d’eau effectué au collège Saint-
Pierre.
Suite à l’étude menée par la commune, les terrains atteints ont été inscrits à l’inventaire des
sols pollués de Bruxelles-Environnement.
Néanmoins, cette étude a démontré que cette pollution ne risquait pas de se propager.
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Néanmoins, vu qu’un chantier va être lancé, l’administration communale rappellera au
propriétaire les obligations légales en la matière et veillera à leur application.
Selon le Plan régional de développement durable (PRDD), l’Ukkelbeek est repris dans la
zone prioritaire de reconnexion des cours d’eau.
Entre 2017 et 2020, Bruxelles-Environnement a investi 450.000 € pour la réhabilitation de
ce cours d’eau dans le secteur compris entre le carrefour Brugmann-De Fré et le Globe.
La commune d’Uccle a engagé pour sa part une dépense totale d’environ 400.000 € pour la
réhabilitation de l’Ukkelbeek. Ce montant est destiné à des travaux de curage et de
rénovation dans la partie dont Uccle assume la gestion, en l’occurrence la zone allant des
sources jusqu’au coin du square des Héros.
Bruxelles-Environnement a accordé cette année un subside à la commune pour la
réalisation d’une étude relative à la remise à ciel ouvert de l’Ukkelbeek dans le bas du parc
de Wolvendael.
Bruxelles-Environnement et la commune ont l’intention d’assurer une liaison entre
l’Ukkelbeek, le Zwartebeek et la Senne, afin de permettre une évacuation des eaux qui,
actuellement, se déversent dans l’égout, ce qui constitue un non-sens sur le plan
environnemental. Il s’agit là de pratiques urbanistiques du passé, dont il convient de se
débarrasser.
Bruxelles-Environnement envisage aussi de mener une étude de faisabilité afin d’évaluer
avec plus de précision les coûts de mise en œuvre d’un tel projet et, dans ce cadre,
entretient des contacts réguliers avec l’administration communale.
Le Collège ne se désintéresse en aucune manière des affluents de l’Ukkelbeek. Mais la
rénovation de ce dernier est une condition préalable à toute reconnexion de ses affluents.
Sur le plan patrimonial, l’inscription d’un bâtiment à l’inventaire n’exclut pas son
éventuelle démolition. Néanmoins, dans le cas où cette démolition aurait lieu, elle doit être
justifiée selon des critères fondés sur l’état de conservation de l’immeuble considéré.
Dans ce domaine, le Collège a été soucieux de maintenir certains éléments patrimoniaux de
qualité, dans l’esprit de l’économie circulaire, et de garantir la cohérence du bâti dans le
square Coghen.
Quoi qu’il en soit, le Collège a pris toute la mesure de la mobilisation dans le quartier et
des inquiétudes légitimes exprimées par ses habitants.
 
Mme Branders, autre représentante du comité de quartier, remet en cause le principe
selon lequel la parcelle est bâtie.
En effet, vu qu’une démolition totale y est prévue, il faut considérer la portée urbanistique
du projet en considérant qu’il se déploie sur une parcelle vide.
Par ailleurs, Mme Branders estime que l’étude menée par Bruxelles-Environnement entre
2009 et 2012 ne conclut pas à une absence totale de dissémination d’uranium, puisqu’elle
évoque une possibilité de dissémination pendant une quinzaine d’années si aucun travail
n’est accompli sur la parcelle.
Or, étant donné que des travaux vont y être accomplis, que la nappe phréatique va en être
affectée, que la structure des terres environnantes va être modifiée, il y a lieu de craindre
un surcroît de pollution à l’uranium.
Mme Branders comprend très bien que la remise en état des ruisseaux doit être opérée
selon un processus progressif, par phases successives. Il n’en demeure pas moins que la
structure géologique et hydrographique du quartier suscite de vives inquiétudes au sein de
la population.
Mme Branders rappelle à cet égard que ce quartier est d’autant plus fragile qu’il a été bâti
sur le site d’anciennes sablonnières qui ont été remblayées au début du XXème siècle pour
y ériger des constructions.
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Mme Naftali rappelle qu’il y a eu 800 lettres de réclamation pour s’opposer à ce projet
immobilier.
Elle souhaite que toute étude géotechnique quant à son impact ne soit pas qu’une simple
formalité pour le promoteur mais fasse l’objet d’une nouvelle enquête publique, afin que
les riverains puissent exercer leur droit de regard dans le cadre d’une authentique
participation citoyenne.
 
Mme l’Echevine De Brouwer, revenant sur l’hypothèse, évoquée par M. Cools, d’une
modification drastique de la nouvelle version par rapport à la première enquête publique,

précise que ce n’est pas le cas puisque l’espace de 5.000 m², envisagé dans la 1ère mouture,
a été réduit de seulement 300 m² dans la seconde.
Par ailleurs, le rapport d’incidence ne donne pas de détails sur la situation géologique du
terrain.

 

Le Conseil prend connaissance.

Burgerinterpellatie door het wijkcomité Coghen-Dekenij : de bescherming van het
binnenterrein van de huizenblok Coghen-Dekenij en het behoud van het erfgoed van
de wijk.

Mevr. Naftali (vertegenwoordigster van het wijkcomité Coghen-Dekenij) verwijst naar de
algemene beleidsverklaring die aangeeft dat men het groene karakter van de gemeente wil
beschermen en het blauwe netwerk wil versterken. Het college streeft duurzaam
waterbeheer na om o.a. overstromingen te bestrijden. Er is ook aandacht voor
binnenterreinen van huizenblokken en het architecturaal patrimonium, zeer aanwezig in de
wijk Coghen-Dekenij (vijftigtal huizen ingeschreven op de inventaris van het bouwkundig
erfgoed van Brussel).
 
De inwoners van de wijk zijn erg bezorgd omdat dit erfgoed opnieuw bedreigd wordt door
talrijke vastgoedprojecten in deze zone. Sommige projecten voorzien het wegpompen van
grondwater, wat kan leiden tot destabilisatie van bovenliggende gronden en woningen. Niet
enkel de architectuur maar ook de natuur, de biodiversiteit en het waternetwerk kunnen
hieronder lijden. In de Coghenlaan zijn woningen verzakt tijdens de bouw van de turnzaal
van het Sint-Pieterscollege door grondverschuivingen ingevolge weggepompt grondwater.
Dit incident wordt trouwens vermeld in het natuurplan van de gemeente Ukkel. De afbraak
van de ondergrondse garages heeft geleid tot overstromingen in de Verhulststraat. Sinds de
renovatie van de Vivaqua-leidingen aan de Coghensquare (2015) waren er overstromingen
in verschillende gebouwen boven het ondergrondse tracé van de Ukkelbeek. Hoe zal de
overheid het patrimonium van de inwoners beschermen tegen onherstelbare schade?
 
Honderden inwoners willen dat er voor bouwvergunningen in deze fragile zone
(zandgrond) voorafgaande studies uitgevoerd worden door Leefmilieu Brussel en deze
geraadpleegd kunnen worden in het kader van openbare onderzoeken. Hoe zal de overheid
het binnenterrein van het blok tussen de Coghenlaan en de Dekenijstraat - in het natuurplan
aangegeven als een te beschermen zone - beschermen tegen de vastgoeddruk?
 
Het gigantische vastgoedproject van JPM (48 woningen) biedt de gemeenteoverheid de
uitdaging om zijn verbintenis te respecteren inzake het bouwverbod in binnenterreinen en
"redelijke concentratie" op te leggen. Dit project verhindert ook de opwaardering van
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beken in de open lucht, aangeprezen door het natuurplan, omdat men het oppompen van
grondwater overweegt. Hoe zal het college deze vier waterbronnen en de zijbeken van de
Ukkelbeek beschermen?
 
Dit project voorziet ondergrondse constructies met een oppervlakte van meer dan 2.000 m²,
wat belangrijke graafwerken vereist en opnieuw wegpompen van grondwater, terwijl de
beek onder dit perceel loopt, in de richting van een tuin van een school. Het project JMP
Europe is bovendien een risico op besmetting van het ondergronds water door uranium uit
opgepompt grondwater dat naar de riolering wordt afgevoerd. Hoe zal het college dit
voorkomen?
 
Hoe zal het college zijn verbintenis om het erfgoed van het wijk Coghen-Dekenij te
beschermen respecteren wanneer megavastgoedprojecten zoals JPM Europe de
architectuur benadelen, zoals aan de Coghensquare, waar enkele kleine modernistische
woningen zijn van architect Louis-Herman De Koninck? Dit project overweegt de afbraak
van de gebouwen die opgenomen zijn in de inventaris van het architecturaal en industrieel
erfgoed van Brussel, zoals de oude Brasserie de la Presse in de Dekenijstraat 58. Tijdens
het eerste openbaar onderzoek waren het wijkcomité Coghen-Dekenij, de Ukkelse
wijkcomités en de geschiedkundige kring voorstander van het behoud van de originele
gevel van dit gebouw. Het gewest was eveneens voorstander van een reconversie van dit
gebouw i.p.v. de afbraak ervan. De gemeente was echter voorstander van de modaliteiten
van de eerste versie van het project dat de afbraak voorzag van het gebouw in de
Dekenijstraat 58.
 
De h. Cools zegt dat hij het college al had verzocht om het gewest te vragen deze
inventaris een wettelijke waarde te geven om de gebouwen beter te beschermen. Een te
groot project past niet in deze wijk en dit project werd niet aanvaard tijdens de vorige
legislatuur. Het is nu kleiner maar volgens de h. Cools nog te ambitieus.
 
De h. Norré geeft aan verbintenissen gevolgd moeten worden door acties. De eerste
bouwaanvraag van dit project kreeg een negatief advies van de gewestelijke ambtenaar en
een middelmatig (eerder gunstig) advies van de gemeente. Hij begrijpt niet waarom de
nieuwe bouwaanvraag, identiek aan de vorige met uitzondering van enkele wijzigingen in
de marge, wel beter scoort.
Dit megalomaan vastgoedproject houdt geen enkele rekening met de aanwezige gebouwen,
de natuur en de nabijheid van een school. Het gaat ook in tegen de ambitie van schepen De
Brouwer om de Ukkelbeek te openen. Ook de ouders van de leerlingen hebben hun
ongenoegen laten blijken. De h. Norré hoopt dat deze bezorgdheden in overweging
genomen zullen worden.
 
Hij betreurt dat de overlegcommissie voor het eerste project werd georganiseerd de dag
voor Kerst en de commissie voor de tweede versie van de vergunning werd uitgesteld,
zonder de inwoners te verwittigen. Het is te betreuren dat er een openbaar onderzoek werd
georganiseerd tijdens een semi-lockdown. De h. Norré wenst dat het college in de
toekomst een betere organisatie voorziet om effectieve burgerinspraak te kunnen
garanderen.
 
De h. Desmet geeft aan dat Ecolo veel belang hecht aan de bescherming van
binnenterreinen van huizenblokken. Dit onderwerp is voor hem erg belangrijk omdat hij -
toen leerkracht - de initiatiefnemer was van de vermelde tuin van de school Centre. De
werken aan het Sint-Pieterscollege hebben het evenwicht van dit binnenterrein verstoord.
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Mevr. Delvoye heeft er geen twijfel over dat het college zijn engagementen inzake de
bescherming van het erfgoed wil naleven.
 
Mevr. Haumont vindt de actie van het wijkcomité gerechtvaardigd omdat het project te
groot is voor de betrokken site. De afbraak van het gebouw in de Dekenijstraat 58 zou een
groot nadeel bieden omdat het gebouw bijdraagt aan de schoonheid van deze weg.
 
Schepen De Brouwer bedankt het wijkcomité voor de ondersteuning in het kader van de
overlegcommissie omdat de inwoners een betere kennis van het terrein hebben dan de
verkozenen.
 
Het college heeft nog geen volledig antwoord kunnen voorbereiden omdat de
overlegcommissie pas deze namiddag klaar was. Het advies van de overlegcommissie mag
ook niet verspreid worden voor de publicatie ervan om een gelijke behandeling van alle
betrokken partijen te garanderen. Dit advies zal volgende dinsdag op de gemeentelijke
website verschijnen. De schepen wil al informatie geven, echter zonder in details te treden.
Schepenen Biermann en De Brouwer zijn steeds beschikbaar voor een latere vergadering
indien het  wijkcomité meer verduidelijking zou wensen.
 
Volgens het college moet een groot deel van de opmerkingen uit het openbaar onderzoek
geïntegreerd worden in het project. Het college wou eerst hierover nog debatteren alvorens
een advies uit te brengen over een dergelijk omgangrijk project. De stem van het college
zal via het advies van de overlegcommissie geuit worden.
 
Volgens de schepen kan men op bouwgrond niet verbieden om te bouwen, wel om de
omvang ervan te beperken. Er moet een redelijke concentratie zijn en het college is geen
voorstander van megavastgoedprojecten om de nefaste gevolgen hiervan voor de omgeving
te voorkomen.
 
Omwille van aanwezig grondwater heeft het college rekening gehouden met geotechnische
en hydrologische studies om schade aan nabije gebouwen te voorkomen. Er werd ook
rekening gehouden met de aanwezigheid van meerdere waterbronnen: er moet een link zijn
tussen de groene ruimte van het Coghenblok en de tuin van de school Centre. Een
bijkomende verbinding voor het blauwe en groene netwerk van de wijk garandeert een
duidelijke toepassing van voorschrift 0.6 van het GBP (gewestelijk bestemmingsplan) dat
bepaalt dat werken in alle zones het binnenterrein van huizenblokken moeten verbeteren en
dat er sprake moet zijn van aanleg of instandhouding van installaties in volle grond.
 
De schepen bevestigt dat er een toevallige aanwezig van uranium werd ontdekt bij een
staalname van water aan het Sint-Pieterscollege. Ingevolge de studie van de gemeente
werden de betrokken terreinen toegevoegd aan de inventaris van verontreinigde terreinen
van Leefmilieu Brussel. Volgens de studie zal deze verontreiniging zich niet verspreiden.
Omwille van geplande werken zal de gemeente de eigenaar herinneren aan de wettelijke
verplichtingen en waken over de toepassing hiervan.
 
Volgens het Gewestelijk Plan voor Duurzame Ontwikkeling (GPDO) is de Ukkelbeek
opgenomen in een prioritaire zone voor de heraansluiting van waterlopen. Tussen 2017 en
2020 heeft Leefmilieu Brussel € 450.000 geïnvesteerd in de rehabilitatie van deze
waterloop in de sector tussen het kruispunt Brugmann-De Fré en Globe. De gemeente
Ukkel heeft € 400.000 geïnvesteerd in de rehabilitatie van de Ukkelbeek voor reiniging en
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renovatie van het gedeelte dat door Ukkel beheerd wordt (zone van de bronnen tot de hoek
van de Heldensquare). Leefmilieu Brussel heeft dit jaar aan de gemeente een subsidie
toegekend voor een studie over de heropening van de Ukkelbeek onderaan het
Wolvendaelpark. Leefmilieu Brussel en de gemeente willen een verbinding maken tussen
de Ukkelbeek, de Zwartebeek en de Zenne zodat water niet meer via de riolering afgevoerd
wordt, een verouderd principe waar we komaf mee moeten maken. Leefmilieu Brussel zou
ook een haalbaarheidsstudie maken over de kostprijs van een dergelijk project en heeft
hiervoor regelmatige contacten met het gemeentebestuur. Het college hecht wel degelijk
belang aan de zijlopen maar de renovatie van de Ukkelbeek dient eerst uitgevoerd te
worden alvorens de zijlopen ervan aan te pakken.
 
De inschrijving van een gebouw of de erfgoedinventaris verhindert de eventuele afbraak
ervan niet. Een afbraak moet wel gerechtvaardigd worden volgens criteria op basis van de
behoudstaat van het betrokken gebouwen. Het college wou bepaalde erfgoedelementen
behouden om de samenhang van de gebouwen aan de Coghensquare te garanderen. Het
college heeft zich gemobiliseerd en houdt rekening met de legitieme bezorgdheden van
zijn inwoners.
 
Mevr. Branders (andere vertegenwoordigsters van het wijkcomité) vindt dat er rekening
gehouden moet worden met de stedenbouwkundige draagwijdte omdat er gebouwd zal
worden op een leeg perceel. Ze vindt dat de studie van Leefmilieu Brussel tussen 2009 en
2012 niet besluit dat er geen uraniumrisico is, wel dat er een verspreidingsmogelijkheid is
gedurende een vijftiental jaar indien er op het perceel geen werken uitgevoerd worden.
Omdat er werken uitgevoerd zullen worden, met wijzigingen aan het grondwater en aan de
omliggende gronden, is er een risico op meer uraniumverontreiniging. Ze begrijpt dat de
herstelling van waterlopen progressief gebeurt. De bevolking is echter ongerust omwille
van de geologische en hydrografische structuur van de wijk. Deze wijk is namelijk erg
kwetsbaar omdat er werd gebouwd op zanderige gronden.
 
Mevr. Naftali geeft aan dat er 800 brieven werden verstuurd om zich te verzetten tegen dit
vastgoedproject. Elke geotechnische studie mag geen eenvoudige formaliteit zijn voor de
promotor maar moet het onderwerp uitmaken van een nieuw openbaar onderzoek zodat de
inwoners kunnen rechten kunnen uitoefenen in het kader van echte burgerinspraak.
 
Schepen De Brouwer komt terug op de hypothese van de h. Cools (drastische wijziging
t.o.v. het eerste openbaar onderzoek) en zegt dat dit niet het geval is omdat de ruimte van
5.000 m² enkel verkleind werd met 300 m². Het effectenrapport geeft bovendien geen
details over de geologische toestand van het terrein.

 

De Raad neemt kennis.

6 annexes / 6 bijlagen
Re ́clamation finale signe ́e (Colle ̀ge desbourgmestres et echevins)_02188498.PDF,
200702_Courrier AQCU-COGHEN.pdf, Annexe 3-Re ́sume ́ des pre ́occupations du
quartier.pdf, Interpellation citoyenne.pdf, T.msg, Lettre au Colle ̀ge du Cercle d'histoire
d'Uccle.doc

 

 

Approbation des registres des séances du Conseil communal des 30 avril, 28 mai et 25
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juin 2020.

Le Conseil approuve le point.

Goedkeuring van de registers van de zittingen van de Gemeenteraad van 30 april, 28
mei en 25 juni 2020.

De Raad keurt het punt goed.

 

 

COVID-19.- Décisions adoptées par le Collège échevinal sur base de l’arrêté de
pouvoirs spéciaux.

Le Conseil,
Vu les arrêtés de pouvoirs spéciaux n° 2020/003 et 2020/027 relatif au fonctionnement des
organes communaux dans le cadre de la crise sanitaire COVID-19 adopté par le
Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale les 6 avril 2020 et 28 mai 2020 et
publiés au Moniteur belge des 15 avril 2020 et 03 juin 2020;
Considérant qu’en vertu de ce texte législatif, l’ensemble des compétences  du Conseil
communal telles que fixées par la nouvelle loi communale peuvent être exercées par le
Collège des Bourgmestre et échevins en vue d’assurer la continuité du service public, ce
uniquement dans la mesure où l’urgence de son action et l’impérieuse nécessité sont
motivées au regard de la crise sanitaire du COVID-19 et ce, pour une durée de 60 jours à
compter du 16 mars 2020 et 15 mai 2020;
Que les décisions adoptées par le Collège échevinal sur base des arrêtés de pouvoirs
spéciaux susmentionnés  doivent être transmises hebdomadairement, pour information, au
Conseil communal;
Considérant que de plus, en vertu de l’article 2, alinéa 2 desdits arrêtés de pouvoir
spéciaux, ces décisions doivent faire l’objet, pour confirmation, d’un point à l’ordre du
jour du Conseil communal;
Qu’à défaut, les décisions concernées cesseront leurs effets;
Considérant que les décisions suivantes doivent dès lors faire l’objet d’une confirmation
par la Conseil communal :
 
- Collège du 7 juillet 2020

Prêt de matériel.- Tournoi Brussels Summer League, Royal Wellington THC, du 5
juillet au 9 août 2020.

Personnel.- Gratification exceptionnelle pour certaines catégories de personnel
dans le cadre du Covid-19.

- Collège du 13 juillet 2020

Prêt de matériel.- Terrasse de Saint-Job, Association Village Saint-Job, juillet et
août 2020.

Dispositif de soutien au monde culturel impacté par les mesures visant à limiter la
propagation du coronavirus COVID-19.- Dérogation au Règlement-redevance sur

• 

• 

• 

• 
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les tournages sur le territoire de la Commune d'Uccle.

Taxes.- Règlement portant des mesures de soutien économique dans la cadre de la
crise du coronavirus via le remboursement partiel du précompte immobilier.

Considérant que les décisions précitées adoptées par le Collège des Bourgmestre et
Echevins en lieu et place du Conseil communal ont été prises en vue d’uniquement assurer
la continuité du service public durant la crise sanitaire due au COVID-19 que nous
connaissons actuellement;
Que l’urgence de l’action du Collège échevinal et son impérieuse nécessité sont motivées
au regard de cette crise sanitaire sans précédent,
Décide :
- de prendre connaissance de ces décisions inscrites à la séance du Conseil communal de
ce jour;
- de confirmer les décisions précitées.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

COVID-19.- Beslissingen genomen door het Schepencollege op basis van
bijzonderemachtenbesluit.

De Raad,
Gelet op het volmachtbesluit nr. 2020/003 en nr 2020/027 betreffende de werking van de
gemeentelijke organen in het kader van de gezondheidscrisis COVID-19, goedgekeurd
door de Brusselse Hoofdstedelijke Regering op 6 april 2020 en 28 mei 2020 en
gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 15 april 2020 en 03 juni 2020;
Overwegende dat krachtens deze wetgevende tekst alle bevoegdheden van de gemeenteraad
zoals bepaald door de nieuwe gemeentewet uitgeoefend kunnen worden door het college
van burgemeester en schepenen om de doorlopende openbare dienstverlening te
verzekeren, enkel indien de hoogdringendheid van zijn actie en de absolute noodzaak
gemotiveerd worden ten aanzien van de gezondheidscrisis COVID-19, en voor een duur
van 60 dagen te rekenen vanaf 16 maart 2020 en 15 mei 2020;
Dat de beslissingen die door het schepencollege goedgekeurd werden op basis van de
voornoemde volmachtbesluiten wekelijks ter informatie aan de gemeenteraad bezorgd
moeten worden;
Overwegende bovendien dat deze beslissingen krachtens artikel 2, 2e lid van dit
volmachtbesluit ter bevestiging het voorwerp moeten uitmaken van een punt op de agenda
van de gemeenteraad; dat bij gebrek de betrokken beslissingen buiten werking treden;
Overwegende dat de volgende beslissingen bijgevolg bevestigd moeten worden door de
gemeenteraad :
 
- College van 7 juli 2020

Uitlenen van materieel.- Tornooi Brussels Summer League, Royal Wellington
THC, van 5 juli tot 9 augustus 2020.

Personeel.- Buitengewone tegemoetkoming voor bepaalde personeelscategorieën
in het kader van Covid-19.

- College van 13 juli 2020

• 

• 

• 
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Uitlenen van materieel.- Terrasse de Saint-Job, Association Village Saint-Job, juli
en augustus 2020.

Steun aan de culturele sector die getroffen werd door de coronamaatregelen.-
Afwijking op het vergoedingsreglement inzake filmopnames op het grondgebied
van de Gemeente Ukkel.

Belastingen.- Reglement houdende economische steunmaatregelen in het kader
van de Coronacrisis via een gedeeltelijke terugbetaling van de onroerende
voorheffing.

Overwegende dat de voornoemde beslissingen die door het college van burgemeester en
schepenen goedgekeurd werden in plaats van de gemeenteraad enkel genomen werden om
de doorlopende openbare dienstverlening te verzekeren tijdens de gezondheidscrisis
COVID-19 die we momenteel doormaken; dat de hoogdringendheid van de actie van het
schepencollege en de absolute noodzaak gemotiveerd zijn ten aanzien van deze nooit
eerder geziene gezondheidscrisis;
Beslist :
- kennis te nemen van deze beslissingen die opgenomen werden in de zitting van de
gemeenteraad van vandaag;
- de voornoemde beslissingen te bevestigen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

 

Marchés publics.- Nouvelle loi communale, article 234, § 3.- Prise pour information
des décisions du Collège échevinal.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234, § 3 et 236,
Prend pour information les décisions du Collège des Bourgmestre et échevins suivantes :
- 23 juin 2020 - Aménagement de cheminements piétons pour les personnes à mobilité
réduite - Exercice 2018 - Approbation de la dépense supplémentaire de 2.366,95 € (T.V.A.
comprise) - Article 421/731-60/82;
- 23 juin 2020 - Divers travaux d'aménagement et de maintenance sur différents sites -
Approbation des dépenses supplémentaires pour un montant de 6.063,00 € (hors T.V.A.);
- 23 juin 2020 - Réaménagement des bassins du clos Camille Van Exter en bacs à plantes -
21.997,80 € (T.V.A. comprise) - Article 766/725-60/83;
- 23 juin 2020 - Fourniture et pose de matériel et équipement pour les cuisines industrielles
des écoles et crèches communales - 13.760,99 € (T.V.A. comprise) - Articles 722/744-
51/40 et 84401/744-51/58 - Fonds de réserve;
- 30 juin 2020 - Régénération de pelouses funéraires au cimetière de Verrewinkel -
Exercice 2019 - Approbation de la dépense supplémentaire de 21.255,99 € (T.V.A.
comprise) - Article 878/731-60/82;
- 30 juin 2020 - Ecole du Val Fleuri - Remplacement régulation chauffage - 4.082,00 €
(T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85 - Fonds de réserve;
- 30 juin 2020 - Livraison de matériel pour le service de prêt de matériel - 7.000,00 €
(T.V.A. comprise) - Article 76301/744-98/58;

• 
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- 7 juillet 2020 - Réfection de sentiers vicinaux - Exercice 2020 - 179.786,16 € (T.V.A.
comprise) - Article 421/731-60/82;
- 7 juillet 2020 - ICPP - Travaux complémentaires sur la toiture, la terrasse et les ateliers
(+ local produits dangereux) - 25.866,70 € (T.V.A. comprise) - Article 75102/724-60/85 -
Fonds de réserve;
- 7 juillet 2020 - Informatisation des Services - Prolongation du contrat de consultance
Technicien Informatique via la convention de mandat avec le CIRB - 21.593 € (T.V.A.
comprise) - Article 139/122-02/53;
- 14 juillet 2020 - Marquages cyclables - Exercice 2020 - 99.982,30 € (T.V.A. comprise) -
Article 423/124-06 /821;
- 14 juillet 2020 - Ecole Longchamp - Traitement d’humidité Bâtiment de la direction -
36.599,22 € (T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85;
- 14 juillet 2020 - Ecole des Eglantiers - Rénovation du revêtement du sol de la salle de
gymnastique - 31.800,00 € (T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85;
- 14 juillet 2020 - Achat et livraison de 5 scooters électriques - 17.000 € (T.V.A. comprise)
- Article 424/743-51/58;
- 22 juillet 2020 - Centre culturel - Remplacement détection gaz - 3.962,48 € (T.V.A.
comprise) - Article 76201/724-60/85
- 22 juillet 2020 - Centre culturel d'Uccle - Mise en peinture des murs du petit foyer ainsi
que des murs et du plafond du bar - 11.274,10 € (T.V.A. comprise) - Article 76201/724-
60/85;
- 22 juillet 2020 - Ecole de Calevoet - Remplacement détection gaz - 3.471,27 € (T.V.A.
comprise) - Article 722/724-60/85;
- 22 juillet 2020 - Ecole de Messidor - Installation data (installation et câblage
informatique) - 22.118,64 € (T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85;
- 22 juillet 2020 - Ecole du Homborch - Installation data (installation et câblage
informatique) - 31.800,00 € (T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85;
- 22 juillet 2020 - Halte accueil de Saint-Job - Rénovation de la chaufferie et mise en
conformité - 42.985,44 € (T.V.A. comprise) - Article 84401/724-60/85;
- 22 juillet 2020 - Travaux de mise en conformité des installations électriques dans
différents sites (Globe, Calevoet, Homborch et Verrewinkel) - Approbation de la dépense
supplémentaire de 10.354,01 € - 2.740,08 € à l'article 722/724-60/85 et 7.613,93 € à
l'article 84401/724-60/8 - Fonds de réserve;
- 22 juillet 2020 - Ecoles communales et Centre PMS - Informatique - Achat de matériel
via la convention de mandat avec le GIAL - 2.048,22 €, 5.005,43 €, 49.963,62 €, 1.024,11
€, 2.048,22 €, 4.884,92 € et 4.885,46 € - Articles 706/742-53/40, 721/742-53/40, 722/742-
53/40, 734/742-53/40, 735/742-53/40, 75101/742-53/40 et 75102/742-53/40;
- 22 juillet 2020 - Achat de 15 chariots de balayeur, via le marché de l'Agence Bruxelles
Propreté - 7.842,98 € (T.V.A. comprise) - Article 875/744-98/62 - Fonds de réserve;
- 22 juillet 2020 - Achat de matériel pour les centres récréatifs du Troisième âge - 2.330 €
(T.V.A. comprise) - Article 834/744-98/71;
- 28 juillet 2020 - Achat d'un marquoir pour la salle Stroobant - 4.284,61 € (T.V.A.
comprise) - Article 764/744-98/12 - Fonds de réserve;
- 28 juillet 2020 - Remplacement des panneaux de basket de la salle de Saint-Job -
1.869,28 € (T.V.A. comprise) - Article 764/744-98/12 - Fonds de réserve;
- 28 juillet 2020 - Centre Planning Familial - Travaux de rénovation d’une chaufferie et
mise en conformité - 58.616,44 € (T.V.A. comprise) - Article 124/724-60/85;
- 28 juillet 2020 - Ecole du Homborch - Rénovation de la conciergerie - 51.876,77 €
(T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85 - Fonds de réserve;
- 28 juillet 2020 - Fourniture et pose de clôtures à l'école de Calevoet - 13.246,20 €
(T.V.A. comprise) - Article 722/725-60/83 - Fonds de réserve;
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- 28 juillet 2020 - Achat, livraison et installation d'une armoire de congélation - 2.658,88 €
(T.V.A. comprise) - Article 84401/744-51/58 - Fonds de réserve;
- 28 juillet 2020 - Matériel et équipement de psychomotricité 2020 -1.381,80 € (T.V.A.
comprise) - Article 84401/744-98/58 - Fonds de réserve;
- 18 août 2020 - Centrale de marchés INTERFIN - Approbation des fiches projets établies
par Sibelga pour la réalisation de travaux dans trois centres sportifs (Saint-Job, la
Sauvagère et Van Offelen) - 44.356 € (T.V.A. comprise) - Article 764/747-60/85;
- 18 août 2020 - Crèche de Saint-Job - Mise en place d'une cloison vitrée coupe-feu -
44.000 € (T.V.A. comprise) - Article 84401/724-60/96;
- 18 août 2020 - Ecole de Calevoet - Installation d'un module de jeu et d'une tente solaire -
75.471,70 € - Article 733/723-60/96,
- 18 août 2020 - Ecole maternelle du Homborch - Reconstruction du préau - 120.000,00 €
(T.V.A. comprise) - Article 721/723-60/96;
- 18 août 2020 - Améliorations au Parc Montjoie (réfection chemins, noues, …) -
168.190,00 € (T.V.A. comprise) - Article 766/725-60/83
- 18 août 2020 - Expertise phytosanitaire de l'ensemble des arbres du parc Brugmann et de
deux arbres à l'école des Écureuils - 12.087,90 € (T.V.A. comprise) - Article 766/725-
60/83 - Fonds de réserve;
- 18 août 2020 - Achat et livraison de huit chaises de bureau - 1.694,00 € (T.V.A.
comprise) - Article 137/741-51/58 - Fonds de réserve;
- 25 août 2020 - Aménagement des abords du Kauwberg - Exercice 2014 - 9.679,84 € -
Article 421/731-60/82.

Le Conseil prend connaissance.

Overheidsopdrachten.- Nieuwe gemeentewet, artikel 234, § 3.- Kennisneming van
beslissingen van het Schepencollege.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 234, § 3 en 236,
Neemt kennis van de volgende beslissingen van het college van burgemeester en schepenen
:
- 23 juni 2020 - Aanleggen van voetpaden voor personen met beperkte mobiliteit -
Dienstjaar 2018 - Goedkeuring van de bijkomende uitgave van 2.366,95 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 421/731-60/82;
- 23 juni 2020 - Verschillende aanleg- en onderhoudswerken op verschillende sites -
Goedkeuring de bijkomende uitgaven voor een bedrag van 6.063,00 € (excl. B.T.W.);
- 23 juni 2020 - Omvormen van de waterbekkens van de Camille Van Extergaarde tot
plantenbakken - 21.997,80 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 766/725-60/83;
- 23 juni 2020 - Levering en plaatsing van materieel en uitrusting voor de industriële
keukens van de gemeentelijke scholen en kinderdagverblijven - 13.760,99 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikels 722/744-51/40 et 84401/744-51/58 - Reservefonds;
- 30 juni 2020 - Regeneratie van de begrafenisperken op de begraafplaats van Verrewinkel
- Dienstjaar 2019 - Goedkeuring van de bijkomende uitgave van 21.255,99 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 878/731-60/82;
- 30 juni 2020 - School Val Fleuri - Vervanging van de verwarmingsregulator - 4.082,00 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85 - Reservefonds;
- 30 juni 2020 - Levering van materieel voor de uitleendienst - 7.000,00 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 76301/744-98/58;
- 7 juli 2020 - Herstelling van de buurtwegen - Dienstjaar 2020 - 179.786,16 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 421/731-60/82;
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- 7 juli 2020 - ICPP - Bijkomende werken op het dak, het terras en de werkplaatsen (+
lokaal gevaarlijke producten) - 25.866,70 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 75102/724-
60/85 - Reservefonds;
- 7 juli 2020 - Informatisering van de Diensten - Verlenging van het adviescontract
Informaticatechnicus via de mandaatovereenkomst met het ICBG - 21.593 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 139/122-02/53;
- 14 juli 2020 - Fietspadmarkeringen - Dienstjaar 2020 - 99.982,30 € (B.T.W. inbegrepen)
- Artikel 423/124-06 /821;
- 14 juli 2020 - School Longchamp - Vochtbehandeling van het directiegebouw -
36.599,22 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85;
- 14 juli 2020 - School Eglantiers - Renovatie van de vloerbedekking van de turnzaal -
31.800,00 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85;
- 14 juli 2020 - Aankoop en levering van 5 elektrische scooters - 17.000 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 424/743-51/58;
- 22 juli 2020 - Cultureel centrum - Vervanging gasalarm - 3.962,48 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 76201/724-60/85
- 22 juli 2020 - Cultureel Centrum - Schilderen van de muren van de kleine foyer, de
muren en het plafond van de bar - 11.274,10 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 76201/724-
60/85;
- 22 juli 2020 - School Calevoet - Vervanging gasalarm - 3.471,27 € (B.T.W. inbegrepen) -
Artikel 722/724-60/85;
- 22 juli 2020 - School Messidor - Data-installatie (installatie en informaticabekabeling) -
22.118,64 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85;
- 22 juli 2020 - School Homborch - Data-installatie (installatie en informaticabekabeling) -
31.800,00 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85;
- 22 juli 2020 - Tijdelijke opvang van Sint-Job - Renovatie en conform maken van de
verwarmingsinstallatie - 42.985,44 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 84401/724-60/85;
- 22 juli 2020 - Conform maken van de elektrische installaties op verschillende sites
(Globe, Calevoet, Homborch en Verrewinkel) - Goedkeuring van de bijkomende uitgave
van 10.354,01 € (B.T.W. inbegrepen) - 2.740,08 op artikel 722/724-60/85 en 7.613,93 € op
artikel 84401/7245-60/85 - Reservefonds;
- 22 juli 2020 - Gemeentescholen en PMS-Centrum - Informatica - Aankoop van materieel
via de mandaatovereenkomst met GIAL - 2.048,22 €, 5.005,43 €, 49.963,62 €, 1.024,11 €,
2.048,22 €, 4.884,92 € en 4.885,46 € - Artikels 706/742-53/40, 721/742-53/40, 722/742-
53/40, 734/742-53/40, 735/742-53/40, 75101/742-53/40 en 75102/742-53/40;
- 22 juli 2020 - Aankoop van 15 karretjes voor straatvegers, via de opdracht van het
Agentschap Net Brussel - 7.842,98 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 875/744-98/62 -
Reservefonds;
- 22 juli 2020 - Aankoop van materieel voor de seniorencentra - 2.330 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 834/744-98/71;
- 28 juli 2020 - Aankoop van een scorebord voor de zaal Stroobant - 4.284,61 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 764/744-98/12 - Reservefonds;
- 28 juli 2020 - Vervanging van basketballpanelen in de zaal van de Sint-Job - 1.869,28 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 764/744-98/12 - Reservefonds;
- 28 juli 2020 - Centre Planning Familial - Renovatiewerken aan en conform maken van de
verwarming - 58.616,44 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 124/724-60/85;
- 28 juli 2020 - School du Homborch - Renovatie van de huisbewaarderwoning - 51.876,77
€ (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85 - Reservefonds;
- 28 juli 2020 - Levering en plaatsing van afsluitingen school Calevoet - 10.954,71 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/725-60/83 - Reservefonds;
- 28 juli 2020 - Aankoop, levering en plaatsing van een diepvrieskast - 2.658,88 € (B.T.W.
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inbegrepen) - Artikel 84401/744-51/58 - Reservefonds;
- 28 juli 2020 - Materieel en uitrusting psychomotriciteit 2020 - 1.381,80 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 84401/744-98/58 - Reservefonds;
- 18 augustus 2020 - Opdrachtencentrale INTERFIN - Goedkeuring van de ontwerpfiches
opgesteld door Sibelga voor het uitvoeren van werken in drie sportcentra (Sint-Job, La
Sauvagère en Van Offelen) - 44.356 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 764/747-60/85;
- 18 augustus 2020 - Kinderdagverblijf van Sint-Job - Plaatsing van een glazen brandmuur
– 44.000 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 84401/724-60/96;
- 18 augustus 2020 - School Calevoet - Installatie van een spelmodule en een zonnewering
- 75.471,70 € - Artikel 733/723-60/96,
- 18 augustus 2020 - Kleuterschool Homborch - Heropbouw van de overdekte speelplaats -
120.000,00 € (B.T.W. inbegrepen) – Artikel 721/723-60/96;
- 18 augustus 2020 - Verbeteringen aan het Montjoiepark (herstelling paden, knooppunten,
…) - 168.190,00 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 766/725-60/83
- 18 augustus 2020 - Fytosanitaire expertise van alle bomen van het Brugmannpark en twee
bomen aan de school « Écureuils « - 12.087,90 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 766/725-
60/83 - Reservefonds;
- 18 augustus 2020 - Aankoop en levering van acht bureaustoelen - 1.694,00 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 137/741-51/58 - Reservefonds;
- 25 août 2020 - Aanleg van de omgeving van de Kauwberg - Dienstjaar 2014 - 9.679,84 €
- Artikel 421/731-60/82.

De Raad neemt kennis.

 

 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- A.S.B.L. La Ferme Rose.-
Démission d'un administrateur.- Remplacement.

Le Conseil,
Attendu que Mme Gilda Monteiro présente sa démission comme administrateur de
l'A.S.B.L. La Ferme Rose,
Que le groupe M.R. auquel l'intéressée appartenait, propose son remplacement
par Mme Marion Van Offelen,
Prend acte de la démission présentée par Mme Monteiro et désigne Mme Marion Van
Offelen, conseillère communale, en qualité d'administrateur de l'A.S.B.L. La Ferme Rose
en remplacement de Mme Monteiro.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen.- V.Z.W. La Ferme
Rose.- Ontslag van een bestuurder.- Vervanging.

De Raad,
Aangezien dat Mevr. Gilda Monteiro haar ontslag heeft aangeboden als bestuurder bij de
V.Z.W. La Ferme Rose,
Aangezien de groep M.R. waartoe belanghebbende behoorde, voorstelt haar te vervangen
door Mevr. Marion Van Offelen,
Neemt akte van ontslag aangeboden door Mevr. Monteiro en duidt Mevr. Marion Van
Offelen, gemeenteraadslid, aan als bestuurder van de V.Z.W. La Ferme Rose, ter
vervanging van Mevr. Monteiro.
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De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Mobilité - Mobiliteit
 

Convention entre la Région de Bruxelles-Capitale et la commune d’Uccle pour la mise
en à disposition d’une subvention - Ecole Plein Air.

Le Conseil,
Considérant que la Région, afin de rencontrer les objectifs du plan « Good Move », veut
soutenir les Communes pour concrétiser les actions de leur politique de mobilité et qu’en
conséquence elle propose un «soutien régional aux actions communales de Mobilité 2020
et de sécurité routière » sous forme d’octroi d’un subside;
Considérant qu’en date du 10 avril 2020, la Commune a soumis à Bruxelles Mobilité les
projets de mobilité qui entrent dans le cadre de ce soutien et qu’il s’agit notamment de
subsides pour l’organisation et l’exécution de petits travaux d’infrastructures dans le cadre
du projet d’investissement pour l’amélioration de la sécurité routière en voiries
communales;
Considérant que le projet a pour objectif d’améliorer la sécurité aux abords de l’Ecole
Plein Air, rue de Dieweg, 65, via la création d’une avancée de trottoir et d’une zone de
dépose-minute, la pose de feux de signalisation avec bouton-poussoir, la suppression de la
bande de stationnement et de l’avancée de trottoir devant le clos à hauteur du n° 54, le
placement de signaux E1, l’installation d’arceaux vélo et d’un luminaire à hauteur du
passage pour piétons;
Considérant qu’en date du 27 mai 2020, Bruxelles Mobilité a confirmé la bonne réception
des documents transmis;
Considérant que la Région va financer ce projet pour un montant de 30.000 €;
Considérant que la subvention sera liquidée en deux tranches;
Considérant que la première tranche sera de 24.000€ et la deuxième tranche de 6.000 €;
Considérant que la convention couvre les frais exposés sur une période de deux ans,
Décide d'approuver la convention en annexe.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Overeenkomst tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de gemeente Ukkel voor
de terbeschikkingstelling van een subsidie - Openluchtschool.

De Raad,
Overwegende dat het gewest, om tegemoet te komen aan de doelstellingen van het Good
Move-plan, de gemeentes wil ondersteunen om de acties van hun mobiliteitsbeleid te
concretiseren en het bijgevolg een "gewestelijke ondersteuning van de gemeentelijke
mobiliteits- en verkeersveiligheidsacties 2020" voorstelt in de vorm van een subsidie;
Overwegende dat de gemeente op 10 april 2020 aan Brussel Mobiliteit de
mobiliteitsprojecten voorgelegd heeft die binnen het kader van deze ondersteuning vallen
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en dat het meer bepaald gaat om subsidies voor de organisatie en de uitvoering van kleine
infrastructuurwerken in het kader van het investeringsproject voor de verbetering van de
verkeersveiligheid op het wegennet van de gemeente;
Overwegende dat het project als doelstelling heeft de veiligheid te verbeteren in de
omgeving van school Plein-Air, Dieweg 65, via de aanleg van een uitspringend voetpad en
een kiss-and-ridezone, de plaatsing van verkeerslichten met drukknop, het schrappen van
de parkeerstrook en van het uitspringend voetpad voor het erf ter hoogte van nr. 54, de
plaatsing van verkeersborden E1 en de installatie van fietsbogen en verlichting ter hoogte
van de voetgangersoversteekplaats;
Overwegende dat Brussel Mobiliteit op 27 mei 2020 de goede ontvangst van de
documenten bevestigd heeft;
Overwegende dat het gewest dit project zal financieren voor een bedrag van € 30.000;
Overwegende dat de subsidie in twee schijven betaald zal worden;
Overwegende dat de eerste schijf € 24.000 en de tweede schijf € 6.000 bedraagt;
Overwegende dat de overeenkomst de gemaakte kosten dekt voor een periode van twee
jaar,
Beslist de overeenkomst in de bijlage goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2020_UCC_conv.pdf, 2020_UCC_conv_nl.pdf

 

 

 

Parking - Parking
 

Gestion du stationnement payant.- Règlement redevances sur le stationnement de
véhicules à moteur dans un lieu public.- Recouvrement des créances non fiscales.-
Contraintes.- Prise pour information.

Le Conseil,
Vu l’article 137bis tel qu’ajouté par l’Ordonnance de la Région de Bruxelles-Capitale du
27 février 2014 publiée au Moniteur Belge du 2 avril 2014 modifiant la nouvelle loi
communale stipulant :
"En vue du recouvrement des créances non fiscales incontestées et exigibles, le receveur
peut établir une contrainte, visée et déclarée exécutoire par le collège des bourgmestre et
échevins. Une telle contrainte est signifiée par exploit d'huissier de justice. Cet exploit
interrompt la prescription. Une contrainte ne peut être visée et rendue exécutoire par le
collège des bourgmestre et échevins que si la dette est exigible, définitive et certaine. Le
débiteur doit en outre avoir été préalablement mis en demeure par lettre recommandée. La
commune peut charger des frais administratifs pour cette lettre recommandée. Ces frais
sont à charge du débiteur et peuvent également être recouvrés par l'exploit. Les dettes d'une
personne morale de droit public ne peuvent jamais être récupérées par un exploit.
Un recours contre l'exploit peut être introduit dans le mois de la signification par requête
ou par citation.
En ce qui concerne l'accomplissement des missions visées dans le présent article, le
receveur fait rapport, sous sa responsabilité, au collège des bourgmestre et échevins et au
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conseil communal";
Considérant que des créances sont connues des débiteurs qui disposaient d’un délai de 5
jours calendrier à compter de la date de délivrance de la redevance de stationnement pour
procéder au paiement;
Considérant que faute d’avoir reçu paiement des redevances susmentionnées, des mises en
demeure ont été adressées à chaque débiteur par lettre recommandée ;
Considérant que les débiteurs disposaient d'un dernier délai de 30 jours à partir de la date
d'envoi de la mise en demeure pour procéder au paiement ;
Qu’à ce jour, les débiteurs n’ont pas procédé au paiement de la (des) redevance(s), ni
contesté ou demandé un plan d’apurement de leur dette à l’égard de la Commune ;
Considérant dès lors que les dettes sont exigibles, définitives et certaines conformément à
l’article 137bis de la nouvelle loi communale ;
Que par conséquent, le Receveur communal a établi une contrainte en vue de la
récupération de chaque créance majorée des frais administratifs de la mise en
demeure adressée par recommandé tels que prévus au Chapitre III articles 49 et 50 du
règlement-redevance voté par le Conseil communal en séance du 27 septembre 2018,
Decide de prendre pour information que 6.087 contraintes ont été établies par le Receveur
communal pour les créances non fiscales incontestées et exigibles.

 

Le Conseil prend connaissance.

Beheer van het betalend parkeren.- Retributieverordening op het parkeren van
motorvoertuigen in een openbare ruimte.- Invordering van niet fiscale
schuldvorderingen.- Bezwaren.- Kennisneming.

De Raad,
Gelet op artikel 137bis zoals toegevoegd door de ordonnantie van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest van 27 februari 2014, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad op 2
april 2014, tot wijziging van de nieuwe gemeentewet :
"Met het oog op de invordering van onbetwiste en opeisbare niet-fiscale
schuldvorderingen, kan de ontvanger een door het college van burgemeester en schepenen
geviseerd en uitvoerbaar verklaard dwangbevel uitvaardigen. Een dergelijk dwangbevel
wordt betekend bij gerechtsdeurwaardersexploot. Dat exploot stuit de verjaring. Een
dwangbevel mag door het college slechts geviseerd en uitvoerbaar verklaard worden als de
schuld opeisbaar, definitief en zeker is. Bovendien moet de schuldenaar vooraf bij
aangetekend schrijven in gebreke gesteld worden. De gemeente kan administratieve kosten
voor dat aangetekend schrijven aanrekenen. Die kosten komen voor rekening van de
schuldenaar en kunnen eveneens bij dwangbevel ingevorderd worden. De schulden van
publiekrechtelijke rechtspersonen kunnen nooit bij dwangbevel ingevorderd worden.
Tegen het exploot kan bij verzoekschrift of door dagvaarding beroep ingesteld worden
binnen de maand van de betekening.
Met betrekking tot de vervulling van de opdrachten, bedoeld in dit artikel, rapporteert de
ontvanger op eigen verantwoordelijkheid aan het college van burgemeester en schepenen
en aan de gemeenteraad.";
Overwegende dat er schuldvorderingen gekend zijn van schuldenaars die beschikken over
een termijn van 5 kalenderdagen vanaf de uitreiking van de parkeerretributie om over te
gaan tot de betaling;
Overwegende dat er bij gebrek aan betaling van de bovenvermelde retributie
ingebrekestellingen naar elke schuldenaar verstuurd worden per aangetekende brief;
Overwegende dat de schuldenaars over een laatste termijn van 30 dagen vanaf de

25/123
Conseil communal - 10.09.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 10.09.2020 - Openbaar register



10.09.2020/A/0014

verzendingsdatum van de ingebrekestelling beschikken om over te gaan tot de betaling;
Overwegende dat de schuldenaars tot op heden de retributie(s) betaald noch betwist hebben
en ze geen afbetalingsplan van hun schuld tegenover de gemeente hebben aangevraagd;
Overwegende dat de schulden aldus opeisbaar, definitief en zeker zijn overeenkomstig
artikel 137bis van de nieuwe gemeentewet;
Overwegende dat de gemeenteontvanger een dwangbevel heeft opgesteld voor de
recuperatie van elke schuldvordering, verhoogd met de administratieve kosten van de per
aangetekende brief verstuurde ingebrekestelling zoals voorzien in hoofdstuk III, artikels 49
en 50 van de retributieverordening, goedgekeurd door de gemeenteraad in zitting van 27
september 2018,
Beslist kennis te nemen van het feit dat de gemeenteontvanger 6.087 dwangbevelen
heeft opgesteld voor onbetwiste en opeisbare niet-fiscale schuldvorderingen.

De Raad neemt kennis.

 

 

 

Voirie - Wegen
 

Réfection des trottoirs de la rue des Myosotis et de la rue du Coq.- Exercice 2020.-
Approbation de la dépense, des documents du marché, de la procédure de passation
du marché, du mode de financement et de la demande de subsides.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit de 650.000,00 € est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget 2020
pour la réfection de trottoirs;
Attendu que le projet consiste en la réfection des trottoirs de la rue des Myosotis entre la
rue Edouard Michiels et la rue Egide Van Ophem et de la rue du Coq entre la rue des
Moutons et la rue du Château d'Eau;
Attendu que le service technique a établi un cahier spécial des charges;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 277.900,82 €, TVA
comprise et que cette dépense sera engagée à l’article 421/731-60/82 du budget
extraordinaire 2020;
Attendu que le mode de passation du marché sera par procédure négociée directe avec
publication préalable;
Attendu que ces travaux, projet n° 02, font partie du programme triennal d’investissement
2019-2020-2021 définissant les dossiers pour lesquels les subsides de la Région de
Bruxelles-Capitale sont demandés. Le taux des subsides demandés pour ce dossier est de
70%, le montant du subside est cependant limité au solde de la dotation soit 96.057,67€;
Attendu que conformément à l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale du 19 juillet 2018 fixant la composition des dossiers de demandes de subsides
notre administration doit fournir une copie des autorisations régionales requises
préalablement à l’exécution des travaux ( permis d’urbanisme ou dispenses de permis),
ainsi qu’un programme d’entretien pour les 5 années qui suivent la réception définitive des
travaux repris ci-dessus;
Attendu que le plan quinquennal d’entretien des trottoirs s’établit comme suit :
1ère année :   1.000,00 € TVAC;
2ème année : 1.250,00 € TVAC;

26/123
Conseil communal - 10.09.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 10.09.2020 - Openbaar register



3ème année : 1.500,00 € TVAC;
4ème année : 2.000,00 € TVAC;
5ème année : 2.500,00 € TVAC;
Attendu que les dépenses seront engagées à l’article 421/124-06/82 du budget ordinaire
relatif à l’entretien des trottoirs qui est inscrit chaque année;
Attendu que l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 16 juillet
1998 fixant la composition des dossiers de demandes de subsides mentionne également
que le Conseil communal doit s’engager sur l’honneur de ne pas aliéner ou modifier
l’affectation du bien pendant une période de vingt ans à dater de l’octroi du subside sans
en avertir au préalable l’autorité subsidiante et certifier que le projet n’a pas n’a pas
bénéficié de subsides dans les vingt années qui précèdent,
Décide:
1. d'approuver l'estimation d'un montant de 277.900,82 € TVA comprise;
2. d’approuver le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent dossier;
3. d’approuver le mode de passation du marché, qui sera la procédure négociée directe
avec publication préalable et fixer les renseignements concernant les capacités techniques
des entrepreneurs, à savoir que le soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de
l’agréation d’entrepreneur de travaux, catégorie C, classe 2.
4. d'approuver l'avis de marché;
5. de marquer son accord sur la conclusion d’un emprunt pour financer la dépense non
couverte par subsides;
6. de solliciter des subsides auprès de la Région de Bruxelles-Capitale (70 %);
7. de confirmer qu’en vertu de l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles
Capitale du 12 juin 2003 – chapitre II, article 3, § 1,une demande de dispense de permis
d'urbanisme sera introduite;
8. d’approuver le présent plan quinquennal d’entretien des trottoirs, qui seront rénovés
avec l’aide des subsides de la Région bruxelloise ;
9. de prévoir les crédits nécessaires aux budgets ultérieurs relatifs à l’entretien des trottoirs ;
10. de s’engager sur l’honneur de ne pas aliéner ou modifier l’affectation du bien pendant
une période de vingt ans à dater de l’octroi du subside sans en avertir au préalable
l’autorité subsidiante ;
11. de certifier que la commune n’a pas bénéficié de subsides pour ce projet dans les vingt
années qui précèdent la demande de subsides.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Herstelling van de trottoirs van de Vergeet-Me-Nietjesstraat en van de Haanstraat.-
Dienstjaar 2020.- Goedkeuring van de uitgave, de aanbestedingsdocumenten, de
gunningswijze, de financieringswijze en de aanvraag van subsidies.

De Raad,
Aangezien dat de buitengewone begroting voor het dienstjaar 2020 een bedrag van
650.000,00 € voorziet op artikel 421/731-60/82 voor het herstellen van voetpaden;
Aangezien dat het College het herstellen van de trottoirs van de Vergeet-Me-Nietjessstraat
tussen de Edouard Michielsstraat en de Egide Van Ophemstraat en de Haanstraat tussen de
Schepenstraat en de Waterkasteelstraat voorstelt;
Aangezien dat de opdracht gegund zal worden via een vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met bekendmaking;
Aangezien dat de raming der uitgave voor deze werken 277.900,82€, BTW inbegrepen
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beloopt;
Aangezien dat deze uitgave geboekt zal worden op artikel 421/731-60/82 van de begroting
2020;
Aangezien dat deze werken, project n° 02, deel maken uit de driejaarlijkse
investeringsdotatie 2019-2020-2021 dat de dossiers beschrijft waarvoor subsidies van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest worden gevraagd;
Aangezien dat het tarief van de gevraagde subsidies voor dit dossier 70 % bedraagt,
begrensd tot het saldo van de dotatie, hetzij 96.057,67€;
Aangezien dat overeenkomstig het Besluit van de Brusselse Hoofdstedelijk Regering van
17 juli 2018 tot vaststelling van de samenstelling van de dossiers, voor de aanvraag om
subsidie, de administratie een afschrift van de gewestelijke vergunningen die voorafgaan
aan de uitvoering van de werken (stedenbouwkundige vergunning), alsook een
onderhoudsprogramma voor de volgende vijf jaren volgend op de definitieve oplevering,
moet leveren;
Gezien dat het vijfjarig onderhoudsplan als volgt werd opgesteld :
1ste jaar : 1.000,00 € BTWI;
2de jaar : 1.250,00 € BTWI;
3de jaar : 1.500,00 € BTWI;
4de jaar : 2.000,00 € BTWI;
5de jaar : 2.500,00 € BTWI;
Aangezien dat de uitgaven geboekt zullen worden op het artikel 421/124-06/82 van de
gewone begroting betreffende het onderhoud van voetpaden asfalt dat ieder jaar
ingeschreven wordt;
Aangezien dat het Besluit van de Brusselse Hoofdstedelijk Regering van 16 juli 1998 tot
vaststelling van de samenstelling van de dossiers, voor de aanvraag om subsidie, eveneens
vermeldt dat de Gemeenteraad een verbintenis op erewoord dat goed gedurende twintig
jaar, te rekenen vanaf de dag waarop de subsidie werd toegekend, niet wordt vervreemd of
de bestemming ervan wordt gewijzigd, zonder dat de subsidiërende overheid hiervan
vooraf op de hoogte werd gesteld en dat de Gemeente geen subsidies heeft ontvangen voor
dit project binnen de twintig jaar die de aanvraag van subsidies voorafgaan;
Gelet op artikel 234 van de nieuwe gemeentewet,
Beslist :
1) de uitgave van 277.900,82 €, BTW inbegrepen, goed te keuren;
2) de documenten van de opdracht die deze werken beheersen goed te keuren;
3) de gunningswijze door vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met bekendmaking
goed te keuren en de inlichtingen vast te stellen betreffende de financiële, economische en
technische draagkrachten van de aannemer, te weten : de inschrijvers zullen aan de
voorwaarden van de erkenning als aannemer van werken voldoen, categorie C, klasse 2;
4) de aankondiging van opdracht goed te keuren;
5) zijn akkoord te verlenen om een lening aan te gaan om de uitgave, niet gedekt door
subsidies, te financieren;
6) subsidies aan te vragen bij het Brussels Hoofdstedelijk Gewest;
7) een aanvraag om een vrijstelling van stedenbouwkundige vergunning in te dienen;
8) het huidig vijfjarig onderhoudsplan van de voetpaden die hersteld zullen worden met
behulp van subsidies van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest;
9) de nodige kredieten voor het onderhoud van de voetpaden te voorzien op de latere
begrotingen;
10) een verbintenis op erewoord aan te gaan dat het goed gedurende twintig jaar, te
rekenen vanaf de dag waarop de subsidie werd toegekend, niet wordt vervreemd of de
bestemming ervan wordt gewijzigd, zonder dat de subsidiërende overheid hiervan vooraf
op de hoogte werd gesteld;
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11) te verzekeren dat de Gemeente geen subsidies heeft ontvangen voor dit project binnen
de twintig jaar die de aanvraag van subsidies voorafgaan.

 

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

15 annexes / 15 bijlagen
Myosotis grondbank attest.pdf, TV rapport Ukkel - Rue de Myosotis- 2020-JO-33 - finaal
met bijlagen.pdf, trottoirs 2020 CSC NL.pdf, TV rapport Ukkel - Rue du coq - 2020-JO-34
- finaal met bijlagen.pdf, trottoirs 2020 - Offerte formulier.pdf, aankondiging
opdracht_nl.pdf, trottoirs 2020 - formulaire d'offre.pdf, Estimation Raming trottoirs
2020.pdf, trottoirs 2020 métré récapitulatif.pdf, Réfection trottoirs 2020 - PSS - NL.pdf,
Coq grondbank attest.pdf, trottoirs 2020 métré Descriptif.pdf, avis marché _fr.pdf,
Réfection Trottoirs 2020 - PSS - FR.pdf, trottoirs 2020 CSC fr.pdf

 

 

Réfection du pavage de la drève des Gendarmes.- Exercice 2020.- Approbation de la
dépense, des documents du marché, de la procédure de passation du marché et du
mode de financement.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit de 600.000,00 € est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget 2020
pour la réfection du pavage de la drève des Gendarmes entre l'avenue des Chênes et
l'avenue du Fort-Jaco;
Attendu que le service technique a établi un cahier spécial des charges;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 528.561,28 €, TVA
comprise et que cette dépense sera engagée à l’article 421/731-60/82 du budget
extraordinaire 2020;
Attendu que le mode de passation du marché sera par procédure négociée directe avec
publication préalable;
Décide :
1) d'approuver l'estimation d'un montant de 528.561,28 € TVA comprise;
2) d’approuver le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent dossier;
3) d’approuver le mode de passation du marché, qui sera la procédure négociée directe
avec publication préalable et fixer les renseignements concernant les capacités techniques
des entrepreneurs, à savoir que le soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de
l’agréation d’entrepreneur de travaux, catégorie C, classe 3;
4) d'approuver l'avis de marché;
5) de marquer son accord sur la conclusion d’un emprunt pour financer la dépense.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Herstelling van de keibestrating van de Gendarmendreef.- Dienstjaar 2020.-
Goedkeuring van de uitgave, de aanbestedingsdocumenten, de gunningswijze en de
financieringswijze.
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De Raad,
Aangezien dat de buitengewone begroting voor het dienstjaar 2020 een bedrag van
600.000,00 € voorziet op artikel 421/731-60/82 voor het herstellen van de keibestrating van
de Gendarmendreef tussen de Eikenlaan ende Fort-Jacolaan;
Aangezien dat de opdracht gegund zal worden via een vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met bekendmaking;
Aangezien dat de raming der uitgave voor deze werken 528.561,28€, BTW inbegrepen
beloopt;
Aangezien dat deze uitgave geboekt zal worden op artikel 421/731-60/82 van de begroting
2020;
Gelet op artikel 234 van de nieuwe gemeentewet,
Beslist :
1) de uitgave van 528.561,28 €, BTW inbegrepen, goed te keuren;
2) de documenten van de opdracht die deze werken beheersen goed te keuren;
3) de gunningswijze door vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met bekendmaking
goed te keuren en de inlichtingen vast te stellen betreffende de financiële, economische en
technische draagkrachten van de aannemer, te weten : de inschrijvers zullen aan de
voorwaarden van de erkenning als aannemer van werken voldoen, categorie C, klasse 3;
4) de aankondiging van opdracht goed te keuren;
5) zijn akkoord te verlenen om een lening aan te gaan om de uitgave te financieren.

 

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

11 annexes / 11 bijlagen
Gendarmes métré descriptif.pdf, GVP - UKKEL - GENDARMEN.pdf, Gendarmes 2020
CSC NL.pdf, Gendarmes Estimation.pdf, Gendarmes avis de marché NL.pdf, Gendarmes
métré récapitulatif.pdf, PSS-UCCLE-GENDARMES.pdf, TV rapport Ukkel - Rue des
Gendarmes - 2020-JO-21 - finaal met bijlagen.pdf, Gendarmes grondbank attest.pdf,
Gendarmes 2020 CSC fr.pdf, Gendarmes avis de marché FR.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Sports - Sport
 

A.S.B.L. Piscine Longchamp.- Comptes et bilan de l'exercice 2019.

Le Conseil,
Considérant qu'en séance ordinaire du 25 juin 2020 et conformément à ses statuts,
l'Assemblée Générale de l'A.S.B.L. Piscine Longchamp a approuvé à l'unanimité les
comptes et bilan de l'exercice 2019,
Décide de prendre connaissance des comptes et bilan de l'A.S.B.L. Piscine Longchamp
de l'excercice 2019.

Le Conseil prend connaissance.
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V.Z.W. Zwembad Longchamp.- Rekeningen en balans van het dienstjaar 2019.

De Raad,
Overwegende dat in gewone zitting van 25 juni 2020 en overeenkomstig haar statuten,
de Algemene Vergadering van de V.Z.W. Zwembad Longchamp éénparig haar
rekeningen en balans voor het dienstjaar 2019 heeft goedgekeurd,
Beslist kennis te nemen van de rekeningen en balans van de V.Z.W. Zwembad
Longchamp voor het dienstjaar 2019.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
BILAN 2019.pdf, Rapport annuel 2019 A. SOMMA.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Urbanisme - Stedenbouw
 

Réaménagement de la Chaussée d'Alsemberg.- Permis d’urbanisme n° 16-44914-
2019.- Autorisation d'introduire un recours auprès du Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale.

Le Conseil,
Vu la délivrance du permis d’urbanisme n° 16-44914-2019 ayant pour objet d’aménager la
chaussée d’Alsemberg entre la rue de Stalle et l’avenue des Sept-Bonniers (rénovation de
la voirie, mise aux normes des quais de tram, des traversées, plantation d’un alignement
d’arbres) par le Fonctionnaire délégué de la Région de Bruxelles-Capitale le 15/07/2020;
Vu l’accord de principe conclu entre la Région de Bruxelles-Capitale (Bruxelles-Mobilité)
et le Collège des Bourgmestre et Echevins d’Uccle sur la création d’une douzaine
d’emplacements de stationnement à hauteur de la rue Joseph Bens, ces emplacements de
stationnement étant intégrés dans la demande modifiée de permis d’urbanisme suite à
l’avis émis par la Commission de concertation 04/12/2019 par Bruxelles-Mobilité;
Considérant que cet accord constitue un élément fondamental du permis d’urbanisme
introduit et exerce un impact fondamental sur le stationnement dans le quartier;
Vu le refus du Fonctionnaire-délégué de délivrer lesdits emplacements de parking;
Que le projet induit globalement une perte de 150 emplacements de parking;
Que conformément à la consultation organisée par la Stib et Bruxelles-Mobilité et la
Commune d'Uccle, Bruxelles-Mobilité s’est engagé à introduire un permis modificatif
visant à l’extension de la zone de plain-pied qui entrainera également la suppression de
plusieurs emplacements de stationnement;
Considérant la nécessité de maintenir la douzaine d’emplacement de parking identifiés afin
de garantir un certain équilibre et de répondre à la pression du stationnement dans le
quartier;
Considérant qu’en vertu de l’article 188/1 du COBAT, le Collège des Bourgmestre et
Echevins peut introduire un recours au Gouvernement à l'encontre de la décision du
fonctionnaire délégué dans les trente jours de la réception de celle-ci ;
Qu’en l’espèce, le permis susmentionné a été réceptionné le 17 juillet 2020;
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Que le délai expirant le 17 août 2020 et vu l’absence de séances de Conseil communal
durant les deux mois d’été, le Collège des Bourgmestre et Echevins, en vue de sauvegarder
les droits de la Commune, a introduit le recours administratif auprès du Gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale;
Que l’autorisation d’introduire ledit recours qui doit être donnée par le Conseil communal
peut intervenir jusqu’à la clôture des débats;
Vu les articles 123,8° et 270 de la Nouvelle Loi Communale,
Décide d’autoriser le Collège des Bourgmestre et Echevins à introduire un recours auprès
du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale à l’encontre du permis d’urbanisme
n° 16-44914-2019.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Herinrichting van de Alsembergsesteenweg.- Stedenbouwkundige vergunning nr. 16-
44914-2019.- Toelating om een beroep in te dienen bij de Regering van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest.

De Raad,
Gelet op de uitreiking van stedenbouwkundige vergunning nr. 16-44914-2019 met als
onderwerp de inrichting van de Alsembergsesteenweg tussen de Stallestraat en de Zeven
Bunderslaan (renovatie van de weg, aanpassing aan de normen van tramperrons en
oversteekplaatsen, aanplanting van een bomenrij) door de afgevaardigde ambtenaar van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest op 15/07/2020;
Gelet op het principeakkoord afgesloten tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest
(Brussel Mobiliteit) en het college van burgemeester en schepenen van Ukkel voor de
creatie van een dozijn parkeerplaatsen ter hoogte van de Joseph Bensstraat; deze
parkeerplaatsen waren geïntegreerd in de gewijzigde aanvraag van een stedenbouwkundige
vergunning ingevolge het advies van de overlegcommissie 04/12/2019 door Brussel
Mobiliteit;
Overwegende dat dit akkoord een fundamenteel element is van de ingediende
stedenbouwkundige vergunning en een fundamentele impact heeft op het parkeren in de
wijk;
Gelet op de weigering van de afgevaardigde ambtenaar om de betrokken parkeerplaatsen
vrij te geven;
Dat het project in het algemeen leidt tot een verlies van 150 parkeerplaatsen;
Overwegende dat Brussel Mobiliteit, overeenkomstig de raadpleging, georganiseerd door
de MIVB en Brussel Mobiliteit, zich ertoe verbonden heeft een gewijzigde vergunning in
te dienen voor de uitbreiding van de gelijkvloerse zone die eveneens zal leiden tot de
schrapping van meerdere parkeerplaatsen;
Gelet op de noodzaak om het betrokken dozijn parkeerplaatsen te behouden om een zeker
evenwicht te garanderen en te antwoorden op de parkeerdruk in de wijk;
Overwegende dat het college van burgemeester en schepenen krachtens artikel 188/1 van
het BWRO een beroep kan indienen bij de regering tegen de beslissing van de
afgevaardigde ambtenaar binnen de dertig dagen vanaf de ontvangst hiervan;
Overwegende dat de betrokken vergunning in deze zaak werd ontvangen op 17 juli 2020;
Overwegende dat de termijn verstrijkt op 17 augustus 2020 en gelet op de afwezigheid van
zittingen van de gemeenteraad gedurende de twee zomermaanden, heeft het college van
burgemeester en schepenen beslist, om de rechten van de gemeente te vrijwaren, een
administratief beroep in te dienen bij de regering van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest;
Overwegende dat de toelating tot indiening van dit beroep, die gegeven moet worden door
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de gemeenteraad, kan tussenkomen tot de afsluiting van de debatten;
Gelet op artikels 123,8 en 270 van de nieuwe gemeentewet,
Beslist het College van Burgemeester en schepenen de toelating te geven een beroep in te
dienen bij de Regering van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest tegen stedenbouwkundige
vergunning nr. 16-44914-2019.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
permis d urbanisme.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT FACILITY MANAGEMENT - DEPARTEMENT FACILITY MANAGEMENT

Architecture - Architectuur
 

Crèche du Chat.- Construction d'une nouvelle section et rénovation de la partie
existante.- Approbation du projet, de l'estimation, du mode de passation du marché et
du financement de la dépense.

Le Conseil,
Attendu qu’une allocation de 1.500.000,00 EUR figure à l’article 84401/722-60/96  du
budget extraordinaire de 2020 pour couvrir la dépense relative à la réalisation du projet cité
en objet;
Attendu que le cahier spécial des charges rédigé par nos services prévoit une estimation de
1.489.486,48 EUR HTVA ou 1.802.978,64 EUR TVAC, cette dernière somme étant
encore à majorer de 10 % pour couvrir l'application de la formule de révision et les
éventuels travaux imprévus, ce qui en porte le montant à 1.983.276,50 EUR (majoration et
TVAC) arrondi à 2.000.000,00 EUR;
Considérant qu'un montant supplémentaire de 500.000,00 EUR a été sollicité lors des
modifications budgétaires 1 et 2 de 2020 et que ces dernières sont devenues exécutoires
depuis le 10 août 2020;
Considérant que ces travaux  sont subsidiables  par la Région de Bruxelles-Capitale pour
un montant de 400.000,00 EUR et par la Commission communautaire française  pour un
montant de 306.200,00 EUR;
Vu l'article 234 alinéa 1er de la nouvelle loi communale;
Vu la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics, notamment les articles  35 1° et 36;
Vu l'arrêté royal du 18 avril 2017 relatif à la passation des marchés publics dans les
secteurs classiques et notamment les articles 8 et 19,
Décide d'approuver :
- le projet dressé par les services communaux;
- l’estimation arrondie au disponible budgétaire soit 2.000.000,00 EUR (majoration et
TVAC);
- le mode de passation du marché soit une adjudication ouverte;
- le financement de la dépense par demande d’emprunt + subsides.

 

33/123
Conseil communal - 10.09.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 10.09.2020 - Openbaar register



Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Kinderdagverblijf Le Chat.- Bouw van een nieuwe afdeling en renovatie van het
bestaande deel.- Goedkeuring van het ontwerp, van de raming, van de gunningswijze
van de opdracht en van de financiering van de uitgave.

De Raad,
Aangezien er een toelage van 1.500.000,00 EUR onder artikel 84401/722-60/96 van de
buitengewone begroting van 2020 is voorzien om de uitgave te dekken betreffende de
uitvoering van het bovenvermelde project;
Aangezien het door onze diensten opgestelde bestek een raming voorziet van
1.489.486,48 EUR excl. btw of 1.802.978,64 EUR incl. btw, waarbij dit laatste bedrag nog
vermeerderd moet worden met 10 % om de toepassing te dekken van de
herzieningsformule en eventuele onvoorziene werken, wat het bedrag op
1.983.276,50 EUR (incl. vermeerdering en btw), afgerond op 2.000.000,00 EUR brengt;
Overwegende dat een bijkomend bedrag van 500.000,00 EUR gevraagd werd bij
begrotingswijziging 1 en 2 van 2020 en dat deze laatste uitvoerbaar zijn sinds 10 augustus
2020;
Overwegende dat deze werken subsidieerbaar zijn door het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest voor een bedrag van 400.000,00 EUR en door de Franse gemeenschapscommissie
voor een bedrag van 306.200,00 EUR;
Gelet op artikel 234, 1e lid van de Nieuwe Gemeentewet;
Gelet op de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten, meer bepaald artikel 35 1°
en 36;
Gelet op het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de
klassieke sectoren, meer bepaald artikel 8 en 19,
Beslist :
- het door de gemeentediensten opgestelde ontwerp goed te keuren;
- de raming afgerond op de beschikbare begrotingsmiddelen goed te keuren, hetzij
2.000.000,00 EUR (incl. vermeerdering en btw);
- de gunningswijze van de opdracht, namelijk een open aanbesteding, goed te keuren;
- de financiering van de uitgave goed te keuren door een lening aan te vragen + subsidies.

 

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

170 annexes / 170 bijlagen
CHA_LOT-2_Formulaire d'offre_FR.pdf, CHA_LOT-1_Offerte formulier_NL.pdf, 42.109 -
Fenêtre - Deuren.pdf, MD_CHA_ARCHI_PROJET_FR.pdf, 04-3159_Crèche du Chat_CF-
SS_Acc-Toeg_Intrus-Inbr_VP_004_D_200709.pdf, 30.050 - Elevation S - Situation
existante - Gevel Z - Bestaande toestand.pdf, 22.051 - Coupe 2-2 - Situation projetée -
Snede 2-2 - Gesplande toestand.pdf, GVP - Kinderdagverblijf Le Chat.pdf, 42.104 -
Faitage - Nok.pdf, 04_3159-CRECHE CHAT-AER_001_B-200804.pdf,
MR_CHA_ARCHI_PROJET_NL.pdf, 42.111 - Accès terrasse - Toegang tot terrassen.pdf,
42.212 - Cuisine salle de réunion - Keuken van de vergaderzaal.pdf,
CDC_CHA_STAB_FR.pdf, 42.117 - Moucharabieh briques - Mashrabiya - elementen.pdf,
42.207 - Porte coulissante entrée - Ingang schuifdeur.pdf, MD_CHA_STAB_BL.xlsx,
32.051 - Elevation E-O - Situation projetée - Gevel O-W - Gesplande toestand.pdf, 42.120
- Porte détails - Deur details.pdf, MR_CHA_STAB_BL.xlsx,
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ME_CHA_ARCHI_PROJET_FR.pdf, 04-3159_Crèche du
Chat_R01_EL_005.3_C_200709.pdf, 04-3159_Crèche du Chat_Nv TGBT_Nw
ALSB_EL_002_C_200709.pdf, MR_CHA_TS_EL_BL.xlsx, CHA_BORDEREAU DES
PORTES INTERIEURES - INTERNE DEURENLIJST.pdf, 42.103 - Chéneaux de toiture -
Dak goot.pdf, MR_CHA_ARCHI_DEMOLITION_FR.pdf, 22.053 - Coupe 5-5 et A-A -
Situation projetée - Snede 5-5 en A-A - Gesplande toestand.pdf, 04_3159-CRECHE CHAT-
SAN_001_B-200804.pdf, 30.051 - Elevation E-O - Situation existante - Gevel O-W -
Bestaande toestand.pdf, 42.109-e - Fenêtre - Deuren.pdf, 20.052 - Coupe 3-3 et 4-4 -
Situation existante - Snede 3-3 en 4-4 - Bestaande toestand.pdf, 42.206 - Face palière
ascenseur - Lift elevatie.pdf, PSS - Creche du chat.pdf,
MR_CHA_ARCHI_DEMOLITION_NL.pdf, CHA_CDC_ADMIN_LOT-1 et LOT-2_NL.pdf,
50.001 - Vue 1 - Foto 1.pdf, 42.213 - Escalier - Stap.pdf, 10.052 - Niveau 02 - Situation
existante - Tweede verpieding - Bestaande toestand.pdf, 42.210 - Casier des moyens
Meubilair van de middelen.pdf, 31.050 - Elevation S - Démolitions - Gevel Z -
Vernielingen.pdf, 42.202 - WC des grands - Toilet van de grote.pdf, 12.050 - Niveau 00 -
Situation projetée - Gelijkvloer plan - Gesplande toestand.pdf, CHA_CDC_ADMIN_LOT-
1 et LOT-2_FR.pdf, ME_CHA_TS_EL_BL.pdf, 11.052 - Niveau 02 - Démolition - Tweede
verpieding- Vernielingen.pdf, 20.051 - Coupe 2-2 - Situation existante - Snede 2-2 -
Bestaande toestand.pdf, CDC_CHA_TS_HVAC-SAN_FR.pdf, CHA_LOT-2_Offerte
formulier_NL.pdf, 92.100 - Plan pompiers - Situation projetée - Brandwerman plannen -
Gesplande toestand.pdf, CDC_CHA_TS_HVAC-SAN_NL.pdf, 11.050 - Niveau 00 -
Démolition - Gelijkvloer plan - Vernielingen.pdf, 12073_22 - Crèche du Chat-07c_Ht rez-
se.pdf, 42.116 - DEP dans la brique - Regenwater in de bakstenen.pdf, 50.003 - Vue 3 -
Foto 3.pdf, 42.209 - Sanitaire personnel 01 - Personeel toilet 01.pdf, 42.100_ - Legende -
Legenda.pdf, ME_CHA_ARCHI_DEMOLITION_FR.pdf, 12073_22 - Crèche du Chat-
02c_Ht+2-pl.pdf, 04_3159_PR_HVAC_101_B.pdf, 12073_22 - Crèche du Chat-
03d_Ht+2-se.pdf, MR_CHA_ARCHI_PROJET_FR.pdf, MR_CHA_STAB_BL.pdf, 50.002 -
Vue 2 - Foto 2.pdf, MD_CHA_ARCHI_DEMOLITION_NL.pdf, 42.020 - Coupe détail -
Situation projetée - Snede detail - Gesplande toestand.pdf, 22.052 - Coupe 3-3 et 4-4 -
Situation projetée - Snede 3-3 en 4-4 - Gesplande toestand.pdf, 12073_22 - Crèche du
Chat-06c_Ht rez+Fond.-pl.pdf, 42.208 - Local médecin - Kantoor van de dokter.pdf,
42.118 - Grille de ventilation briques - Ventilatie rooster in bakstenen.pdf, 04-
3159_Crèche du Chat_R02_EL_005.4_C_200709.pdf, 12.053 - Niveau 03 - Situation
projetée - Driede verpieding - Gesplande toestand.pdf, 42.203 - Cloison mobile - Mobiele
verdeling.pdf, 10.050 - Niveau 00 - Situation existante - Gelijkvloer plan - Bestaande
toestand.pdf, CHA_BROCHURE PHOTOS_BOEK FOTO'S (1).pdf,
CHA_DEMOLITION_PIECE_PAR_PIECE_FR.pdf,
CDC_CHA_ARCHI_PROJET_NL.pdf, 42.201 - Sanitaire visiteur - Bezoeker toilet.pdf,
11.051 - Niveau 01 - Démolition - Eerste verpieding- Vernielingen.pdf,
CARNET_AMBIANCE-SFEER_BOEK.pdf, MR_CHA_TS_HVAC-SAN_BL.pdf, 12.052 -
Niveau 02 - Situation projetée - Tweede verpieding - Gesplande toestand.pdf, 42.205 -
Cloison repas des grands - Verdeling van de grote.pdf, ME_CHA_TS_HVAC-SAN_BL.pdf,
50.000 - Axonometrie.pdf, 10.051 - Niveau 01 - Situation existante - Eerste verpieding -
Bestaande toestand.pdf, 04_3159-CRECHE CHAT-SAN_002_B-200804.pdf, 22.050 -
Coupe 1-1 - Situation projetée - Snede 1-1 - Gesplande toestand.pdf,
CDC_CHA_ARCHI_DEMOLITION_NL.pdf, MD_CHA_ARCHI_PROJET_NL.pdf, 12.051
- Niveau 01 - Situation projetée - Eerste verpieding - Gesplande toestand.pdf,
CDC_CHA_TS_HVAC-SAN_Régulation_BL.pdf, 21.051 - Coupe 2-2 - Démolitions -
Snede 2-2 - Vernielingen.pdf, 10.200 - Implantation - Situation existante - Implanting -
Bestaande toestand.pdf, 20.053 - Coupe 5-5 et A-A - Situation existante - Snede 5-5 en A-A
- Bestaande toestand.pdf, 12073_22 - Crèche du Chat-05d_Ht+1-se.pdf,
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CDC_CHA_ARCHI_PROJET_FR.pdf, 04-3159_Crèche du
Chat_R00_EL_005.2_C_200709.pdf, MD_CHA_STAB_BL.pdf, ME_CHA_STAB_BL.pdf,
CDC_CHA_TS_EL_NL.pdf, CDC_CHA_TS_EL_FR.pdf, 42.108 - Retombée de faux-
plafond - Gevolgen van plafond.pdf, 42.115 - Faux-plafond LED - LED plafond.pdf,
42.204 - Change des grands - Meubilair van de grote.pdf,
MD_CHA_ARCHI_DEMOLITION_FR.pdf, 04-3159_Crèche du Chat_TGBT
actuel_Huidige ALSB_EL_001_A_200323.pdf, 21.052 - Coupe 3-3 et 4-4 - Démolitions -
Snede 3-3 en 4-4 - Vernielingen.pdf, MR_CHA_TS_ASC_BL.xlsx, 21.050 - Coupe 1-1 -
Démolitions - Snede 1-1 - Vernielingen.pdf, 32.050 - Elevation S - Situation projetée -
Gevel Z - Gesplande toestand.pdf, 42.102 - Fixation des corps - Bevestigin van de
borstwering.pdf, 42.105 - Prolongement de cloison - Voortzetting van verdeling.pdf,
12.054 - Toiture - Situation projetée - Dak - Gesplande toestand.pdf, 12.200 - Implantation
- Situation projetée - Implanting - Gesplande toestand.pdf,
CHA_PROJET_PIECE_PAR_PIECE_FR.pdf, 04-3159_Crèche du Chat__Inc-
Brand_Data_Tel_003_D_200709.pdf, CHA_BORDEREAU DES CHASSIS ET PORTE
COULISSANTES - RAAMLIJST.pdf, 42.112 - Toiture verte - Groen dakl.pdf,
ME_CHA_TS_ASC_BL.pdf, ME_CHA_ARCHI_PROJET_NL.pdf, 42.101 - Fixation des
corps - Bevestigin van de borstwering.pdf, 21.053 - Coupe 5-5 et A-A - Démolitions -
Snede 5-5 en A-A - Vernielingen.pdf, CDC_CHA_STAB_NL.pdf, 31.051 - Elevation E-O -
Démolitions - Gevel O-W - Vernielingen.pdf, CDC_CHA_TS_ASC_FR.pdf,
ME_CHA_ARCHI_DEMOLITION_NL.pdf, 42.114 - Raccord tuiles - briques - Aansluiting
tegel - bakstenen.pdf, CHA_LOT-1_Formulaire d'offre_FR.pdf, MR_CHA_TS_HVAC-
SAN_BL.xlsx, 42.211 - Sanitaire personnel 02 - Personeel toilet 02.pdf,
CDC_CHA_ARCHI_DEMOLITION_FR.pdf, 20.050 - Coupe 1-1 - Situation existante -
Snede 1-1 - Bestaande toestand.pdf, CHA_ARCHI_LISTE DES DOCUMENTS - LIJST
VAN DOCUMENTEN.pdf, 42.110 - Raccord entre briques - Aansluiting tussen
bakstenen.pdf, 04-3159_Crèche du Chat_VV-Kelder_EL_005.1_C_200707.pdf,
MR_CHA_TS_ASC_BL.pdf, 42.106 - Châssis seuil aluminium - Aluminium deuren.pdf,
12073_22 - Crèche du Chat-01d_Ht+3.pdf, CHA_STAB_LISTE DES DOCUMENTS -
LIJST VAN DOCUMENTEN.pdf, 04-3159_Crèche du
Chat_R03_EL_005.5_C_200709.pdf, 42.119 - Raccord avec le voisin - Buren
aansluiting.pdf, 04_3159-CRECHE CHAT-CHA_001_B-200804.pdf,
MR_CHA_TS_EL_BL.pdf, 42.113 - Raccord tuiles - briques - Aansluiting tegel -
bakstenen.pdf, CDC_CHA_TS_ASC_NL.pdf, 42.107 - Châssis cadre bois cadre pierre
bleue - deuren met hout kader steen drempel.pdf, 10.053 - Toiture - Situation existante -
Dak - Bestaande toestand.pdf, CHA_TS_LISTE DES DOCUMENTS - LIJST VAN
DOCUMENTEN.pdf, 12073_22 - Crèche du Chat-04c_Ht+1-pl.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Propriétés communales - Gemeente-eigendommen
 

Propriétés communales.- Site rue Auguste Danse, 25.- Ecole Saint-Vincent.-
Approbation du compromis de vente et du bail emphytéotique.

Le Conseil,
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Vu la nouvelle loi communale, spécialement l’article 232;
Considérant qu’en date du 1er septembre 2016, le Collège des Bourgmestre et Echevins a
donné son accord de principe pour une vente de gré à gré du site Danse – Beeckman à 3
écoles, à savoir Saint-Vincent de Paul, Sint-Vincentus et l’école « La Famille » ;
Considérant que depuis l’école ‘La Famille’ s’est retirée du projet et a fait construire son
école sur le site Stroobant ;
Vu la décision de l’Assemblée du 15 décembre 2016, de choisir le Notaire Marchant, dont
l’étude est établie 480, avenue Brugmann, 1180 Uccle, pour s’occuper du dossier de vente
du site Danse/Beeckman ;
Considérant qu’en date du 27 avril 2017, le Conseil avait donné son accord sur l’offre faite
par Saint Vincent de Paul pour l’achat du bâtiment situé à l’arrière du bâtiment Danse 25
pour un prix de 600.000 € ;
Considérant qu’en date du 13 décembre 2017, un compromis a été signé avec le pouvoir
organisateur de l’école Sint Vincentius portant sur les bâtiments Beeckman 87 et 81/83
mais aussi l’arrière bâtiment du 89 Beeckman et la menuiserie du 25 Danse ;
Considérant qu’il est proposé d'ajouter à la transaction immobilière une partie du parking
du site ainsi que la rampe attenante à ce parking, sous la forme d’un bail emphytéotique
d’une durée de 35 ans contre 1€ symbolique ;
Considérant que le compromis de vente Saint-Vincent de Paul et le bail emphytéotique, ont
été finalisés et validés par les études du Notaire Marchant, pour le vendeur et du Notaire
Léonard, pour l’acheteur ;
Considérant qu’il y a lieu de désaffecter du domaine public le volume vendu au Pouvoir
organisateur de l’école Saint Vincent de Paul,
Décide :
- de désaffecter partiellement l’immeuble vendu du domaine public;
- d’adopter le projet de compromis de vente et le bail emphytéotique établi conformément
aux conditions de la vente  à conclure avec l’asbl Pouvoir organisateur des écoles Saint-
Vincent de Paul, Notre-Dame Wolvenberg et Saint-Joseph à Uccle, établi chaussée de
Waterloo, 1190 à 1180 Uccle;
- de conclure le compromis de vente du bâtiment arrière situé rue Danse 25, ainsi que le
bail emphytéotique pour le parking et la rampe du site Danse 25, et de signer ensuite l’acte
authentique.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Gemeente-eigendommen.- Terrein Auguste Dansestraat, 25.- School Saint-Vincent.-
Goedkeuring van de verkoopovereenkomst en van de erfpachtovereenkomst.

De Raad,
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid op het artikel 232;
Overwegende dat het college van burgemeester en schepenen op 1 september 2016
principieel heeft ingestemd met een onderhandse verkoop van het terrein Danse-Beeckman
aan drie scholen, namelijk Saint-Vincent de Paul, Sint-Vincentius en de school La Famille;
Overwegende dat de school La Famille zich sindsdien teruggetrokken heeft uit het project
en haar school heeft laten bouwen op het terrein Stroobant;
Gelet op de beslissing van de vergadering van 15 december 2016 om notaris Marchant, met
kantoor op de Brugmannlaan 480 te 1180 Ukkel te kiezen om zich bezig te houden met het
verkoopdossier van het terrein Danse/Beeckman;
Overwegende dat de raad op 27 april 2017 zijn goedkeuring verleend had voor het bod van
Saint Vincent de Paul voor de aankoop van het gebouw achteraan het gebouw Danse 25
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voor een prijs van € 600.000;
Overwegende dat er op 13 december 2017 een overeenkomst ondertekend werd met de
inrichtende macht van de school Sint-Vincentius voor de gebouwen Beeckman 87 en 81/83
maar ook voor het achtergebouw van Beeckman 89 en de schrijnwerkerij van Danse 25;
Overwegende dat de schepen van de dienst en de directie van Saint Vincent de Paul
overeengekomen zijn om aan de onroerende transactie een deel van de parking van het
terrein en de helling grenzend aan deze parking toe te voegen in de vorm van een
erfpachtovereenkomst voor een duur van 35 jaar tegen een symbolische euro;
Overwegende dat de verkoopovereenkomst met Saint-Vincent de Paul en de
erfpachtovereenkomst afgewerkt en gevalideerd werden door het kantoor van notaris
Marchant voor de verkoper en van notaris Léonard voor de koper;
Overwegende dat het volume verkocht aan de inrichtende macht van de school Saint
Vincent de Paul aan zijn bestemming van openbaar domein onttrokken moet worden;
Op voorstel van het College,
Beslist :
- het verkochte gebouw deels te onttrekken van zijn bestemming van openbaar domein;
- het ontwerp van verkoopovereenkomst en de erfpachtovereenkomst, opgesteld
overeenkomstig de verkoopsvoorwaarden, te sluiten met de vzw Inrichtende macht van de
scholen Saint-Vincent de Paul, Notre-Dame Wolvenberg en Saint-Joseph te Ukkel,
gevestigd Waterloosesteenweg 1190 te 1180 Ukkel, goed te keuren;
Het college van burgemeester en schepenen de opdracht te geven de verkoopovereenkomst
van het achtergebouw gelegen Auguste Dansestraat 25 en de erfpachtovereenkomst voor
de parking en de helling van het terrein Danse 25 te sluiten en vervolgens de authentieke
akte te ondertekenen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
BAIL EMPHYTEOSE pour Collège 2020.pdf, 2020 plan barrières pour Collège.pdf,
COMPROMIS version Collège juillet 2020.pdf, Plan de division 2020 pour Collège.pdf

 

 

Propriétés communales.- Immeuble sis Parvis Saint-Pierre, 26.- Octroi d’un droit
d’emphytéose.- Fixation des conditions.

Le Conseil,
Considérant que le bâtiment situé Place Homère Goossens n°1- Parvis Saint-Pierre, 26
cadastré 1ère division section B, n°32/L est occupé actuellement par la Justice de paix au
rez de chaussée et diverses asbl au 1e étage côté parvis Saint-Pierre ;
Considérant que la volonté de la Commune est déplacer la Justice de paix vers la Place
Jean Vander Elst en lieu et place des services actuels ;
Considérant que dans le cadre de la redynamisation du quartier d’Uccle centre, la
Commune d’Uccle souhaiterait conclure un bail emphytéotique pour le bâtiment
sus-mentionné afin de réhabiliter et d’y développer des activités culturelles et/ou
récréatives ;
Considérant que l’emphytéose est un droit réel et temporaire de pleine jouissance sur un
immeuble moyennant une redevance annuelle (appelé canon) et avec l’obligation de ne pas
diminuer la valeur de l’immeuble ;
Considérant qu’une partie des investissements consentis pourrait être diminués du canon ;
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Considérant que garder la propriété du fonds permet de maintenir le bâtiment dans le
patrimoine communal et la maîtrise du foncier au coeur d’Uccle centre et non seulement en
contrôler l’usage mais aussi bénéficier ;
Considérant que le projet proposé devra prévoir une affectation urbanistique d’équipement
d’intérêt collectif ou de service public de type culturel et/ou récréatif ;
Considérant qu’un bail emphytéotique pourrait être accordé à un acteur externe à la
Commune développant des activités exclusivement culturelles et/ou récréatives;
Considérant qu’une annonce à candidatures a été rédigée en commun par le service
juridique pour la partie administrative et les propriétés communales pour la partie
technique ;
Considérant que le service des Propriétés communales a demandé à la société TH expert
situé Boulevard Sylvain Dupuis, 231/28 à Anderlecht de calculer le canon sur 30/40 et 50
ans basé sur l’estimation de la valeur vénale ;
Considérant qu’afin de pouvoir grever l’immeuble d’un droit d’emphytéose, il y a lieu de
transférer le bien susvisé du domaine public dans le domaine privé de la Commune ;
Considérant que la durée du bail emphytéotique sera fixée à 30 ans ; que le canon annuel
sera de 60.000 € (soixante mille euros) ;
Considérant qu'en fonction du projet, la durée du bail pourrait être prolongée;
Considérant que le bail emphytéotique entrera en vigueur début 2022; que les activités
culturelles et /ou récréatives devraient débuter un an plus tard;
Que les candidats pourront soumettre leur offre dans un délai de 3 mois à dater de la
publication de l'appel à candidature,
Décide :
- de marquer son accord quant au principe d’octroyer un droit d’emphytéose sur la parcelle
comprenant le bâtiment sis 26, Parvis Saint-Pierre, avec une entrée cotée 1, Place Homère
Goossens, qui abrite la Justice de paix du canton d’Uccle ;
- de marquer son accord quant au principe de procéder à un appel à candidatures ;
- d’approuver le texte de l’annonce, de la publier sur notre site Internet, sur les comptes
communaux des différents réseaux sociaux et par communiqué de presse ;
- de marquer son accord de principe pour le transfert de la Justice de paix dans la Maison
communale ;
- de désaffecter du domaine public le bâtiment situé Place Homère Goossens n°1; cadastré
1ère division section B, n°32/L, le jour précédent la signature de l’acte authentique.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Gemeente-eigendommen.- Gebouw gelegen Sint-Pietersvoorplein, 26.- Toekenning
van een erfpachtrecht.- Vastlegging van de voorwaarden.

De Raad,
Overwegende dat het gebouw gelegen Homère Goossensplein 1 – Sint-Pietersvoorplein 26,
gekadastreerd 1e afdeling, sectie B, nr. 32/L, momenteel op de gelijkvloerse verdieping
bezet wordt door het vredegerecht en op de 1e verdieping aan het Sint-Pietersvoorplein
door verschillende vzw's;
Overwegende dat de gemeente het vredegerecht wil verplaatsen naar het Jean Vander
Elstplein op de plaats van de huidige diensten;
Overwegende dat in het kader van het opnieuw dynamisch maken van de wijk Ukkel-
Centrum de gemeente Ukkel een erfpacht zou willen sluiten voor het voornoemde gebouw
om het te herstellen en er culturele en/of recreatieve activiteiten uit te werken;
Overwegende dat de erfpacht een zakelijk en tijdelijk recht van volle genot van een
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gebouw inhoudt middels een jaarlijkse retributie (canon genaamd) en met het verbod om
de waarde van het gebouw te verminderen;
Overwegende dat een deel van de toegestane investeringen van de canon afgetrokken zou
kunnen worden;
Overwegende dat de eigendom van de grond behouden het mogelijk maakt het gebouw in
het gemeentelijk erfgoed te behouden, de grondbelasting in het hart van Ukkel-Centrum te
beheersen en niet alleen het gebruik ervan te controleren, maar er ook voordeel van te
trekken;
Overwegende dat het voorgestelde project een stedenbouwkundige bestemming van
voorziening van collectief belang of van overheidsdienst van het culturele en/of recreatieve
type moet voorzien;
Overwegende dat een erfpacht toegekend zou kunnen worden aan een externe actor van de
gemeente die uitsluitend culturele en/of recreatieve activiteiten uitwerkt;
Overwegende dat een oproep tot kandidaatstelling gezamenlijk opgesteld werd door de
Juridische dienst voor het administratief gedeelte en de dienst Gemeente-eigendommen
voor het technisch gedeelte;
Overwegende dat de dienst Gemeente-eigendommen aan de firma TH EXPERT, gelegen
Sylvain Dupuislaan 231/28 te Anderlecht, gevraagd heeft de canon te berekenen op 30/40
en 50 jaar, gebaseerd op de raming van de venale waarde;
Overwegende dat het voornoemde goed van het openbaar domein overgedragen moet
worden naar het privédomein van de gemeente om het gebouw te kunnen belasten met een
erfpachtrecht;
Overwegende dat de duur van de erfpacht vastgelegd wordt op 30 jaar; dat de jaarlijkse
canon € 60.000 (zestigduizend euro) bedraagt;
Overwegende dat de duur van de erfpacht verlengd kan worden naargelang het project;
Overwegende dat de erfpacht begin 2022 in werking treedt; dat de culturele en/of
recreatieve activiteiten een jaar later zouden moeten aanvangen;
Dat de kandidaten hun offerte mogen indienen binnen een termijn van 3 maanden te
rekenen vanaf de bekendmaking van de oproep tot kandidaatstelling,
Beslist :
- zijn toestemming te verlenen aan het principe om een erfpachtrecht toe te kennen op het
perceel met daarop het gebouw gelegen Sint-Pietersvoorplein 26, met een
ingang op het Homère Goossensplein 1, dat onderdak biedt aan het vredegerecht van het
kanton Ukkel;
- zijn toestemming te verlenen aan het principe om over te gaan tot een oproep tot
kandidaatstelling;
- de tekst van de aankondiging goed te keuren en ze te publiceren op onze website, op de
gemeentelijke pagina's van de verschillende sociale netwerken en via een persbericht;
- zijn principeakkoord te verlenen voor de overplaatsing van het vredegerecht naar het
gemeentehuis;
- het gebouw gelegen Homère Goossensplein 1, gekadastreerd 1e afdeling, sectie B, nr.
32/L, op de dag voor de ondertekening van de authentieke akte aan zijn bestemming van
openbaar domein te onttrekken.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
expertise canon T&H.pdf, annonce à paraître projet.pdf, uccle HG
présentation_copietest.pdf
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DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Education - Onderwijs
 

Enseignement communal.- Directions des écoles communales.- Lettres de Mission.

Le Conseil,
Attendu que le Pouvoir organisateur doit confier une lettre de mission aux directrices et
directeurs des écoles qu'il organise;
Que le Gouvernement de la Communauté française, au travers de l'arrêté du 24 avril 2019
portant exécution de l'article 5, § 1 du décret du 2 février 2007 portant sur le statut des
directeurs/directrices de l'enseignement, fixe une liste des compétences comportementales
et techniques attendues en vue de l'exercice de la fonction de directeur/directrice;
Que les décrets des 13 septembre 2018 et 14 mars 2019 imposent que le Pouvoir
organisateur rédige une lettre de mission intégrant une liste précise de compétences après
avoir consulté l'organe local de concertation sociale (COPALOC) et les directions des
écoles;
Qu'un projet de lettre de mission a été rédigé par le Pouvoir organisateur sur base d'un
modèle proposé par le CECP;
Que ce projet a fait l'objet d'une concertation avec les directions des écoles;
Que la COPALOC a ensuite été consultée et remis un avis favorable aux projets de lettres
de mission en date du 13 février 2020;
Qu'il convient que le Conseil communal marque son acoord sur les lettres de mission des
directions des écoles communales d'Uccle,
Décide de marquer son accord sur les lettres de mission des directions des écoles
communales.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Gemeentelijk onderwijs.- Directies van de gemeentescholen.- Opdrachtbrief.

De Raad,
Aangezien de inrichtende macht een opdracht moet toevertrouwen aan de directeurs en
directrices van de scholen die ze organiseert;
Dat de regering van de Franse gemeenschap, door middel van het besluit van 24 april 2019
houdende uitvoering van artikel 5 §1 van het decreet van 2 februari 2007 tot vaststelling
van het statuut van de directeurs/directrices in het onderwijs, een lijst met de verwachte
technische en gedragscompetenties bepaalt met het oog op de uitoefening van de functie
van directeur/directrice;
Dat de decreten van 13 september 2018 en 14 maart 2019 opleggen dat de inrichtende
macht een opdrachtbrief opstelt met een nauwkeurige lijst van competenties nadat ze het
lokaal sociaal overlegorgaan (PLAPACO) en de schooldirecties geraadpleegd heeft;
Dat een ontwerp van opdrachtbrief door de inrichtende macht opgesteld werd op basis van
een model voorgesteld door de CECP;
Dat dit ontwerp het voorwerp uitgemaakt heeft van een overleg met de schooldirecties;
Dat de PLAPACO vervolgens geraadpleegd werd en een gunstig advies verleend heeft aan
de ontwerpen van opdrachtbrieven op 13 februari 2020;
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Dat de gemeenteraad zijn toestemming moet verlenen aan de opdrachtbrieven van de
directies van de gemeentescholen van Ukkel.
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de opdrachtbrieven van de directies van de
gemeentescholen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

17 annexes / 17 bijlagen
Lettre de mission - DIRECTEUR - VAL FLEURI PS - 20-06-30.docx, Lettre de mission -
DIRECTEUR - HOMBORCH GS - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR -
VERREWINKEL - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - VAL FLEURI GS -
20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - ICPP - 20-06-30.docx, Lettre de
mission - DIRECTEUR - ECOLE ART - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR -
CALEVOET - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - SAINT JOB - 20-06-
30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - CPSU - 20-06-30.docx, Lettre de mission -
DIRECTEUR - EGLANTIERS GS - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR -
HOMBORCH PS - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - MESSIDOR - 20-06-
30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - CENTRE - 20-06-30.docx, Lettre de mission -
DIRECTEUR - EGLANTIERS PS - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR -
ACADEMIE - 20-06-30.docx, Lettre de mission - DIRECTEUR - MERLO - 20-06-30.docx,
Lettre de mission - DIRECTEUR - LONGCHAMP - 20-06-30.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Matériel et expulsions - Materiaal en uitdrijvingen
 

Prêt de matériel.- Terrasse de Saint-Job, Association Village Saint-Job, juillet et août
2020.

Le Collège,
Vu la demande du 9 juillet 2020 de Philippe Ratzel pour l'organisation du Village Saint-
Job du prêt de 80 chaises et 20 tables pour La Terrasse Saint-Job organisé jusqu'à fin août
2020;
Vu le règlement-redevance sur les demandes de prêt de matériel approuvé par le Conseil
communal du 1er juin 2017 et entrant en vigueur à partir du 1er septembre 2017;
Considérant qu'il est possible pour le service prêt de matériel d'accéder à cette demande;
Considérant que le Village Saint-Job a obtenu les différentes autorisations pour
l'organisation de la terrasse et que la distanciation sociale devrait être observée par
l'organisateur;
Considérant que le prêt de matériel demandé par le Village Saint-Job se fait afin de
pouvoir respecter les mesures de distanciations sociales liées à la crise sanitaire actuelle;
Vu l’urgence;
Considérant qu’afin d’apporter un soutien à la reprise du commerce, il est proposé de
demander un montant forfaitaire pour la livraison et reprise, soit 278 euros (2x139 euros,
équivalent à 2 heures pour 3 hommes et le camion);
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale n° 2020/027 de pouvoirs
spéciaux du 28 mai 2020 relatif au fonctionnement des organes communaux dans le cadre
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de la crise sanitaire Covid-19 publié au Moniteur belge du 3 juin 2020,
Décide :
- d'accepter le prêt de 80 chaises et 20 tables pour La Terrasse St Job organisé jusqu'à fin
août 2020 pour un montant forfaitaire correspondant à la livraison et reprise, soit 278 euros
(2x139 euros, équivalent à 2 heures pour 3 hommes et le camion);
- que la présente décision sera transmise pour information au Conseil communal;
- que la présente décision fera l’objet pour confirmation d’un point inscrit à l’ordre du jour
du Conseil communal.

Le Conseil prend connaissance.

Uitlenen van materiaal.- Terrasse Saint-Job, vereniging Village Saint-Job, juli en
augustus 2020.

Het College,
Gelet op de aanvraag van Philippe Ratzel van 9 juli 2020 voor de organisatie van Village
Saint-Job voor het lenen van 80 stoelen en 20 tafels voor het Terrasse Saint-Job,
georganiseerd tot eind augustus 2020;
Gelet op de retributieverordening op de aanvragen voor de lening van materiaal,
goedgekeurd door de gemeenteraad op 1 juni 2017 en in werking tredend op 1 september
2017;
Overwegende dat het voor de uitleendienst mogelijk is om deze aanvraag in te willigen;
Overwegende dat Village Saint-Job de verschillende toelatingen gekregen heeft voor de
organisatie van het terras en dat de social distancing door de organisator nageleefd moet
worden;
Overwegende dat het lenen van materiaal aangevraagd voor Village Saint-Job gebeurt om
de maatregelen van social distancing in de huidige gezondheidscrisis te kunnen naleven;
Gelet op de hoogdringendheid;
Overwegende dat er, om steun te bieden aan de heropstart van de handel, voorgesteld
wordt een forfaitair bedrag voor de levering en de ophaling te vragen, hetzij 278 euro
(2x139 euro, overeenkomstig met 2 uur voor 3 mannen en de vrachtwagen);
Gelet op het volmachtbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering nr. 2020/027 van
28 mei 2020 betreffende de werking van de gemeentelijke organen in het kader van de
gezondheidscrisis COVID-19, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 3 juni 2020,
Beslist :
- de uitlening van 80 stoelen en 20 tafels voor het Terrasse Saint-Job, georganiseerd tot
eind augustus 2020, voor een forfaitair bedrag overeenkomstig met de levering en de
ophaling, hetzij 278 euro (2x139 euro, overeenkomstig met 2 uur voor 3 mannen en de
vrachtwagen), te aanvaarden;
- dat de onderhavige beslissing ter informatie overgemaakt wordt aan de gemeenteraad;
- dat de onderhavige beslissing ter bevestiging het voorwerp zal uitmaken van een punt op
de agenda van de gemeenteraad.

De Raad neemt kennis.

 

 

Prêt de matériel.- Tournoi Brussels Summer League, Royal Wellington THC, du 5
juillet au 9 août 2020.
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Le Collège,
Vu la demande du 29 juin 2020 de Kevin Delaby pour le Royal Wellington THC du prêt
de 25 tables et 50 bancs, pour le Tournoi Brussels Summer League, organisé chaque
dimanche du 05 juillet au 09 août 2020;
Vu le règlement-redevance sur les demandes de prêt de matériel approuvé par le Conseil
communal du 1er juin 2017 et entrant en vigueur à partir du 1er septembre 2017;
Considérant qu'il est possible pour le service prêt de matériel d'accéder à cette demande;
Considérant que le Royal Wellington THC a obtenu les différentes autorisations pour
l'organisation du tournoi et que la distanciation sociale devrait être observée par
l'organisateur;
Considérant que le prêt de matériel demandé par le Royal Wellington THC se fait afin de
pouvoir respecter les mesures de distanciations sociales liées à la crise sanitaire actuelle;
Vu l’urgence;
Considérant qu’afin d’apporter un soutien à la reprise du club, il est proposé de demander
un montant forfaitaire pour la livraison et reprise, soit 278 euros (2x139 euros, équivalent à
2 heures pour 3 hommes et le camion);
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale n° 2020/027 de pouvoirs
spéciaux du 28 mai 2020 relatif au fonctionnement des organes communaux dans le cadre
de la crise sanitaire Covid-19 publié au Moniteur belge du 3 juin 2020,
Décide :
- d'accepter le prêt de 25 tables et 25 bancs, pour le Tournoi Brussels Summer League,
organisé chaque dimanche du 05 juillet au 09 août 2020 pour un montant forfaitaire
correspondant à la livraison et reprise, soit 278 euros (2x139 euros, équivalent à 2 heures
pour 3 hommes et le camion).
- que la présente décision sera transmise pour information au Conseil communal;
- que la présente décision fera l’objet pour confirmation d’un point inscrit à l’ordre du jour
du Conseil communal.

Le Conseil prend connaissance.

Uitlenen van materiaal.- Tornooi Brussels Summer League, Royal Wellington THC,
van 5 juli tot 9 augustus 2020.

Het College,
Gelet op de aanvraag van Kevin Delaby van 29 juni 2020 voor Royal Wellington THC
voor het lenen van 25 tafels en 50 banken voor het tornooi Brussels Summer League,
georganiseerd elke zondag van 5 juli tot 9 augustus 2020;
Gelet op de retributieverordening op de aanvragen voor de lening van materiaal,
goedgekeurd door de gemeenteraad op 1 juni 2017 en in werking tredend op 1 september
2017;
Overwegende dat het voor de uitleendienst mogelijk is om deze aanvraag in te willigen;
Overwegende dat Royal Wellington THC de verschillende toelatingen gekregen heeft voor
de organisatie van het tornooi en dat de social distancing door de organisator nageleefd
moet worden;
Overwegende dat het lenen van materiaal aangevraagd voor Royal Wellington THC
gebeurt om de maatregelen van social distancing in de huidige gezondheidscrisis te kunnen
naleven;
Gelet op de hoogdringendheid;
Overwegende dat er, om steun te bieden aan de heropstart van de club, voorgesteld wordt
een forfaitair bedrag voor de levering en de ophaling te vragen, hetzij 278 euro
(2x139 euro, overeenkomstig met 2 uur voor 3 mannen en de vrachtwagen);
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Gelet op het volmachtbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering nr. 2020/027 van
28 mei 2020 betreffende de werking van de gemeentelijke organen in het kader van de
gezondheidscrisis COVID-19, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 3 juni 2020,
Beslist :
- de uitlening van 25 tafels en 25 banken voor het tornooi Brussels Summer League,
georganiseerd elke zondag van 5 juli tot 9 augustus 2020, voor een forfaitair bedrag
overeenkomstig met de levering en de ophaling, hetzij 278 euro (2x139 euro,
overeenkomstig met 2 uur voor 3 mannen en de vrachtwagen), te aanvaarden;
- dat de onderhavige beslissing ter informatie overgemaakt wordt aan de gemeenteraad;
- dat de onderhavige beslissing ter bevestiging het voorwerp zal uitmaken van een punt op
de agenda van de gemeenteraad.

De Raad neemt kennis.

 

 

 

DÉPARTEMENT RESSOURCES HUMAINES - DEPARTEMENT HUMAN RESSOURCES

Personnel - Personeel
 

Personnel.- Gratification exceptionnelle pour certaines catégories de personnel dans
le cadre du Covid-19.

Le Collège,
Considérant les déclarations de l’OMS sur les caractéristiques du coronavirus Covid-19, en
particulier sur sa forte contagiosité, son risque de mortalité et le nombre de cas détectés en
début d’année ;
Considérant la propagation du coronavirus Covid-19 sur le territoire européen, et en
Belgique, et l’évolution exponentielle du nombre de contaminations à partir du mois de
mars 2020 ;
Considérant le danger lié à ce virus, particulièrement pour les personnes vulnérables et sa
période d’incubation longue ;
Vu le confinement décidé par le Conseil national de Sécurité pour la période du 18 mars
au 4 mai 2020 ;
Vu que certaines fonctions essentielles à l’Administration communale n’ont pu être
exercées en télétravail ;
Que certains agents ont dû assurer leurs fonctions soit sur le terrain, soit en contact avec le
public de manière à garantir la continuité du service ;
Que ces agents ont été soumis à une charge psycho-sociale importante ;
Qu’il y a lieu de saluer leur implication et leur dévouement dans une situation
exceptionnelle ;
Qu’un groupe de travail paritaire (syndicats –patronat) a été constitué afin de mener une
réflexion sur le type de gratification ;
Que 3 catégories de fonctions ont été établies pour tenir compte du risque encouru pour
chaque fonction, catégories avalisées par le Médecin du travail sur base des fonctions à
risques identifiées par le S.I.P.P.T. ;
Que chaque fonction concernée a été placée dans une catégorie (cf. tableau en annexe) ;
Qu’une gratification en congés de compensation semble le mieux convenir ;
Que cette gratification serait différente selon les catégories de fonctions, soit :
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Catégorie 1 : 0,5 jour de congé par 37h30 prestées

Catégorie 2 : 1 jour de congé par 37h30 prestées

Catégorie 3 : 1,5 jours de congés par 37h30 prestées

Que cette gratification serait proportionnelle aux heures effectivement prestées ;
Qu’en prévision d’une éventuelle seconde vague de la pandémie, il conviendrait de prévoir
que ces congés puissent être pris au plus tard le 30 avril 2022 de manière à éviter
l’accumulation des jours de congés en 2020-2021 ;
Que chaque agent aura la possibilité de prendre la totalité de ces heures en congés ou en
paiement ou de prendre une moitié de ces heures en congés et une autre moitié en
paiement ;
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale n°2020/027 de pouvoirs
spéciaux du 28 mai 2020 relatif au fonctionnement des organes communaux dans le cadre
de la crise sanitaire Covid-19 publié au Moniteur belge du 3 juin 2020 ;
Décide :

D’accorder une gratification exceptionnelle aux membres du personnel appelés à
travailler sur le terrain conformément aux catégories reprises dans le tableau en
annexe.

De marquer son accord sur le tableau des catégories prévues ;

De marquer son accord sur l’octroi d’une gratification en heures de congés (soit
0,5, 1 ou 1,5 jours par 37h30 prestées) en fonction des heures effectivement
prestées ;

De marquer son accord pour que ces congés puissent être pris au plus tard le 30
avril 2022 ;

De permettre aux agents la prise de ces congés ou leur paiement en totalité ou à
concurrence de 50% ;

Que la présente décision sera transmise au Conseil communal ;

Que la présente décision fera l’objet pour confirmation d’un point inscrit à l’ordre
du jour du Conseil communal.

Le Conseil prend connaissance.

Personeel.- Uitzonderlijke bonus voor bepaalde personeelscategorieën in het kader
van COVID-19.

Het College,
Overwegende de verklaringen van de WHO over de kenmerken van het coronavirus
COVID-19, in het bijzonder over de hoge besmettelijkheid, het sterfterisico en het aantal
vastgestelde gevallen in het begin van het jaar;
Overwegende de verspreiding van het coronavirus COVID-19 in Europa en in België en de
exponentiële evolutie van het aantal besmettingen vanaf de maand maart 2020;
Overwegende het gevaar van dit virus, in het bijzonder voor kwetsbaren, en de lange
incubatietijd;
Gelet op de lockdown waartoe beslist werd door de Nationale Veiligheidsraad voor de
periode van 18 maart tot 4 mei 2020;
Aangezien bepaalde essentiële functies van het gemeentebestuur niet in telewerk verricht
konden worden;
Dat bepaalde ambtenaars hun functies ofwel op het terrein, ofwel in contact met het
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publiek hebben moeten verzekeren om de doorlopende dienstverlening te garanderen;
Dat deze ambtenaars blootgesteld werden aan een aanzienlijke psychosociale last;
Dat hun betrokkenheid en hun toewijding in een uitzonderlijke situatie bedankt moet
worden;
Dat er een paritaire werkgroep (vakbonden - werkgevers) samengesteld werd om na te
denken over het type bonus;
Dat 3 functiecategorieën gecreëerd werden om rekening te houden met het gelopen risico
voor elke functie. Deze categorieën werden goedgekeurd door de arbeidsgeneesheer op
basis van de risicofuncties die erkend worden door de IDPBW;
Dat elke betrokken functie in een categorie geplaatst werd (zie tabel in de bijlage);
Dat een bonus in compensatieverlof het meest geschikt lijkt;
Dat deze bonus verschillend zou zijn naargelang de functiecategorieën, hetzij :

Categorie 1: 0,5 verlofdag per 37.30 uur gepresteerd

Categorie 2: 1 verlofdag per 37.30 uur gepresteerd

Categorie 3: 1,5 verlofdag per 37.30 uur gepresteerd

Dat deze bonus evenredig zou zijn met de daadwerkelijk gepresteerde uren;
Dat gezien de kans op een eventuele tweede golf van de pandemie voorzien zou moeten
worden dat dit verlof opgenomen kan worden tot 30 april 2022 om de opeenstapeling van
verlofdagen in 2020-2021 te vermijden;
Dat elke ambtenaar de mogelijkheid heeft om deze uren volledig in verlof op te nemen,
volledig te laten uitbetalen of de helft van deze uren in verlof te nemen en de andere helft
te laten uitbetalen;
Gelet op het volmachtbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering nr. 2020/027 van
28 mei 2020 betreffende de werking van de gemeentelijke organen in het kader van de
gezondheidscrisis COVID-19, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 3 juni 2020,
Beslist :

Een uitzonderlijke bonus toe te kennen aan de personeelsleden die opgeroepen
werden om op het terrein te werken overeenkomstig de categorieën opgenomen in
de tabel in de bijlage;

Zijn toestemming te verlenen aan de tabel met de voorziene categorieën;

Zijn toestemming te verlenen aan de toekenning van een bonus in verlofuren
(hetzij 0,5, 1 of 1,5 dagen per 37.30 uur gepresteerd) naargelang de werkelijk
gepresteerde uren;

Ermee in te stemmen dat dit verlof opgenomen kan worden tot 30 april 2022;

Het aan de ambtenaars mogelijk te maken dit verlof volledig op te nemen,
volledig te laten uitbetalen of ten belope van 50 %;

Dat de onderhavige beslissing overgemaakt wordt aan de gemeenteraad;

Dat de onderhavige beslissing ter bevestiging het voorwerp zal uitmaken van een
punt op de agenda van de gemeenteraad.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Gratification - catégories de personnel.xlsx
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10.09.2020/A/0025 Règlement de travail.- Modifications.

Le Conseil,
Considérant que le règlement de travail doit être revu afin d’intégrer de nouvelles
dispositions relatives aux titres-repas électroniques;
Que dans le cadre de l’octroi des titres-repas électroniques, une convention individuelle
doit être signée par chaque agent;
Que le statut pécuniaire doit également faire l’objet de modifications notamment suite à
l’introduction des titres-repas électroniques;
Qu’en outre, des dispositions doivent être également prévues concernant :

L’introduction de la fiche de paie électronique;

La nouvelle structure du S.I.P.P.T.;

La suppression des articles relatifs aux heures supplémentaires, au service de
garde et à la rémunération des animateurs garderie calculée sur base des barèmes en

vigueur des agents communaux avec une application de la fraction 33/37e au barème
correspondant, pour les agents pourvus d’un contrat à durée indéterminée vu qu’ils
sont repris dans la nouvelle mouture du statut pécuniaire;

Que les modifications apportées sont présentées dans les documents en annexe (en rouge);
Vu que ces modifications ont été soumises et acceptées par le Collège du 23 juin 2020;
Vu que ces modifications ont été soumises au Comité Particulier de Négociation du
14 juillet 2020 et ont fait l’objet d’un protocole d’accord,
Décide de modifier le règlement de travail, d’approuver la convention individuelle et le
principe de mise à disposition des fiches de paie électronique selon les projets en annexe.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Arbeidsreglement.- Wijzigingen.

De Raad,
Overwegende dat het arbeidsreglement herzien moet worden om de nieuwe bepalingen met
betrekking tot de elektronische maaltijdcheques te integreren;
Dat in het kader van de toekenning van de elektronische maaltijdcheques een individuele
overeenkomst ondertekend moet worden door elke ambtenaar;
Dat het geldelijk statuut eveneens gewijzigd moet worden, meer bepaald ingevolge de
invoering van de elektronische maaltijdcheques;
Dat er bovendien bepalingen voorzien moeten worden met betrekking tot :

De invoering van de elektronische loonfiche;

De nieuwe structuur van de IDPBW;

Het schrappen van de artikels met betrekking tot de overuren, de opvangdienst en
de verloning van de animatoren van de kinderopvang berekend op basis van de
geldende barema's van de gemeenteambtenaars met een toepassing van de fractie
33/37e op het overeenkomstige barema voor de ambtenaars met een contract van
onbepaalde duur, aangezien ze vervat zijn in de nieuwe versie van het geldelijk
statuut;

Dat de aangebrachte wijzigingen voorgesteld zijn in de bijgevoegde documenten (in het
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10.09.2020/A/0026

rood);
Aangezien deze wijzigingen voorgelegd werden aan en aanvaard werden door het college
van 23 juni 2020;
Aangezien deze wijzigingen voorgelegd werden aan het Bijzonder Onderhandelingscomité
van 14 juli 2020 en het voorwerp uitgemaakt hebben van een protocolakkoord,
Beslist het arbeidsreglement te wijzigen, de individuele overeenkomst en het principe van
terbeschikkingstelling van elektronische loonfiches volgens de bijgevoegde ontwerpen
goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

5 annexes / 5 bijlagen
Individuele overeenkomst Gemeenteraad 10-09-2020.pdf, Règlement de travail Conseil 10-
09-2020.docx.pdf, Arbeidsreglement Gemeenteraad 10-09-2020.pdf, convention
individuelle Conseil 10-09-2020.pdf, fiches de paie électronique loonfiches
elektronisch10-09-2020.pdf

 

 

Statut pécuniaire.- Modifications.

Le Conseil,
Vu les dispositions prévues dans l’arrêté du 4 mai 2017 du Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale fixant les dispositions générales en matière de statut pécuniaire et
d’échelles de traitement du personnel communal;
Vu les dispositions prévues dans l’arrêté du 4 mai 2017 du Gouvernement de la Région de
Bruxelles- Capitale fixant les dispositions générales relatives aux niveaux, rangs et grades
du personnel communal;
Considérant que le statut pécuniaire n’a plus été revu depuis 2010; 
Considérant que plusieurs règlements ayant un impact sur la rémunération des agents ont
été adoptés entretemps;
Qu’un travail de consolidation doit donc être réalisé;
Considérant qu’eu égard à la revalorisation salariale de la fonction de
correspondant‑comptable qui a été décidée par l’Assemblée, lors de sa séance du 27 août

2019, avec un effet au 1er janvier 2020, il y a lieu de régulariser le niveau des
correspondants‑comptables en les faisant passer du niveau D au niveau C rangs 1, 2 et 3;
Que les principales modifications concernent :

L’introduction des notions de niveau, rang et grade;

L’introduction d’un rang 4 (expert) et d’un rang 5 (chef);

La suppression de la condition du quota d’heures de formation pour le passage de
rang et l’introduction de la condition d’une mention d’évaluation favorable;

L’introduction d’un grade de Directeur- général (A8) dans les cadres administratif
et technique;

La prise en considération de l’ensemble des expériences utiles pour la valorisation
des services antérieurs prestés dans le secteur privé (au lieu de 6 années) ;

L’introduction des tableaux de barèmes;

L’introduction du règlement sur les déplacements;
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L’introduction d’une disposition relative au pécule de vacances;

L’introduction d’une disposition relative à l’allocation de fin d’année;

L’introduction du règlement relatif à l’allocation pour exercice de fonctions
supérieures;

L’introduction du règlement relatif à l’allocation pour travaux dangereux,
insalubres ou incommodes;

L’introduction des dispositions relatives aux heures supplémentaires;

L’introduction des dispositions relatives au service de garde;

L’introduction du règlement relatif à l’intervention financière dans l’octroi d’une
carte de stationnement;

L’introduction du règlement relatif à l’intervention financière dans les coûts de
mobilophonie;

L’introduction d’une disposition relative au chèque-cadeau pension;

L’introduction d’une disposition relative aux frais funéraires;

L’introduction du règlement relatif aux indemnités de vacation des membres des
jurys d’examens;

L’introduction du niveau C rangs 1, 2 et 3 pour le grade de correspondant-
comptable en lieu et place du niveau D code 1, 2 et 3.

Que les modifications apportées sont présentées dans le document en annexe;
Vu que les modifications du statut pécuniaire ont été soumises et acceptées par le Collège
du 23 juin 2020;
Vu que ces modifications ont été soumises au Comité Particulier de Négociation du 14
juillet 2020 et ont fait l’objet d’un protocole d’accord,
Décide de modifier le statut pécuniaire selon le projet en annexe.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Geldelijk statuut.- Wijzigingen.

De Raad,
Gelet op de bepalingen voorzien in het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering
van 4 mei 2017 tot vaststelling van de algemene bepalingen inzake de bezoldigingsregeling
en de weddeschalen van het gemeentepersoneel;
Gelet op de bepalingen voorzien in het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering
van 4 mei 2017 tot vaststelling van de algemene bepalingen inzake de niveaus, rangen en
graden van het gemeentepersoneel;
Overwegende dat het geldelijk statuut sinds 2010 niet meer herzien is;
Overwegende dat intussen meerdere reglementen goedgekeurd werden die een impact
hebben op de verloning van de ambtenaars;
Dat er dus een opbouwwerk verricht moet worden;
Overwegende gezien de salarisherziening van de functie correspondent-boekhouder,
waartoe beslist werd door de vergadering in zitting van 27 augustus 2019 met
inwerkingtreding op 1 januari 2020, dat het niveau van de correspondenten-boekhouders
geregulariseerd moet worden door ze over te laten gaan van niveau D naar niveau C rang
1, 2 en 3;
Dat de voornaamste wijzigingen betrekking hebben op :
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De invoering van de noties van niveau, rang en graad;

De invoering van een rang 4 (deskundige) en rang 5 (chef);

Het schrappen van de voorwaarde van het quotum opleidingsuren voor de
overgang van rang en de invoering van de voorwaarde van een gunstige evaluatie;

De invoering van een graad van directeur-generaal (A8) in het administratief en
technisch kader;

Het in aanmerking nemen van alle nuttige ervaringen voor de waardering van de
vorige prestaties in de privésector (in plaats van 6 jaar);

De invoering van barematabellen;

De invoering van het reglement op de verplaatsingen;

De invoering van een bepaling met betrekking tot het vakantiegeld;

De invoering van een bepaling met betrekking tot de eindejaarstoelage;

De invoering van het reglement met betrekking tot de toelage voor de uitoefening
van hogere functies;

De invoering van het reglement met betrekking tot de toelage voor gevaarlijke,
ongezonde of hinderlijke werken;

De invoering van de bepalingen met betrekking tot de overuren;

De invoering van de bepalingen met betrekking tot de opvangdiensten;

De invoering van het reglement met betrekking tot de financiële tegemoetkoming
bij de toekenning van een parkeerkaart;

De invoering van het reglement met betrekking tot de financiële tussenkomst in de
telefoonkosten;

De invoering van een bepaling met betrekking tot de cadeaucheque pensioen;

De invoering van een bepaling met betrekking tot de begrafeniskosten;

De invoering van het reglement met betrekking tot de vacatievergoeding van de
leden van de examenjury's;

De invoering van niveau C rang 1, 2 en 3 voor de graad van correspondent-
boekhouder in plaats van niveau D code 1, 2 en 3.

Dat de aangebrachte wijzigingen voorgesteld zijn in het bijgevoegde document;
Aangezien de wijzigingen van het geldelijk statuut voorgelegd werden aan en aanvaard
werden door het college van 23 juni 2020;
Aangezien deze wijzigingen voorgelegd werden aan het Bijzonder Onderhandelingscomité
van 14 juli 2020 en het voorwerp uitgemaakt hebben van een protocolakkoord,
Beslist het geldelijk statuut te wijzigen volgens het ontwerp in de bijlage.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Geldelijk statuut Gemeenteraad 10-09-2020.pdf, Statut pécuniaire Conseil 10-09-2020.pdf
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10.09.2020/A/0027

10.09.2020/A/0028

DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Recette - Ontvangerij
 

Fonds de solidarité UE.- Mise à jour des dépenses éligibles.- Validation.

Le Conseil,
Vu la demande du cabinet du Ministre des Pouvoirs Locaux du 12 juin 2020 concernant la
mise à jour des dépenses éligibles dans le cadre d’un fonds de solidarité européen à rendre
le 18 juin à 10 h (cf. document ci-joint);
Attendu que c’est la raison pour laquelle nous soumettons au collège des Bourgmestres et
Echevins les dépenses éligibles dans le cadre de ce fonds afin de les valider (cf. documents
ci-joints);
Décide de valider les dépenses éligibles à la date du 18 juin 2020 dans le cadre du fonds de
solidarité européen telles reprises dans le tableau, ci-joint pour un montant de 904.038,57
€.
 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

EU solidariteitsfonds.- Actualisering van subsidiabele uitgaven.- Validatie.

De Raad,
Gelet op de vraag van het kabinet van de minister van Lokale Besturen van 12 juni 2020
betreffende de bijwerking van de uitgaven die in aanmerking komen in het kader van een
Europees solidariteitsfonds, in te dienen voor 18 juni 10 uur (zie document in de bijlage);
Aangezien we daarom aan het College van Burgemeester en schepenen de uitgaven
voorleggen die in aanmerking komen in het kader van dit fonds om ze te valideren (zie
bijgevoegde documenten),
Beslist de uitgaven die in aanmerking komen op 18 juni 2020 te valideren in het kader van
het Europees solidariteitsfonds, zoals opgenomen in de bijgevoegde tabel, voor een bedrag
van € 904.038,57.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
RBC-BHG Eligible expenditure Solidarity Fund 20200617 détail.pdf, FSE Détail Collège-
Conseil 20200617.pdf

 

 

 

Taxes - Belastingen
 

Dispositif de soutien au monde culturel impacté par les mesures visant à limiter la
propagation du coronavirus COVID-19.- Dérogation au Règlement-redevance sur les
tournages sur le territoire de la Commune d'Uccle.
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Le Collège,
Considérant la propagation du coronavirus COVID-19 sur le territoire européen, et en
Belgique, et l’évolution exponentielle du nombre de contaminations;
Considérant l’arrêté ministériel adopté le 18 mars 2020 portant des mesures d'urgence pour
limiter la propagation du coronavirus COVID-19 et imposant le confinement de la
population;
Considérant que ces mesures prévoyaient notamment la fermeture des établissements
relevant des secteurs culturel, festif, récréatif, sportif et horeca;
Qu’il prévoyait en outre l’interdiction de tout rassemblement et des activités à caractère
privé ou public, de nature culturelle, sociale, festive, folklorique, sportive et récréative;
Considérant que l’ensemble des mesures sanitaires prises par le gouvernement fédéral ont
eu un impact économique conséquent sur le monde culturel ucclois, belge et international;
Considérant que la phase 1 de déconfinement a débuté le 4 mai;
Considérant toutefois que les rassemblements dans des lieux clos et couverts, mais
également en plein air constituent toujours un danger particulier pour la santé publique;
Que les étapes du déconfinement se font de manière progressive;
Que dès lors, le relâchement des mesures sanitaires visant les activités culturelles se fait
plus lentement que dans d’autres secteurs;
Considérant que le secteur culturel a été fortement impacté par les mesures de confinement
et l’est encore actuellement compte tenu du déconfinement progressif dont il commence
seulement à jouir;
Qu’eu égard à cela, il convient d’adopter des mesures permettant de soutenir le monde
culturel directement touché; 
Vu le règlement-redevance sur les tournages sur le territoire de la Commune d'Uccle;
Que ce règlement établi une redevance relative aux demandes d’autorisation en vue de la
réalisation de tournages sur le territoire de la Commune d’Uccle nécessitant, pour ce faire,
l’occupation de bâtiments communaux ou de la voie publique;
Que ce règlement vise notamment les tournages de films de fiction et de documentaires;
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale n° 2020/027 de pouvoirs
spéciaux du 28 mai 2020 relatif au fonctionnement des organes communaux dans le cadre
de la crise sanitaire Covid-19 publié au Moniteur belge du 3 juin 2020;
Vu l’urgence de soutenir le secteur culturel subissant depuis l’adoption de mesures de
confinement, des pertes financières importantes; 
Qu’il serait opportun d’accorder l’exonération de toute redevance due pour la réalisation
de tournages de films de fiction et de documentaires ayant lieu entre le 1er juillet 2020 et
le 31 décembre 2020. Avec comme impact budgétaire, une prévision de diminution du
montant de la redevance de 851 EUR (= moyenne) 
- 2018 = 1.500 € pour 3 tournages dans les catégories visées, 
- 2019 = 2.755 € pour 4 tournages dans les catégories visées,
- 7/7/2020 = 0 € pour 0 tournages dans les catégories visées.  
Considérant que s’agissant de mesures dérogatoires au règlement adopté par le conseil
communal, il convient de déterminer strictement la manière dont l’exonération de la
redevance susvisée sera effectuée;
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale,
Décide :
• l’exonération de toute redevance due en vertu du règlement du règlement redevance
susvisé, pour la réalisation de tournages de films de fiction et de documentaires ayant lieu
entre le 1er juillet 2020 et le 31 décembre 2020;
• que la présente décision sera transmise pour information au Conseil communal;
• que la présente décision fera l’objet pour confirmation d’un point inscrit à l’ordre du jour
du Conseil communal.
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Le Conseil prend connaissance.

Steunvoorziening aan de culturele sector die getroffen werd door de maatregelen om
de verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken.- Afwijking op het
vergoedingsreglement inzake filmopnames op het grondgebied van de gemeente
Ukkel.

Het College,
Overwegende de verspreiding van het coronavirus COVID-19 in Europa en in België en de
exponentiële evolutie van het aantal besmettingen;
Overwegende het ministerieel besluit goedgekeurd op 18 maart 2020 houdende dringende
maatregelen om de verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken en tot
oplegging van de lockdown van de bevolking;
Overwegende dat deze maatregelen meer bepaald de sluiting van de zaken uit de culturele,
feestelijke, recreatieve, sportieve en horecasector voorzagen;
Dat het daarnaast een samenscholingsverbod en een verbod op activiteiten van privaat of
publiek karakter en van culturele, sociale, feestelijke, folkloristische, sportieve en
recreatieve aard voorzag;
Overwegende dat alle gezondheidsmaatregelen van de federale overheid een aanzienlijke
economische impact gehad hebben op de Ukkelse, Belgische en internationale culturele
wereld;
Overwegende dat fase 1 van de afbouw begonnen is op 4 mei;
Overwegende echter dat samenscholingen op gesloten en overdekte plaatsen, maar ook in
de openlucht nog steeds een bijzonder gevaar vormen voor de volksgezondheid;
Overwegende dat de fases van de afbouw geleidelijk aan verlopen;
Dat bijgevolg de versoepeling van de gezondheidsmaatregelen die de culturele activiteiten
beogen trager verloopt dan in andere sectoren;
Overwegende dat de culturele sector sterk getroffen werd door de lockdownmaatregelen en
nog steeds getroffen wordt rekening houdend met de geleidelijke afbouw waarvan hij nog
maar pas begint te genieten;
Dat er bijgevolg maatregelen genomen moeten worden om de rechtstreeks getroffen
culturele wereld te ondersteunen; 
Gelet op het vergoedingsreglement inzake filmopnames op het grondgebied van de
gemeente Ukkel;
Dat dit reglement een vergoeding vaststelt voor de vergunningsaanvragen met het oog op
het maken van filmopnames op het grondgebied van de gemeente Ukkel die hiervoor de
bezetting van gemeentegebouwen of van de openbare weg vereisen;
Dat dit reglement meer bepaald de filmopnames van fictie en documentaires beoogt;
Gelet op het volmachtbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering nr. 2020/027 van
28 mei 2020 betreffende de werking van de gemeentelijke organen in het kader van de
gezondheidscrisis COVID-19, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 3 juni 2020;
Gelet op de hoogdringendheid om de culturele sector te ondersteunen, die sinds de
lockdownmaatregelen aanzienlijk financieel verlies lijdt; 
Dat het wenselijk zou zijn de vrijstelling toe te kennen van elke vergoeding die
verschuldigd is voor het maken van filmopnames van fictie en documentaires die
plaatsvinden tussen 1 juli 2020 en 31 december 2020. Met als begrotingsimpact een
voorziene vermindering van het bedrag van de vergoeding van 851 EUR (= gemiddelde) 
- 2018 = € 1.500 voor 3 opnames in de beoogde categorieën, 
- 2019 = € 2.755 voor 4 opnames in de beoogde categorieën,
- 07/07/2020 = € 0 voor 0 opnames in de beoogde categorieën.  
Overwegende dat het gaat om afwijkende maatregelen op het reglement goedgekeurd door
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de gemeenteraad en dat de wijze waarop de vrijstelling van de bovenbedoelde vergoeding
zal plaatsvinden dus nauwkeurig bepaald moet worden;
Gelet op artikel 117 van de Nieuwe Gemeentewet,
Beslist :
• Vrij te stellen van elke vergoeding verschuldigd krachtens het voornoemde
vergoedingsreglement voor het maken van filmopnames van fictie en documentaires die
plaatsvinden tussen 1 juli 2020 en 31 december 2020;
• Dat de onderhavige beslissing ter informatie overgemaakt wordt aan de gemeenteraad;
• Dat de onderhavige beslissing ter bevestiging het voorwerp zal uitmaken van een punt op
de agenda van de gemeenteraad.

De Raad neemt kennis.

 

 

Règlement-taxe sur les résidences non-principales.- Modifications.

Le Conseil,
Vu l'article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu la délibération du 19 décembre 2019 relative à l’adoption du règlement sur les
résidences non-principales;
Considérant qu’une erreur de traduction a été constatée dans la version néerlandophone du
règlement précité;
Qu’en effet, l’article 5 relatif à l’application du taux réduit du règlement est actuellement
libellé comme suit : « iedere meerderjarige die minstens 25 jaar is op 1 januari van het
aanslagjaar »;
Qu’à la lecture de cet article, le taux réduit s’applique aux personnes âgées d’au moins 25
ans;
Que toutefois, l’intention initiale de l’Assemblée est bien d’appliquer un taux réduit pour
les personnes de moins de 25 ans;
Qu’à cet égard, le principe d’un taux réduit pour les personnes âgées de moins de 25 ans
était déjà repris dans le règlement-taxe antérieur du 21 décembre 2017 tant dans la version
francophone que néerlandophone;
Que dès lors, il convient de procéder à la correction de l’erreur matérielle susvisée dans la
version néerlandophone du règlement et de remplacer les termes « die minstens » par «
minder dan »,
 
Décide de modifier le règlement comme suit :
 

REGLEMENT
 
GRONDSLAG VAN DE BELASTING
 
Artikel 1
Er wordt vanaf 1 januari 2020 tot en met 31 december 2022 een jaarlijkse directe belasting
geheven op de niet-hoofdverblijven gelegen op het grondgebied van de gemeente Ukkel.
Artikel 2
Onder niet-hoofdverblijf wordt verstaan: elke al dan niet ingerichte privéwoning die niet
als hoofdverblijf wordt gebruikt en waarover de personen die niet ingeschreven zijn in het
bevolkings- of vreemdelingenregister van de gemeente Ukkel op elk ogenblik beschikken,
gratis of betalend, als eigenaar, blote eigenaar, vruchtgebruiker, huurder of gebruiker, zelfs
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indien dit met tussenpozen gebeurt.
 
BELASTINGPLICHTIGEN
Artikel 3
De belasting is verschuldigd door de natuurlijke persoon die over een niet-hoofdverblijf
beschikt en die niet ingeschreven is in het bevolkings- of vreemdelingenregister van de
gemeente Ukkel. Indien de persoon die over een niet-hoofdverblijf beschikt geen bewijs
van de verhuring aan derden voorlegt, zal ervan uitgegaan worden dat deze persoon de
betrokken woning gebruikt.
 
AANSLAGVOET VAN DE BELASTING
Artikel 4
Het bedrag van de belasting is vastgelegd op € 1.600 (tarief 1) per jaar en per niet-
hoofdverblijf.
Artikel 5
De belasting wordt teruggebracht tot € 130 (tarief 2) per jaar en per niet-hoofdverblijf
waarover beschikt:
- iedere meerderjarige die minder dan 25 jaar op 1 januari van het aanslagjaar
- iedere meerderjarige die in de loop van het aanslagjaar onderwijs met volledig leerplan
volgt in een door de overheid erkende onderwijsinstelling. Het bewijs van het
studentenstatuut moet bestaan uit een officieel attest van de onderwijsinstelling dat
waarborgt dat de persoon wel degelijk onderwijs met volledig leerplan volgt in de loop van
het betrokken aanslagjaar.
Artikel 6
Als de belastingplichtige het bewijs aanvoert dat hij niet langer definitief over het goed
beschikt of zich ingeschreven heeft in het bevolkings- of vreemdelingenregister van de
gemeente Ukkel in de loop van een fiscaal dienstjaar, wordt de belasting berekend pro rata
temporis, dat wil zeggen in verhouding tot het aantal maanden van werkelijke en effectieve
beschikking over het niet‑hoofdverblijf, waarbij elke begonnen maand aangerekend wordt.
Artikel 7
De bedragen worden op 1 januari van elk jaar verhoogd met 2 %, het resultaat zal afgerond
worden naar de hogere eenheid.
 
                   2020      2021      2022
Tarief 1    € 1600   € 1632   € 1665
Tarief 2    € 130     € 133     € 136
 
VRIJSTELLINGEN
Artikel 8
Worden van de belasting vrijgesteld:
1) de buitenlandse persoon die krachtens het koninklijk besluit van 30 oktober 1991 over
een identiteitsbewijs model I, II, III of IV beschikt en voor zover deze persoon voldoet aan
de voorwaarden die vereist zijn door artikel 12 b van het Protocol betreffende de
voorrechten en immuniteiten van de Europese Gemeenschappen;
2) de niet-ingeschreven persoon, die over een niet-hoofdverblijf zoals bepaald in artikel 2
beschikt, in een rusthuis, een verzorgings- of verblijfcentrum voor gehandicapte personen
die er door zijn gezondheidstoestand de gepaste verzorging krijgt;
3) de persoon die zich in de onmogelijkheid bevindt om zijn niet-hoofdverblijf te bezetten
wegens de uitvoering van aanzienlijke werken die het gebruik van het goed verhinderen.
De facturen die de omvang van de werken aantonen, moeten aan het bestuur bezorgd
worden. Het voordeel van deze vrijstelling wordt berekend pro rata temporis van de duur
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van de werken en is beperkt tot een jaar;
4) iedere persoon die mede-eigenaar van een onroerend goed geworden is ingevolge het
openvallen van een erfenis en die geen toestemming heeft erover te beschikken in
afwachting van de verdeling;
5) de persoon die zijn niet-hoofdverblijf wenst te verkopen of te verhuren en die het in het
kader van de organisatie van bezoeken niet meer gebruikt. Het voordeel van deze
vrijstelling is beperkt tot een aanslagjaar.
 
ONTSTAAN VAN DE BELASTINGSCHULD EN VASTSTELLINGSPROCEDURE
Artikel 9
De belastingplichtige dient zich binnen 15 dagen na zijn aankomst spontaan naar het
gemeentebestuur te begeven, dat een aangifteformulier zal overhandigen. Dit formulier
moet behoorlijk ingevuld en ondertekend door de belastingplichtige teruggestuurd worden
binnen een termijn van 30 dagen na de uitreiking ervan.
Wanneer het gemeentebestuur het bestaan van een tweede verblijf vaststelt en de
belastingplichtige niet binnen de voorgeschreven termijn naar het gemeentebestuur gegaan
is, stuurt het de belastingplichtige een aangifteformulier, dat deze behoorlijk ingevuld en
ondertekend moet terugsturen binnen een termijn van 30 dagen, te rekenen vanaf de
verzending ervan.
Artikel 10
De aangifte blijft geldig tot herroeping. De herroeping moet gebeuren in de maand die
volgt op de wijziging van de situatie van de belastingplichtige. De belastingplichtige dient
het bewijs van deze wijziging voor te leggen.
 
INNING
Artikel 11
De belasting wordt via inkohiering ingevorderd.
Artikel 12
Bij gebrek aan een aangifte binnen de voorziene termijnen of in geval van een onjuiste,
onvolledige of onnauwkeurige aangifte van de belastingplichtige, kan de belasting
ambtshalve vermeerderd worden met een bedrag dat gelijk is aan de oorspronkelijk
voorziene belasting.
Alvorens over te gaan tot de ambtshalve inkohiering zal het bestuur de belastingplichtige
per aangetekend schrijven de redenen meedelen om tot deze procedure over te gaan, alsook
de elementen waarop de aanslag werd gebaseerd, de wijze van de vaststelling van deze
elementen en het bedrag van de belasting. De belastingplichtige beschikt over een termijn
van 30 kalenderdagen, te rekenen vanaf de derde werkdag die volgt op de verzending van
de kennisgeving, om zijn opmerkingen schriftelijk mee te delen.
Artikel 13
Elke inbreuk op de bepalingen van de ordonnantie van 3 april 2014 betreffende de
vestiging, de invordering en de geschillen inzake gemeentebelastingen of het onderhavige
belastingreglement kan leiden tot een administratieve boete van € 500. Het bedrag van deze
vermeerdering zal via inkohiering geïnd worden.
Artikel 14
Het belastingkohier wordt opgemaakt en uitvoerbaar verklaard door het college van
burgemeester en schepenen. De belastingplichtige zal kosteloos een aangifte ontvangen.
Artikel 15
De belasting moet binnen twee maanden na de verzending van het aanslagbiljet betaald
worden.
Artikel 16
Onverminderd de bepalingen van de ordonnantie van 3 april 2014 en alles wat niet geregeld
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zou zijn door het onderhavige reglement, zijn de bepalingen van Titel VII, hoofdstuk 1, 3,
4, 6 tot en met 9bis van het Wetboek van de inkomstenbelastingen en artikel 126 tot en met
175 van het uitvoeringsbesluit van dit Wetboek van toepassing, voor zover ze niet specifiek
betrekking hebben op de inkomstenbelastingen, alsook de gewestelijke bepalingen die
verwijzen naar het Wetboek van de minnelijke en gedwongen invordering van fiscale en
niet-fiscale schuldvorderingen of alle andere gewestelijke bepalingen met betrekking tot de
lokale fiscaliteit.
Artikel 17
De belastingplichtige die zich ten onrechte belast acht, kan een bezwaar indienen bij het
college van burgemeester en schepenen van Ukkel. Het bezwaar moet ondertekend en met
redenen omkleed zijn en moet schriftelijk, op straffe van verval, verstuurd worden binnen
drie maanden vanaf de derde werkdag die volgt op de verzendingsdatum van het
aanslagbiljet. De bezwaren kunnen ingediend worden op een duurzame drager
(elektronisch communicatiemiddel, e-mail of fax). Als de belastingplichtige of zijn
vertegenwoordiger dat in het bezwaarschrift heeft gevraagd, zal hij uitgenodigd worden om
door het college van burgemeester en schepenen gehoord te worden tijdens een hoorzitting.
Artikel 18
Het onderhavige reglement trekt op 1 januari 2020 het reglement goedgekeurd door de
gemeenteraad van 19 december 2019 in en vervangt dit.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Belastingreglement op de niet-hoofdverblijven.- Wijzigingen.

De Raad,
Gelet op artikel 117 van de nieuwe gemeentewet;
Gelet op de beraadslaging van 19 december 2019 met betrekking tot de goedkeuring van
het reglement op de niet-hoofdverblijven;
Overwegende dat er een vertaalfout vastgesteld werd in de Nederlandse versie van het
voornoemde reglement;
Dat artikel 5 van het reglement met betrekking tot de toepassing van het verminderd tarief
momenteel immers als volgt luidt: "Iedere meerderjarige die minstens 25 jaar is op 1
januari van het aanslagjaar";
Dat bij het lezen van dit artikel het verminderd tarief van toepassing is op personen van
minstens 25 jaar;
Dat de oorspronkelijke intentie van de vergadering echter was om een verminderd tarief
toe te passen voor personen jonger dan 25 jaar;
Dat in dit opzicht het principe van een verminderd tarief voor personen jonger dan 25 jaar
reeds opgenomen was in het vorige belastingreglement van 21 december 2017, zowel in de
Franse als in de Nederlandse versie;
Dat de voornoemde materiële fout bijgevolg in de Nederlandse versie van het reglement
verbeterd moet worden en de woorden "die minstens" vervangen moeten worden door
"minder dan",
Beslist het reglement als volgt te wijzigen :
 

REGLEMENT
 
GRONDSLAG VAN DE BELASTING
Artikel 1
Er wordt vanaf 1 januari 2020 tot en met 31 december 2022 een jaarlijkse directe belasting
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geheven op de niet-hoofdverblijven gelegen op het grondgebied van de gemeente Ukkel.
Artikel 2
Onder niet-hoofdverblijf wordt verstaan: elke al dan niet ingerichte privéwoning die niet
als hoofdverblijf wordt gebruikt en waarover de personen die niet ingeschreven zijn in het
bevolkings- of vreemdelingenregister van de gemeente Ukkel op elk ogenblik beschikken,
gratis of betalend, als eigenaar, blote eigenaar, vruchtgebruiker, huurder of gebruiker, zelfs
indien dit met tussenpozen gebeurt.
BELASTINGPLICHTIGEN
Artikel 3
De belasting is verschuldigd door de natuurlijke persoon die over een niet-hoofdverblijf
beschikt en die niet ingeschreven is in het bevolkings- of vreemdelingenregister van de
gemeente Ukkel. Indien de persoon die over een niet-hoofdverblijf beschikt geen bewijs
van de verhuring aan derden voorlegt, zal ervan uitgegaan worden dat deze persoon de
betrokken woning gebruikt.
 
 
AANSLAGVOET VAN DE BELASTING
Artikel 4
Het bedrag van de belasting is vastgelegd op € 1.600 (tarief 1) per jaar en per niet-
hoofdverblijf.
Artikel 5
De belasting wordt teruggebracht tot € 130 (tarief 2) per jaar en per niet-hoofdverblijf
waarover beschikt:
- iedere meerderjarige die minder dan 25 jaar op 1 januari van het aanslagjaar
- iedere meerderjarige die in de loop van het aanslagjaar onderwijs met volledig leerplan
volgt in een door de overheid erkende onderwijsinstelling. Het bewijs van het
studentenstatuut moet bestaan uit een officieel attest van de onderwijsinstelling dat
waarborgt dat de persoon wel degelijk onderwijs met volledig leerplan volgt in de loop van
het betrokken aanslagjaar.
Artikel 6
Als de belastingplichtige het bewijs aanvoert dat hij niet langer definitief over het goed
beschikt of zich ingeschreven heeft in het bevolkings- of vreemdelingenregister van de
gemeente Ukkel in de loop van een fiscaal dienstjaar, wordt de belasting berekend pro rata
temporis, dat wil zeggen in verhouding tot het aantal maanden van werkelijke en effectieve
beschikking over het niet‑hoofdverblijf, waarbij elke begonnen maand aangerekend wordt.
Artikel 7
De bedragen worden op 1 januari van elk jaar verhoogd met 2 %, het resultaat zal afgerond
worden naar de hogere eenheid.
                    2020      2021      2022
Tarief 1    € 1600   € 1632   € 1665
Tarief 2    € 130     € 133     € 136

VRIJSTELLINGEN
Artikel 8
Worden van de belasting vrijgesteld:
1) de buitenlandse persoon die krachtens het koninklijk besluit van 30 oktober 1991 over
een identiteitsbewijs model I, II, III of IV beschikt en voor zover deze persoon voldoet aan
de voorwaarden die vereist zijn door artikel 12 b van het Protocol betreffende de
voorrechten en immuniteiten van de Europese Gemeenschappen;
2) de niet-ingeschreven persoon, die over een niet-hoofdverblijf zoals bepaald in artikel 2
beschikt, in een rusthuis, een verzorgings- of verblijfcentrum voor gehandicapte personen
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die er door zijn gezondheidstoestand de gepaste verzorging krijgt;
3) de persoon die zich in de onmogelijkheid bevindt om zijn niet-hoofdverblijf te bezetten
wegens de uitvoering van aanzienlijke werken die het gebruik van het goed verhinderen.
De facturen die de omvang van de werken aantonen, moeten aan het bestuur bezorgd
worden. Het voordeel van deze vrijstelling wordt berekend pro rata temporis van de duur
van de werken en is beperkt tot een jaar;
4) iedere persoon die mede-eigenaar van een onroerend goed geworden is ingevolge het
openvallen van een erfenis en die geen toestemming heeft erover te beschikken in
afwachting van de verdeling;
5) de persoon die zijn niet-hoofdverblijf wenst te verkopen of te verhuren en die het in het
kader van de organisatie van bezoeken niet meer gebruikt. Het voordeel van deze
vrijstelling is beperkt tot een aanslagjaar.
 
ONTSTAAN VAN DE BELASTINGSCHULD EN VASTSTELLINGSPROCEDURE
Artikel 9
De belastingplichtige dient zich binnen 15 dagen na zijn aankomst spontaan naar het
gemeentebestuur te begeven, dat een aangifteformulier zal overhandigen. Dit formulier
moet behoorlijk ingevuld en ondertekend door de belastingplichtige teruggestuurd worden
binnen een termijn van 30 dagen na de uitreiking ervan.
Wanneer het gemeentebestuur het bestaan van een tweede verblijf vaststelt en de
belastingplichtige niet binnen de voorgeschreven termijn naar het gemeentebestuur gegaan
is, stuurt het de belastingplichtige een aangifteformulier, dat deze behoorlijk ingevuld en
ondertekend moet terugsturen binnen een termijn van 30 dagen, te rekenen vanaf de
verzending ervan.
Artikel 10
De aangifte blijft geldig tot herroeping. De herroeping moet gebeuren in de maand die
volgt op de wijziging van de situatie van de belastingplichtige. De tingplichtige dient het
bewijs van deze wijziging voor te leggen.
 
INNING
Artikel 11
De belasting wordt via inkohiering ingevorderd.
Artikel 12
Bij gebrek aan een aangifte binnen de voorziene termijnen of in geval van een onjuiste,
onvolledige of onnauwkeurige aangifte van de belastingplichtige, kan de belasting
ambtshalve vermeerderd worden met een bedrag dat gelijk is aan de oorspronkelijk
voorziene belasting.
Alvorens over te gaan tot de ambtshalve inkohiering zal het bestuur de belastingplichtige
per aangetekend schrijven de redenen meedelen om tot deze procedure over te gaan, alsook
de elementen waarop de aanslag werd gebaseerd, de wijze van de vaststelling van deze
elementen en het bedrag van de belasting. De belastingplichtige beschikt over een termijn
van 30 kalenderdagen, te rekenen vanaf de derde werkdag die volgt op de verzending van
de kennisgeving, om zijn opmerkingen schriftelijk mee te delen.
Artikel 13
Elke inbreuk op de bepalingen van de ordonnantie van 3 april 2014 betreffende de
vestiging, de invordering en de geschillen inzake gemeentebelastingen of het onderhavige
belastingreglement kan leiden tot een administratieve boete van € 500. Het bedrag van deze
vermeerdering zal via inkohiering geïnd worden.
Artikel 14
Het belastingkohier wordt opgemaakt en uitvoerbaar verklaard door het college van
burgemeester en schepenen. De belastingplichtige zal kosteloos een aangifte ontvangen.
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Artikel 15
De belasting moet binnen twee maanden na de verzending van het aanslagbiljet betaald
worden.
Artikel 16
Onverminderd de bepalingen van de ordonnantie van 3 april 2014 en alles wat niet geregeld
zou zijn door het onderhavige reglement, zijn de bepalingen van Titel VII, hoofdstuk 1, 3,
4, 6 tot en met 9bis van het Wetboek van de inkomstenbelastingen en artikel 126 tot en met
175 van het uitvoeringsbesluit van dit Wetboek van toepassing, voor zover ze niet specifiek
betrekking hebben op de inkomstenbelastingen, alsook de gewestelijke bepalingen die
verwijzen naar het Wetboek van de minnelijke en gedwongen invordering van fiscale en
niet-fiscale schuldvorderingen of alle andere gewestelijke bepalingen met betrekking tot de
lokale fiscaliteit.
Artikel 17
De belastingplichtige die zich ten onrechte belast acht, kan een bezwaar indienen bij het
college van burgemeester en schepenen van Ukkel. Het bezwaar moet ondertekend en met
redenen omkleed zijn en moet schriftelijk, op straffe van verval, verstuurd worden binnen
drie maanden vanaf de derde werkdag die volgt op de verzendingsdatum van het
aanslagbiljet. De bezwaren kunnen ingediend worden op een duurzame drager
(elektronisch communicatiemiddel, e-mail of fax). Als de belastingplichtige of zijn
vertegenwoordiger dat in het bezwaarschrift heeft gevraagd, zal hij uitgenodigd worden om
door het college van burgemeester en schepenen gehoord te worden tijdens een hoorzitting.
Artikel 18
Het onderhavige reglement trekt op 1 januari 2020 het reglement goedgekeurd door de
gemeenteraad van 19 december 2019 in en vervangt dit.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
RNP Belastingreglementopdeniet-hoofdverblijven avec modifications.pdf

 

Nicolas Clumeck quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Taxes.- Règlement portant des mesures de soutien économique dans la cadre de la
crise du coronavirus via le remboursement partiel du précompte immobilier.

Le Collège,
Vu l’article 117 de la Nouvelle loi communale,
Vu l’arrêté ministériel du 18 mars 2020 portant des mesures d’urgence pour limiter la
propagation du coronavirus COVID – 19 et ses modifications successives;
Considérant qu’aux termes des arrêtés précités, le Ministre de la Sécurité et de l’Intérieur a
adopté des mesures sanitaires d’urgence pour limiter la propagation du coronavirus
COVID-19;
Que ces mesures se sont traduites concrètement par la fermeture des magasins et
commerces considérés comme non-essentiels ainsi que les établissements relevant des
secteurs culturel, festif, récréatif, touristique, sportif et horeca;
Considérant que ces mesures ont un impact financier sur les commerces locaux qui se
voient privés de recettes tout en devant faire face à des frais fixes;
Que parmi ces frais fixes, se retrouve le précompte immobilier à charge du propriétaire ou
possesseur du bien immobilier que constitue l’espace commercial et dont le paiement est,
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le cas échéant, indirectement répercuté sur l’exploitant lorsque celui-ci n’est pas désigné
comme redevable direct par le pouvoir taxateur;
Que dès lors, il est nécessaire de prévoir des aides financières en faveur de ces commerces
locaux car ils participent directement à la vie économique et sociale de la commune;
Que la pérennité de ces activités est considérée comme essentielle;
Qu’il convient de mettre en place un soutien financier communal afin d’alléger les charges
fiscales reposant sur les commerces et entreprises locales et ainsi réduire certains frais fixes
qui leur sont applicables malgré la période de fermeture;
Considérant que l’aide financière est accordée aux exploitants d’une activité commerciale
localisée sur le territoire d’Uccle et exploitant au maximum un établissement dans le cadre
de la même activité commerciale sur le territoire d’une autre commune;
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale n°2020/027 de pouvoirs
spéciaux du 28 mai 2020 relatif au fonctionnement des organes communaux dans le cadre
de la crise sanitaire Covid-19 publié au Moniteur belge du 3 juin 2020;
Vu l’urgence de soutenir les commerces locaux subissant des pertes financières liées à la
fermeture de leur établissement suite aux mesures de confinement;
Vu que le coût de cette aide financière est estimée à 500.000 €,
Décide :
- d’adopter un règlement portant des mesures de soutien économique dans la cadre de la
crise du coronavirus via le remboursement partiel du précompte immobilier établi comme
suit
- que la présente décision sera transmise pour information au Conseil communal ;
- que la présente décision fera l’objet pour confirmation d’un point inscrit à l’ordre du jour
du Conseil communal
 

Règlement portant des mesures de soutien économique en faveur des commerces locaux
dans le cadre de la crise du coronavirus via le remboursement partiel de la part communale

du précompte immobilier.
 
Article 1
Il est octroyé, pour l’exercice d’imposition 2020, une prime correspondant au
remboursement partiel de la part communale du précompte immobilier en faveur des
exploitants d’une activité commerciale qui disposent d’une ou de plusieurs unité(s)
d’établissement commercial sur le territoire de la Commune d’Uccle et qui ont dû procéder
à la fermeture de leur(s) magasin(s) ou commerce(s) suite aux mesures sanitaires adoptées
par le Gouvernement fédéral pour limiter la propagation du coronavirus COVID-19 et qui
ont bénéficié de la prime régionale dans ce cadre.
 
Article 2
Les personnes morales ou personnes physiques disposant de plus d’une unité
d’établissement sur le territoire d’autres communes ne sont pas visés par le présent
règlement.
Article 3
La prime ne peut être octroyée que pour un immeuble situé sur le territoire de la Commune
d’Uccle et au sein duquel se déroule l’activité commerciale visée. Ne sont donc pas visés
les immeubles utilisés à des fins de bureaux.
Article 4
§1 La prime correspond au 2/12ieme de la part communale du précompte immobilier dû
pour l’immeuble accueillant l’activité commerciale visée ;
§2 La prime n’est calculée que sur la part communale du précompte immobilier
§3 La prime octroyée s’élève au minimum à 500€ et est plafonnée à 1.000€.
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Article 5
§1 Il n’y pas de remboursement automatique, chaque prime doit faire l’objet d’une
demande adressée au Collège des Bourgmestre et Echevins au plus tard, dans un délai de 6
mois suivant la réception de l’avertissement extrait de rôle de l’exercice 2020 relatif au
précompte immobilier du bien concerné.
§2 La demande doit être introduite par une personne valablement mandatée pour
représenter l’exploitant d’une activité commerciale tel que visé à l’article 1er.
§3 Sans préjudice de la nécessité de transmettre tout autre document utile, la demande
comporte obligatoirement les documents suivants :
* Dénomination du commerce, adresse et numéro d’enregistrement à la banque carrefour
des entreprises ou numéro de TVA ;
* Description sommaire des activités commerciales ;
*Copie d’avertissement-extrait de rôle de l’exercice 2020 relatif au précompte immobilier
pour l’immeuble concerné;
* Preuve de paiement du précompte immobilier ;
*preuve de l’obtention de la prime régionale en raison de la fermeture de leur commerce
suite aux décisions adoptées par le Conseil National de Sécurité.
§4. Aucune prime ne sera accordée en l’absence de l’un des documents requis.
Article 6
Aux fins d’assurer l’instruction des demandes introduites, le Collège des Bourgmestre et
Echevins désigne les membres du personnel de la Commune qui sont autorisés à exercer
toutes les compétences de contrôle fiscal visées dans les dispositions du titre VII, chapitres
1er,3 4, 6 à 9 inclus du Code des impôts sur les revenus.
Article 7
La demande d’octroi de la prime sera réputée irrecevable si elle n’est pas introduite
accompagnée de tous les documents requis à l’article 5§3 et dans le délai précisé à
l’art.5§1.
Article 8
En cas de refus de la prime, un recours écrit motivé peut être introduit devant le Collège
dans un délai d'un mois à partir de la notification du refus.
Article 9
Le présent règlement entre en vigueur dès sa publication.

Le Conseil prend connaissance.

Taksen.- Reglement houdende economische steunmaatregelen in het kader van de
crisis van het coronavirus via de gedeeltelijke terugbetaling van de onroerende
voorheffing.

Het College,
Gelet op artikel 117 van de Nieuwe Gemeentewet,
Gelet op het ministerieel besluit van 18 maart 2020 houdende dringende maatregelen om
de verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken en de latere wijzigingen ervan;
Overwegende dat de minister van Veiligheid en Binnenlandse Zaken krachtens de
voornoemde besluiten dringende gezondsheidmaatregelen getroffen heeft om de
verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken;
Dat deze maatregelen concreet vertaald worden in de sluiting van winkels en handelszaken
die als niet-essentieel beschouwd worden, alsook van de zaken uit de culturele, feestelijke,
recreatieve, toeristische, sportieve en horecasector;
Overwegende dat deze maatregelen een financiële impact hebben op de lokale
handelszaken, die geen inkomsten hebben maar wel vaste kosten moeten betalen;
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Dat een van deze vaste kosten de onroerende voorheffing is ten laste van de eigenaar of
bezitter van het onroerend goed dat de handelsruimte vormt en waarvan de betaling
desgevallend onrechtstreeks doorbelast wordt aan de uitbater wanneer deze door de
belastingheffende macht niet als rechtstreekse belastingplichtige aangeduid wordt;
Dat het bijgevolg noodzakelijk is financiële hulp te voorzien voor deze lokale
handelszaken, aangezien ze rechtstreeks deelnemen aan het economische en sociale leven
van de gemeente;
Dat het voortbestaan van deze activiteiten als essentieel beschouwd wordt;
Dat er gemeentelijke financiële ondersteuning ingevoerd moet worden om de fiscale lasten
op de lokale handelszaken en bedrijven te verlichten en zo bepaalde vaste kosten te
verminderen die op hen van toepassing zijn ondanks de sluitingsperiode;
Overwegende dat de financiële hulp toegekend wordt aan de uitbaters van een
handelsactiviteit gelegen op het grondgebied van Ukkel en die in het kader van dezelfde
handelsactiviteit hoogstens een zaak uitbaten op het grondgebied van een andere gemeente;
Gelet op het volmachtbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering nr. 2020/027 van
28 mei 2020 betreffende de werking van de gemeentelijke organen in het kader van de
gezondheidscrisis COVID-19, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 3 juni 2020;
Gelet op het spoedeisend karakter om de lokale handelszaken te ondersteunen die
financieel verlies lijden door de sluiting van hun zaak ingevolge de lockdownmaatregelen;
Aangezien de kostprijs van deze financiële hulp geraamd wordt op € 500.000,
Beslist :
- een reglement houdende economische steunmaatregelen in het kader van de crisis van het
coronavirus via de gedeeltelijke terugbetaling van de onroerende voorheffing, opgesteld als
volgt, goed te keuren;
- dat de onderhavige beslissing ter informatie overgemaakt wordt aan de gemeenteraad;
- dat de onderhavige beslissing ter bevestiging het voorwerp zal uitmaken van een punt op
de agenda van de gemeenteraad.
 
Reglement houdende economische steunmaatregelen ten gunste van de lokale handelaars in

het kader van de crisis van het coronavirus via de gedeeltelijke terugbetaling van het
gemeentelijk aandeel van de onroerende voorheffing.

 
 
Artikel 1
Voor het aanslagjaar 2020 wordt een premie toegekend die overeenkomt met de
gedeeltelijke terugbetaling van het gemeentelijk aandeel van de onroerende voorheffing ten
gunste van de uitbaters van een handelsactiviteit die beschikken over een of meerdere
handelszaken op het grondgebied van de gemeente Ukkel, die hun winkel(s) of
handelsza(a)k(en) hebben moeten sluiten ingevolge de gezondheidsmaatregelen die door
de federale regering getroffen werden om de verspreiding van het coronavirus Covid-19
tegen te gaan en die in het kader hiervan genoten hebben van de gewestelijke premie.
 
Artikel 2
De natuurlijke of rechtspersonen die over meer dan een zaak beschikken op het
grondgebied van andere gemeenten worden niet beoogd door het onderhavige reglement.
Artikel 3
De premie kan slechts toegekend worden voor een gebouw gelegen op het grondgebied van
de gemeente Ukkel waarbinnen de beoogde handelsactiviteit plaatsvindt. Gebouwen
gebruikt voor kantoordoeleinden worden dus niet beoogd.
Artikel 4
§1 De premie komt overeen met 2/12e van het gemeentelijk aandeel van de onroerende
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voorheffing verschuldigd voor het gebouw dat onderdak biedt aan de beoogde
handelsactiviteit.
§2 De premie wordt enkel berekend op het gemeentelijk aandeel van de onroerende
voorheffing.
§3 De toegekende premie bedraagt minstens € 500 en is beperkt tot € 1.000.
Artikel 5
§1 Er is geen automatische terugbetaling. Elke premie moet het voorwerp uitmaken van
een aanvraag gericht aan het college van burgemeester en schepenen, uiterlijk binnen een
termijn van 6 maanden volgend op de ontvangst van het aanslagbiljet kohieruittreksel van
het dienstjaar 2020 met betrekking tot de onroerende voorheffing van het betrokken goed.
§2 De aanvraag moet ingediend worden door een persoon die rechtsgeldig gemachtigd is
om de uitbater van een handelsactiviteit te vertegenwoordigen zoals beoogd in artikel 1.
§3 Onverminderd de noodzaak om alle andere nuttige documenten te bezorgen, moet de
aanvraag de volgende documenten bevatten:
* Naam van de handelszaak, adres en registratienummer bij de Kruispuntbank van
Ondernemingen of btw-nummer;
* Beknopte omschrijving van de handelsactiviteiten;
* Kopie van het aanslagbiljet kohieruittreksel van het dienstjaar 2020 met betrekking tot de
onroerende voorheffing voor het betrokken gebouw;
* Betalingsbewijs van de onroerende voorheffing;
* Bewijs van verkrijgen van de gewestelijke premie wegens de sluiting van hun
handelszaak ingevolge de beslissingen van de Nationale Veiligheidsraad.
§4. Er wordt geen enkele premie toegekend indien een van de vereiste documenten
ontbreekt.
Artikel 6
Om de behandeling van de ingediende aanvragen te verzekeren, duidt het college van
burgemeester en schepenen de personeelsleden van de gemeente aan die gemachtigd zijn
om alle bevoegdheden van fiscale controle te verrichten, beoogd in de bepalingen van Titel
VII, hoofdstuk 1, 3, 4, 6 tot en met 9 van het Wetboek van de inkomstenbelastingen.
Artikel 7
De aanvraag tot toekenning van de premie wordt onontvankelijk geacht indien ze niet
ingediend wordt samen met alle documenten vereist in artikel 5 §3 en binnen de termijn
bepaald in artikel 5 §1.
Artikel 8
In geval van weigering van de premie kan bij het college een met redenen omkleed
schriftelijk beroep ingediend worden binnen een termijn van een maand vanaf de
kennisgeving van de weigering.
Artikel 9
Het onderhavige reglement treedt in werking vanaf de bekendmaking ervan.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
règlement prime covid soutien économique définitif.docx, règlement prime covid soutien
économique définitif nl.docx

 

 

Taxes.- Règlement relatif à l'octroi d'une prime de compensation suite à
l'augmentation des centimes additionnels communaux au précompte immobilier.-
Modifications.
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Le Conseil,
Vu l'article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu la délibération du 27 octobre 2016 relative à l’adoption du règlement relatif à l’octroi
d’une prime de compensation suite à l’augmentation des centimes additionnels
communaux;
Considérant que l’objectif de ce règlement est d'atténuer la hausse des centimes
additionnels au précompte immobilier pour les Ucclois à revenus modestes, propriétaires
d'un seul bien immobilier et l'occupant entièrement;
Considérant la Déclaration de Politique générale 2018-2024 relative à cette prime qui
souhaite soutenir les personnes qui occupent l’unique bien dont elles sont proprie ́taires et
qui disposent de revenus faibles a ̀ mode ́re ́s : le public be ́ne ́ficiaire de la prime de
compensation cre ́e ́e suite a ̀ l’augmentation du Pre ́compte immobilier survenue en 2015 sera
e ́largi apre ̀s une analyse faisant suite a ̀ la reprise en main de cette matie ̀re par Bruxelles
fiscalite ́;
Considérant que dans le cadre de la crise sanitaire du coronavirus, le gouvernement fédéral
a adopté des mesures sanitaires d’urgence pour limiter la propagation du coronavirus
COVID-19;
Que ces mesures ont eu un impact économique conséquent durant le premier semestre de
l’année 2020 sur l’ensemble des secteurs et causé une perte directe de revenus pour un
grand nombre de particuliers;
Qu’afin d’apprécier les conditions d’octroi de la prime pour l’année 2020 et notamment la
condition relative au maximum de revenus imposables, il conviendrait de tenir compte de
la diminution de revenus subie par certaines personnes physiques durant les six premiers
mois de l’année 2020 et qui est directement liée au COVID-19;
Considérant dès lors que tout demandeur qui, suite à une perte de revenus directement liée
au COVID-19 durant les six premiers mois de l’année 2020, dispose de revenus ne
dépassant pas les plafonds visés dans le présent règlement et réuni l’ensemble des
conditions requises, peut exceptionnellement bénéficier de la prime ;
Vu l’ordonnance du 23 novembre 2017 effectuant les adaptations législatives en vue de la
reprise du service du précompte immobilier par la Région de Bruxelles-Capitale;
Qu’il ressort de cette ordonnance que pour les immeubles mis en location par les agences
immobilières sociales et situés en Région de Bruxelles-Capitale, le taux dû sur le revenu
cadastral pour déterminer le précompte immobilier est ramené à 0%;
Que par conséquent, il y a lieu de supprimer cette catégorie de demandeur du présent
règlement en ce qu’elle n’a plus de raison d’être ; 
Vu qu'au budget communal de 2020, un montant de 50.000 € a été prévu à cet effet;
Décide de modifier le règlement comme suit :
 

Règlement relatif à l'octroi d'une prime de compensation suite à l'augmentation des
centimes additionnels communaux au précompte immobilier.

 
Article 1.- Pour l'application du présent règlement, il faut entendre par "demandeur": la ou
les personne(s) au(x) nom(s) de laquelle ou desquelles le précompte immobilier est enrôlé. 
Article 2.- Afin d'atténuer la hausse des centimes additionnels au précompte immobilier,
une prime de compensation est octroyée, à partir de l’exercice d’imposition 2020, au
demandeur qui se trouve dans la situation suivante : 
§1. être titulaire d'un droit de propriété, d'usufruit ou d'emphytéose sur un bien immeuble,
situé à Uccle et occuper ce bien immeuble personnellement et dans son entièreté, à
l'exclusion de tout droit de propriété, d'usufruit ou d'emphytéose sur un autre bien
immeuble situé en Belgique ou à l'étranger; 
Le demandeur qui se trouve dans la situation précitée, doit être assujetti à l'impôt des
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personnes physiques à Uccle.
Il ne peut pas avoir bénéficié pendant l'exercice d'imposition précédent, de revenus nets
globalement imposables excédant les plafonds repris ci-dessous: 
- 46.973,93 € pour un isolé; 
- 58.318,88 € pour un ménage de plus d'une personne ne disposant que d'un revenu; 
- 66.422,54 € pour un ménage disposant de deux revenus ou plus; 
Ces montants sont augmentés de 3.501,45 €* par enfant à charge et de 7.002,91 € par
personne majeure handicapée;
Les plafonds suivent l'évolution du coût de la vie; 
*un enfant handicapé à charge = 2 enfants à charge; 
§2. Uniquement pour l’exercice d’imposition 2020, une prime de compensation sera
octroyée au demandeur qui se trouve dans les conditions déterminées à l’article 2§1 et dont
les revenus nets globalement imposables relatifs à cette année n’excèdent pas les plafonds
susvisés et ce, en raison d’une perte de revenus liée au COVID-19 intervenue endéans les 6
premiers mois de l’année 2020;
Article 3.- la prime est octroyée annuellement et est égale au montant d'impôt
supplémentaire qui découle de l'augmentation des additionnels communaux au précompte
immobilier par rapport à l'exercice d'imposition 2015. 
Son montant est de minimum 100 € et de maximum 300 € et suivra l'évolution du coût de
la vie.
Article 4.- L’octroi de la prime se fait dans les limites des crédits budgétaires prévus à cet
effet. 
Article 5.-La demande de la prime doit être introduite auprès du Collège des Bourgmestre
et Echevins par courrier, dans les 6 mois à partir de la date d’envoi de l'avertissement-
extrait de rôle relatif au précompte immobilier du bien immeuble pour lequel la prime est
demandée. 
Cette demande se fait au moyen d'un formulaire délivré par l'Administration communale et
doit être accompagnée des documents suivants : 
A.- une copie de l'avertissement-extrait de rôle en matière de précompte immobilier relatif
à l'exercice d'imposition propre; 
B.- une copie de l'avertissement-extrait de rôle à l'impôt des personnes physiques de
l'exercice d'imposition précédent; 
C.- une déclaration sur l'honneur du demandeur spécifiant qu'il occupe – ou le ménage dont
il fait partie - le bien immeuble personnellement et entièrement, à l'exclusion de toute
location ou mise à disposition de la totalité ou d'une partie du bien immeuble; 
D.- une déclaration sur l'honneur du demandeur certifiant qu'il n'est titulaire d'aucun droit
de propriété, d'usufruit ou d'emphytéose sur un autre bien immeuble situé en Belgique ou à
l'étranger;
E.- Sans préjudice de la nécessité de transmettre tout autre document utiles, le demandeur
visé à l’article 2§2 doit également fournir les documents attestant de la perte de revenus
durant les 6 premiers mois de l’année 2020 (les fiches de salaire, la preuve d’une perte
d’emploi, le droit de passerelle…)
Article 6.- La demande d’octroi de la prime sera réputée irrecevable si elle n’est pas
introduite accompagnée de tous les documents requis dans le délai précisé à l’art.5;
Article 6 bis.- Dans le cas où le demandeur a communiqué à l’Administration communale
des informations incorrectes afin d’obtenir la prime indûment, il devra la rembourser dans
son intégralité.
Article 7.- En cas de refus de la prime, un recours écrit et motivé peut être introduit devant
le Collège dans un délai d'un mois à partir de la notification du refus; 
Article 8.- Le présent règlement abroge et remplace le précédent. Il entre en vigueur dès sa
publication.
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Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Reglement met betrekking tot de toekenning van een compensatiepremie ingevolge de
verhoging van de gemeentelijke opcentiemen op de onroerende voorheffing.-
Wijzigingen.

De Raad,
Gelet op artikel 117 van de Nieuwe Gemeentewet;
Gelet op de beraadslaging van 27 oktober 2016 betreffende de goedkeuring van het
reglement met betrekking tot de toekenning van een compensatiepremie ingevolge de
verhoging van de gemeentelijke opcentiemen;
Overwegende dat dit reglement als doelstelling heeft om de verhoging van de opcentiemen
op de onroerende voorheffing te verzachten voor Ukkelaars met een bescheiden inkomen,
eigenaars van één enkel onroerend goed dat ze volledig bezetten;
Overwegende de algemene beleidsverklaring 2018-2024 met betrekking tot deze premie,
die personen wil ondersteunen die in hun enige eigendom wonen en een laag of bescheiden
inkomen hebben: de compensatiepremie die ingevoerd werd als gevolg van de verhoging
van de onroerende voorheffing in 2015 zal voor meer mensen toegankelijk worden na een
analyse ingevolge een studie hierover door Brussel Fiscaliteit;
Overwegende dat de federale regering in het kader van de gezondheidscrisis van het
coronavirus dringende gezondheidsmaatregelen getroffen heeft om de verspreiding van het
coronavirus COVID-19 te beperken;
Dat deze maatregelen tijdens het eerste semester van het jaar 2020 een aanzienlijke
economische impact hadden op alle sectoren en een rechtstreeks inkomensverlies
veroorzaakt hebben voor heel wat particulieren;
Dat er rekening gehouden zou moeten worden met de lagere inkomens van sommige
natuurlijke personen tijdens de eerste zes maanden van het jaar 2020, die rechtstreeks
verband houden met COVID-19, om de toekenningsvoorwaarden van de premie voor het
jaar 2020 te bepalen, en meer bepaald de voorwaarde met betrekking tot het maximum
belastbaar inkomen;
Overwegende bijgevolg dat elke aanvrager die ingevolge een verlies van inkomen dat
rechtstreeks verband houdt met COVID-19 tijdens de eerste zes maanden van het jaar 2020
beschikt over een inkomen dat de in het onderhavige reglement beoogde
maximumbedragen niet overschrijdt en voldoet aan alle vereiste voorwaarden,
uitzonderlijk van de premie kan genieten;
Gelet op de ordonnantie van 23 november 2017 houdende wetgevende aanpassingen met
het oog op de overname van de dienst onroerende voorheffing door het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest;
Dat uit deze ordonnantie blijkt dat voor de gebouwen die te huur gesteld worden door
sociale verhuurkantoren die in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest gevestigd zijn het
percentage verschuldigd op het kadastraal inkomen om de onroerende voorheffing te
bepalen teruggebracht wordt tot 0 %;
Dat deze categorie van aanvragers bijgevolg uit het onderhavige reglement geschrapt moet
worden, aangezien ze geen bestaansreden meer heeft;
Aangezien op de gemeentebegroting van 2020 hiervoor een bedrag van € 50.000 voorzien
was;
Beslist het reglement als volgt te wijzigen :
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Reglement met betrekking tot de toekenning van een compensatiepremie ingevolge de
verhoging van de gemeentelijke opcentiemen op de onroerende voorheffing.

 
Artikel 1.- Voor de toepassing van het onderhavige reglement wordt verstaan onder
"aanvrager": de persoon of personen op wiens naam de onroerende voorheffing op de rol
geplaatst wordt.
Artikel 2.- Om de verhoging van de opcentiemen op de onroerende voorheffing te
verzachten, wordt vanaf het aanslagjaar 2020 een compensatiepremie toegekend aan de
aanvrager die zich in de volgende toestand bevindt:
§1. Houder zijn van een recht van eigendom, vruchtgebruik of erfpacht op een onroerend
goed gelegen te Ukkel en dit onroerend goed persoonlijk en volledig bezetten, met
uitsluiting van elk recht van eigendom, vruchtgebruik of erfpacht op een ander onroerend
goed gelegen in België of in het buitenland;
De aanvrager die zich in de voornoemde toestand bevindt, moet onderworpen zijn aan de
personenbelasting in Ukkel.
Hij mag tijdens het vorige aanslagjaar niet genoten hebben van een globaal belastbaar netto
inkomen dat de onderstaande maximumbedragen overschrijdt:
- € 46.973,93 voor een alleenstaande;
- € 58.318,88 voor een gezin van meer dan een persoon dat over slechts een inkomen
beschikt;
- € 66.422,54 voor een gezin met twee of meer inkomens;
Deze bedragen worden verhoogd met € 3.501,45* per kind ten laste en met € 7.002,91 per
gehandicapte meerderjarige;
De maximumbedragen volgen de evolutie van de kosten van levensonderhoud;
* een gehandicapt kind ten laste = 2 kinderen ten laste;
§2. Uitsluitend voor het aanslagjaar 2020 zal een compensatiepremie toegekend worden
aan de aanvrager die zich bevindt in de omstandigheden bepaald in artikel 2 §1 en wiens
globaal belastbaar netto inkomen voor dit jaar de voornoemde maximumbedragen niet
overschrijdt, en dit wegens een verlies van inkomen te wijten aan COVID-19, opgetreden
binnen de eerste 6 maanden van het jaar 2020.
Artikel 3.- De premie wordt jaarlijks toegekend en is gelijk aan het bedrag van bijkomende
belasting dat voortvloeit uit de verhoging van de gemeentelijke opcentiemen op de
onroerende voorheffing in vergelijking met het aanslagjaar 2015.
Het bedrag ervan beloopt minstens € 100 en hoogstens € 300 en volgt de evolutie van de
kosten van levensonderhoud.
Artikel 4.- De toekenning van de premie gebeurt binnen de grenzen van de hiertoe
voorziene begrotingskredieten.
Artikel 5.- De premieaanvraag moet per brief ingediend worden bij het college van
burgemeester en schepenen, binnen 6 maanden vanaf de datum van verzending van het
aanslagbiljet kohieruittreksel met betrekking tot de onroerende voorheffing van het
onroerend goed waarvoor de premie aangevraagd wordt.
Deze aanvraag gebeurt door middel van een formulier afgeleverd door het gemeentebestuur
en moet gepaard gaan van de volgende documenten:
A.- Een kopie van het aanslagbiljet kohieruittreksel inzake onroerende voorheffing met
betrekking tot het juiste aanslagjaar;
B.- Een kopie van het aanslagbiljet kohieruittreksel van de personenbelasting van het
vorige aanslagjaar;
C.- Een verklaring op eer van de aanvrager, die verduidelijkt dat hij - of het gezin waarvan
hij deel uitmaakt - het onroerend goed persoonlijk en volledig bezet, met uitsluiting van
elke verhuring of terbeschikkingstelling van het volledige onroerend goed of van een deel
ervan;
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D.- Een verklaring op eer van de aanvrager die waarborgt dat hij geen houder is van een
recht van eigendom, vruchtgebruik of erfpacht op een ander onroerend goed gelegen in
België of in het buitenland;
E.- Onverminderd de noodzaak om alle andere nuttige documenten te bezorgen, moet de
aanvrager beoogd in artikel 2 §2 eveneens de documenten leveren die het verlies van
inkomen tijdens de eerste 6 maanden van het jaar 2020 aantonen (loonfiches, bewijs van
verlies van tewerkstelling, overbruggingsrecht, ...).
Artikel 6.- De aanvraag tot toekenning van de premie wordt onontvankelijk geacht indien
ze niet ingediend wordt samen met alle vereiste documenten binnen de termijn bepaald in
artikel 5;
Artikel 6bis.- Indien de aanvrager aan het gemeentebestuur onjuiste informatie meegedeeld
heeft om de premie onrechtmatig te verkrijgen, moet hij ze volledig terugbetalen.
Artikel 7.- In geval van weigering van de premie kan bij het college een met redenen
omkleed schriftelijk beroep ingediend worden binnen een termijn van een maand vanaf de
kennisgeving van de weigering;
Artikel 8.- Het onderhavige reglement trekt het vorige in en vervangt het. Het treedt in
werking vanaf de bekendmaking ervan.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Jeunesse - Jeugd
 

A.S.B.L. ATOUT PROJET - Convention.

Le Conseil,
Ayant pris connaissance de la convention de l'A.S.B.L. Atout-Projet;
Attendu que la signature de la convention est une condition nécessaire pour permettre la
mise à disposition d'un animateur dont les prestations visent à la mise en place de nouvelles
activités pour les jeunes défavorisés tant sur le plan local qu'intercommunal,
Décide d’approuver la signature de la convention avec l'A.S.B.L. Atout-Projet pour une
durée de trois ans à partir du 1er janvier 2020.

 

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

V.Z.W. ATOUT PROJET - Overeenkomst.

De Raad,
Aangezien de Raad kennis heeft genomen van de overeenkomst met de V.Z.W. Atout-
Projet;
Aangezien de ondertekening van de overeenkomst noodzakelijk is om een animator ter
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beschikking te kunnen stellen die nieuwe activiteiten zal organiseren voor de minder
bedeelde jeugd en dit zowel op gemeentelijk als intergemeentelijk niveau,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de ondertekening van de overeenkomst met de
V.Z.W. Atout-Projet voor een periode van drie jaar vanaf 1 januari 2020.
 

 

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Convention.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES SOCIALES ET ÉCONOMIQUES - DEPARTEMENT SOCIALE
EN ECONOMISCHE ZAKEN

Action sociale - Sociale actie
 

A.S.B.L. A.L.E. d'Uccle.- Compte et Rapport d'activités 2019.

Le Conseil,
Vu la constitution de l'A.S.B.L. Agence pour l'emploi d'Uccle - A.L.E. d'Uccle le 24
novembre 1995;
Attendu que l'A.L.E. d'Uccle présente son rapport d'activité et ses comptes 2019 approuvés
par l'Assemblée générale en séance du 8 juin 2020,
Décide de prendre acte des comptes 2019 de l'A.S.B.L. A.L.E. d'Uccle.

Le Conseil prend connaissance.

V.Z.W. P.W.A. van Ukkel.- Rekening en Activiteitenverslag 2019.

De Raad,
Gelet op de oprichting van de V.Z.W. P.W.A. van Ukkel op 24 november 1995;
Dat de V.Z.W. P.W.A. van Ukkel zijn activiteitenverslag en rekeningen voor 2019, door de
Algemene vergadering goedgekeurd in zitting van 8 juni 2020, voorstelt,
Beslist kennis te nemen van de rekeningen 2019 van de V.Z.W. P.W.A. van Ukkel.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
Rapport d'activité 2019 ALE VF.pdf, Compte annuel 2019.pdf

 

 

Crise sanitaire COVID-19.- Aide aux Ucclois par le Centre de secours d'Uccle.-
Subside supplémentaire.
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Le Conseil,
Vu la collaboration établie lors de la crise sanitaire COVID 19 avec l'A.S.B.L. Centre de
Secours d'Uccle (ACS) pour venir en aide aux personnes fragilisées, âgées et isolées afin
d'effectuer leurs courses de base (alimentation et médicaments);
Considérant que l'A.S.B.L. ACS organise ce service sur une base volontaire et bénévole en
engageant des frais logistiques (véhicules, carburant, moyens de paiement bancaires,
moyens de communication, repas du midi des bénévoles, matériel de protection);
Considérant qu'entre le vendredi 20/03/20 et le 12/06/20 (date de fin de l'action) 748
missions d'aide à domicile ont été accomplies au service des ucclois;
Considérant qu'un soutien communal provisionnel de 5.800,00 € (deux tranches de
2.000,00 € et 3.800,00 €) a déjà été versé au Centre de secours d'Uccle et que les frais
définitivement engagés s'élèvent à 7.188,48 € tels que répartis ci-dessous;
 

frais bancaires (termianaux de paiement) 968,01 €

frais kilométrique 1.674,39 €

matériel de protection 1.177,04 €

Call-Center 1.049,04 €

repas et boissons des bénévoles en mission 2.320,00 €
 
Décide d'accorder, suite à la crise sanitaire COVID 19, un subside exceptionnel
complémentaire de 1.388,48 € (Art. 140/332-02/35  COVID 19) à l'A.S.B.L. ACS Centre
de Secours d'Uccle pour son aide aux habitants d'Uccle.

 

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Gezondheidscrisis COVID 199.- Hulp aan de Ukkelaars door het Centre de Secours
d'Uccle.- Bijkomende subsidie.

De Raad,
Gelet op de samenwerking tijdens de gezondheidscrisis COVID 19 met de V.Z.W. Centre
de Secours d'Uccle (ACS) om kwetsbare, oudere en alleenstaande personen te helpen bij
hun basisnoden (voeding en geneesmiddelen);
Overwegende dat de V.Z.W. ACS deze dienst op vrijwillige basis organiseert en logistieke
kosten heeft (voertuigen, brandstof, betaalmiddelen, communicatiemiddelen, middagmaal
voor vrijwilligers, beschermend materiaal);
Overwegende dat  er tussen vrijdag 20/03/20 en 12/06/20 (einddatum van de actie) 748
hulpmissie thuis werden uitgevoerd ten dienste van de Ukkelaars;
Overwegende dat  de gemeente al een voorlopige gemeentelijke ondersteuning van € 5.800
(twee schijven van € 2.000 en € 3.800) heeft overgemaakt aan het Centre de secours
d'Uccle en de definitieve kosten € 7.188,48 bedragen, zoals hieronder verdeeld;
 
bankkosten (betaalterminals)          € 968,01
km-vergoeding           € 1.674,39
beschermend materiaal € 1.177,04
Callcenter         € 1.049,04
Maaltijden en drank voor vrijwilligers op missie     € 2.320
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Beslist zijn goedkeuring te geven aan de toekenning - ingevolge de gezondheidscrisis
COVID 19 - van een bijkomende buitengewone subsidie van € 1.388,48 (art. 140/332-
02/35  COVID 19) aan de V.Z.W. ACS Centre de Secours d'Uccle voor haar hulp aan de
Ukkelse inwoners.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
COVID-19 - frais de gestions 2020 (12-06).pdf

 

 

Modification du règlement relatif à l'octroi du Prix de la Citoyenneté de la Commune
d'Uccle.

Le Conseil,
Vu le règlement relatif au Prix de la Citoyenneté d'Uccle arrêté par le Conseil communal
en sa séance du 7 décembre 2015 et octroyant un montant de 250,00 € à une initiative
citoyenne  locale ou toute contribution remarquable à la vie de la Commune pour la
solidarité, en luttant contre l’exclusion;
Considérant qu'il y a lieu d'encourager et de valoriser le nombre croissant d'initiatives
désintéressées, émanant des citoyens ucclois, notamment dans le cadre de la crise sanitaire
que nous traversons depuis mars 2020;
Vu qu'il y a lieu de soutenir le commerce local et partant d'octroyer ce prix sous forme de
chèques-commerce,
Décide :
- d'augmenter le montant du Prix de la Citoyenneté à 1.000 € maximum, à octroyer en
chèques commerces de la Commune d’Uccle ou à l’aide de tout autre moyen de paiement;
- d'approuver le Règlement en annexe.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Wijziging van het reglement met betrekking tot de toekenning van de
Burgerschapsprijs van de gemeente Ukkel.

De Raad,
Gelet op het reglement inzake de Burgerschapsprijs van Ukkel, vastgelegd door de
gemeenteraad in zitting van 7 december 2015, waarbij een bedrag van € 250 toegekend
wordt aan een lokaal burgerinitiatief of elke opmerkelijke bijdrage aan de levenskwaliteit
in de gemeente inzake solidariteit en de strijd tegen uitsluiting;
Overwegende dat het stijgend aantal initiatieven van Ukkelse burgers, meer bepaald in het
kader van de gezondheidscrisis sinds maart 2020, aangemoedigd en opgewaardeerd moet
worden;
Overwegende dat de lokale handel ondersteund moet worden en deze prijs in de vorm van
lokale handelscheques toegekend kan worden;
Beslist :
- over te gaan tot de verhoging van de Burgerschapsprijs tot maximum € 1000, toe te
kennen onder de vorm van handelscheques van de Gemeente Ukkel of met iedere andere
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betalingswijze;
- het Reglement in de bijlage goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
REGLEMENT+PRIX+DE+LA+CITOYENNETÉ+modifié+2020.docx

 

Jérôme Toussaint quitte la séance / verlaat de zitting. 
Cécile Egrix quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

 

Tutelle CPAS - Toezicht OCMW
 

CPAS.- Budget 2020.- Modification budgétaire n° 1 - Service exploitation et
investissement.

Le Conseil,
Vu le budget du Centre Public d'Action Sociale d'Uccle pour l'exercice 2020;
Vu les articles 26 bis et 88, § 2 de la loi organique;
Attendu que par sa délibération du 24 juin 2020, parvenue à notre administration le 15
juillet 2020, le Conseil de l'action sociale a décidé d'arrêter les modifications budgétaires
n° 1 du service exploitation et du service investissement;
Attendu que ces modifications n'augmentent pas la dotation communale,
Décide d'approuver ces modifications budgétaires.

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

OCMW.- Begroting 2020.- Begrotingswijziging nr 1 - Exploitatie- en
investeringsdienst.

De Raad,
Gelet op de begroting voor het jaar 2020 van het Centrum voor Maatschappelijk Welzijn
van Ukkel;
Gelet op artikels 26 bis en 88, § 2 van de organieke wet;
Aangezien de Raad voor Maatschappelijke Welzijn bij beraadslaging van 24 juni 2020, bij
het gemeentebestuur aangekomen op 15 juli 2020, besloten heeft de wijzigingen nr 1 van
de exploitatiedienst en de investeringsdienst goed te keuren;
Aangezien dat deze beslissingen geen verhoging van de gemeentelijke tussenkomst
meebrengen,
Beslist deze begrotingswijzigingen goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

6 annexes / 6 bijlagen
Grands postes equilibre M.B. N°1 - COVID.docx, 20200624-A-0009-DE-FR.pdf,
20200624-A-0009-AN-003.pdf, 20200624-A-0009-AN-002.pdf, 20200624-A-0009-DE-
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NL.pdf, 20200624-A-0009-AN-001.pdf
 

 

 

Prévention - Preventie
 

Prévention.- Convention avec l'A.S.B.L. SOCABA.

Le Conseil, 
Vu la demande de collaboration de l'A.S.B.L. SOCABA, A.S.B.L. mandatée par la Région
de Bruxelles-Capitale et plus précisément par Bruxelles Prévention et Sécurité (BPS) pour
l’étude « Cartographie de la polarisation à Bruxelles » qui vise à identifier, analyser et
cartographier les tensions sociales polarisantes au sein de l’espace des 19 communes
bruxelloises afin de fournir aux autorités politiques une grille de lecture à même d’éclairer
leur compréhension des défis sociaux existants;
Attendu qu'en novembre 2019, SOCABA  a mené la première phase de son étude de
terrain, laquelle s’est déroulée simultanément sur les communes d’Etterbeek, Saint-Josse-
ten-Noode, et Ganshoren;
Que depuis le 6 juillet 2020, la Socaba s’est engagée dans la deuxième phase de l’étude,
qui consiste à couvrir les 16 communes bruxelloises restantes;
Que  le recueil de données (auprès de 152 Ucclois - respectant la distanciation sociale)
s'organiserait à Uccle entre le 3 et 13 août 2020, en parallèle avec Auderghem et
Watermael-Boitsfort;
Que cette étude est une opportunité puisqu'elle serait intégrée par la suite par le Service
Prévention dans son Diagnostic Local de Sécurité 5DLS° et permettrait de mieux orienter
les activités du service;
Que l’étude n’engage aucune dépense de la part de la commune;
Que la contribution de la commune se limiterait à :

désigner  une personne de contact au sein de la commune en cas de problème
rencontré au cours de la phase de terrain (cette personne sera désignée au sein du
service de prévention).

la possibilité de pouvoir se référer à une personne de contact au sein de la zone de
police en cas de problème rencontré au cours de la phase de terrain;

une communication de la commune auprès de ses propres agents de terrain
(éducateurs, gardiens de la paix....) ;

un communiqué de la commune sur son site internet prévenant la population de la
tenue de cette enquête;

la mise à disposition de la salle 23  -sous-sol du 21 Gambier,  2 à 4 heures par
semaine, le matin ou en fin d’après-midi;

Que la collaboration avec l'A.S.B.L. SOCABA doit faire l'objet d'une convention,
Décide :
- d'autoriser la collaboration avec SOCABA suivant les modalités ci-avant;
- de ratifier l'approbation de la convention ci-annexée entre l'A.S.B.L. SOCABA et la
commune d'Uccle.

• 

• 

• 

•

• 
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Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Preventie.- Overeenkomst met de V.Z.W. SOCABA.

De Raad,
Gelet op het samenwerkingsverzoek van vzw SOCABA, een vzw gemandateerd door het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest en in het bijzonder door Brussel Preventie en Veiligheid
(BPV) voor de studie “Cartografie van Polarisatie in Brussel” met het oog op identificatie,
analyse en cartografie van polariserende sociale spanningen binnen de 19 Brusselse
gemeentes om de overheid een beter begrip te geven van de bestaande sociale uitdagingen;
Aangezien SOCABA in november 2019 de eerste fase van haar terreinstudie heeft
uitgevoerd, gelijktijdig met de gemeentes Etterbeek, Sint-Joost-ten-Noode en Ganshoren;
Aangezien Socaba sinds 6 juli 2020 is gestart met de tweede fase van de studie, namelijk
inzake de resterende 16 Brusselse gemeentes;
Aangezien de inzameling van gegevens (bij 152 Ukkelaars - met respect voor social
distancing) in Ukkel zou gebeuren tussen 3 en 13 augustus 2020, parallel met Oudergem en
Watermaal-Bosvoorde;
Aangezien deze studie een opportuniteit is omdat ze geïntegreerd zal worden door de
Preventiedienst in zijn lokale veiligheidsdiagnostiek  (LVD) zodat de activiteiten van de
dienst beter georiënteerd kunnen worden;
Aangezien de studie geen kosten inhoudt vanwege de gemeente;
Aangezien de bijdrage van de gemeente zich zou beperken tot het volgende :
·         aanstelling van een contactpersoon binnen de gemeente in geval van problemen
tijdens het terreinonderzoek (deze persoon zal aangesteld worden binnen de
Preventiedienst);
·         de mogelijkheid om een beroep te kunnen doen op een contactpersoon binnen de
politiezone in geval van problemen tijdens het terreinonderzoek;
·         communicatie van de gemeente bij de eigen terreinmedewerkers (opvoeders,
gemeenschapswachten, …);
·         communiqué van de gemeente op zijn website om de bevolking in te lichten over dit
onderzoek;
·         terbeschikkingstelling van zaal 23  - kelderverdieping Gambier 21, 2 tot 4 uur per
week, ’s morgens of in de late namiddag;
Aangezien de samenwerking met vzw SOCABA het voorwerp moet uitmaken van een
overeenkomst,
Beslist :
- zijn goedkeuring te verlenen aan de samenwerking met SOCABA aan de voormelde
voorwaarden;
- de goedkeuring van de toegevoegde overeenkomst tussen vzw SOCABA en de gemeente
Ukkel te bekrachtigen.

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Prevention 2020 Convention SOCABA.docx

 

 

 

76/123
Conseil communal - 10.09.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 10.09.2020 - Openbaar register



10.09.2020/A/0038

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Séniors - Senioren
 

Souscription de la convention de collaboration entre la Commune et l’A.S.B.L.
Aidants Proches & Aidants Proches Bruxelles.

Le Conseil,
Considérant que les A.S.B.L. Aidants Proches & Aidants Proches Bruxelles organisent la
7ème édition de la "Semaine des Aidants Proches", du 28 septembre au 4 octobre 2020 sur
le territoire de la Wallonie et de Bruxelles;
Considérant que la Semaine vise notamment les personnes prenant soin d’un senior de leur
entourage;
Considérant l’entrée en vigueur le 1er septembre 2020 de la loi portant sur la
reconnaissance du statut d’aidant proche et la mise en place de la procédure, confiée aux
mutuelles, en vue d’attribuer cette reconnaissance;
Considérant qu’il y a un intérêt pour la Commune d’aller à la rencontre du public ucclois
concerné par cette problématique, à mieux connaître ses besoins et sa situation ainsi qu’à
l’informer concrètement sur la reconnaissance légale, cela dans la perspective d’une action
à plus long terme;
Considérant que le service des Seniors souhaite dès lors s’associer à la Semaine des
Aidants proches et à nouer une collaboration dans ce cadre avec l’ASBL Aidants Proches
Bruxelles, en accueillant une session d’information à destination des Aidants proches
organisée par cette A.S.B.L., le samedi 3 octobre, en matinée, à la Maison des Seniors
Wolvendael, sur inscription;
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale n°2020/027 de pouvoirs
spéciaux du 28 mai 2020 relatif au fonctionnement des organes communaux dans le cadre
de la crise sanitaire Covid-19 publié au Moniteur belge du 3 juin 2020;
Vu l’urgence;
Vu la Convention de collaboration en annexe que les organisateurs de la Semaine des
Aidants proches demandent de valider,
Décide de ratifier la convention de collaboration.

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Ondertekening van de conventie betreffende de samenwerking tussen de gemeente en
de V.Z.W. Aidants Proches & Aidants Proches Bruxelles.

De Raad,
Overwegende dat de vzw's Aidants Proches & Aidants Proches Bruxelles van 28 september
tot 4 oktober 2020 de 7e editie van de "Semaine des Aidants Proches" organiseren op het
grondgebied van Wallonië en Brussel;
Overwegende dat deze week meer bepaald bedoeld is voor mensen die een senior uit hun
omgeving verzorgen;
Overwegende de inwerkingtreding op 1 september 2020 van de wet tot erkenning van het
statuut van mantelzorger en de invoering van de procedure, toevertrouwd aan de
ziekenfondsen, om deze erkenning te verlenen;
Overwegende dat het voor de gemeente belangrijk is het Ukkelse publiek te ontmoeten dat
bij deze problematiek betrokken is, zijn behoeften en zijn toestand beter te kennen en het
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concreet te informeren over de wettelijke erkenning, in het licht van een actie op langere
termijn;
Overwegende dat de dienst Senioren bijgevolg wenst deel te nemen aan de Semaine des
Aidants proches en in het kader hiervan een samenwerking wil aanknopen met de vzw
Aidants Proches Bruxelles door een infosessie voor mantelzorgers te onthalen,
georganiseerd door deze vzw op zaterdagvoormiddag 3 oktober in het bejaardentehuis
Wolvendael, op inschrijving;
Gelet op het volmachtbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering nr. 2020/027 van
28 mei 2020 betreffende de werking van de gemeentelijke organen in het kader van de
gezondheidscrisis Covid-19, gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 3 juni 2020;
Gelet op de hoogdringendheid;
Gelet op de samenwerkingsovereenkomst in de bijlage, die de organisatoren van de
Semaine des Aidants proches vragen te bekrachtigen,
Beslist de samenwerkingsovereenkomst te bekrachtigen.

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
FormulaireconventioncommuneSAP2020.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Famille - Familie
 

Service Familles.- Modification du règlement d'octroi de la prime de
naissance/d'adoption et du formulaire de demande.

Le Conseil,
Attendu que dans la Déclaration de Politique Générale, la Commune s’engage à soutenir la
parentalité;
Considérant que l’octroi d’une prime de naissance/adoption a pour but d’aider les parents à
supporter les frais inhérents à une naissance/adoption;
Vu que dans la Déclaration de Politique Générale, la Commune souhaite apporter un
soutien au commerce local, en incitant les habitant(e)s à consommer localement; 
Vu que dans le cadre de cette politique, les commerces de proximité et de qualité
(notamment ceux qui proposent des produits pour les enfants) seront favorisés autant que
possible;
Vu le règlement relatif aux chèques commerces locaux, entré en vigueur le 1 juin 2020, qui
prévoit à l’article 3 § 2 que les chèques commerces peuvent être remis par la commune sous
forme de prime;
Vu que ledit règlement prévoit à l’article 4 § 2 que le chèque commerce a une valeur faciale
de 10 €;
Vu que le Collège a, en séance du 22 mars 2020, décidé de maintenir le montant de la
prime de naissance à 60 € pour le premier enfant et à 40 € à partir du 2ème enfant;
Considérant que le règlement concernant l’octroi de la prime de
naissance/d’adoption approuvé par le Conseil communal en séance du 24 juin 2004, doit
être modifié;
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Considérant que la prime de naissance/adoption sera octroyée sous forme de chèque
commerce;
Considérant que le formulaire de demande d’octroi de la prime de naissance/d’adoption
doit également être modifié,
Décide d'approuver :
- les modifications apportées au règlement concernant l’octroi de la prime communale de
naissance/d’adoption;
- les modifications apportées au formulaire de demande d'octroi de la prime communale de
naissance/d'adoption.

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Dienst van het Gezin.- Wijziging van het reglement inzake de toekenning van de
gemeentelijke geboorte/adoptiepremie en van het aanvraagformulier

De Raad,
Aangezien de algemene beleidsverklaring het ouderschap wil ondersteunen;
Overwegende dat de toekenning van een geboorte/adoptiepremie ouders wil helpen om de
kosten te betalen die verbonden zijn aan een geboorte/adoptie;
Aangezien de algemene beleidsverklaring lokale handel wil ondersteunen, met
aanmoediging van de inwoners om lokaal te kopen; 
Aangezien de kwalitatieve handel en de buurthandel (meer bepaald de aanbieders van
kinderproducten) in het kader van dit beleid zo maximaal mogelijk aangemoedigd zullen
worden;
Gelet op het reglement inzake de lokale handelscheques, van kracht sinds 1 juni 2020,
waarin artikel 3 § 2 bepaalt dat de handelscheques door de gemeente overhandigd kunnen
worden in de vorm van een premie;
Aangezien artikel 4 § 2 van dit reglement bepaalt dat de handelscheque een nominale
waarde van € 10 heeft;
Aangezien het college in zitting van 22 maart 2020 beslist heeft om het bedrag van de
geboortepremie te behouden op € 60 voor het eerste kind en op € 40 vanaf het tweede kind;
Overwegende dat het reglement inzake de toekenning van de geboorte/adoptiepremie,
goedgekeurd door de gemeenteraad in zitting van 24 juni 2004, gewijzigd moet worden;
Overwegende dat de geboorte/adoptiepremie toegekend zal worden in de vorm van
handelscheques;
Overwegende dat het aanvraagformulier voor de geboorte/adoptiepremie eveneens
gewijzigd moet worden,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen :
- aan de wijzigingen van het reglement inzake de toekenning van de gemeentelijke
geboorte/adoptiepremie;
- aan de wijzigingen van het aanvraagformulier voor de toekenning van de gemeentelijke
geboorte/adoptiepremie.

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
REGLEMENT PRIME 2 (Nederlands).docx, REGLEMENT PRIME (français).docx,
nouveau formulaire I.N. fr (Nederlands).docx, nouveau formulaire I.N. fr..docx
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Personnes porteuses handicap - Personen met een handicap
 

Service des Personnes en Situation de Handicap.- Rapport d'activité annuel de 2019,
approuvé par le Conseil Consultatif communal de la Personne en Situation de
Handicap.

Le Conseil,
Attendu que l'article 14 du Règlement du Conseil Consultatif communal de la Personne en
Situation de Handicap prévoit que chaque année, au cours du moi de mars, le Président
adresse au Collège des Bourgmestre et Echevins, un rapport général sur l'activité du
Conseil durant l'année écoulée;
Attendu que le Collège porte ce rapport à la connaissance du Conseil communal;
Vu que suite à la crise Covid-19, le délai prévu n'a pas pu être respecté, d'autant que le
C.C.C.P.S.H. n'a pas pu se réunir dans les délais impartis;
Vu que le rapport général sur l'activité du C.C.C.P.S.H. de 2019 a néanmoins été approuvé
en réunion du 9 juillet 2020,
Décide de prendre acte du rapport général sur l'activité du C.C.C.P.S.H. de 2019, approuvé
en réunion du C.C.C.P.S.H. en date du 9 juillet 2020.

 
 

Le Conseil prend connaissance.

Dienst Personen met een handicap.- Jaarlijks rapport 2019, goedgekeurd door de
gemeentelijke adviesraad voor personen met een handicap.

De Raad,
Aangezien artikel 14 van het reglement van de gemeentelijke adviesraad voor personen
met een handicap voorziet dat de voorzitter elk jaar in maart een algemeen verslag van de
activiteiten van de raad tijdens het afgelopen jaar moet overmaken aan het college van
burgemeester en schepenen;
Aangezien het College dit verslag overmaakt aan de Gemeenteraad;
Aangezien de voorziene termijn niet gerespecteerd kon worden wegens Covid-19, omdat
de adviesraad niet kon vergaderen binnen de vastgelegde termijnen;
Aangezien het algemeen verslag van de activiteit van de adviesraad van 2019 echter werd
goedgekeurd tijdens de vergadering van 9 juli 2020,
Beslist akte te nemen van het algemeen verslag van de activiteit van de adviesraad van
2019, goedgekeurd tijdens de vergadering van de adviesraad van 9 juli 2020.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
RAPPORT D'ACTIVITES CCCPSH.docx

 

 

Signature de la "Charte communale de l’Inclusion de la personne en situation de
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handicap".

Le Conseil,
Attendu qu'un Conseil Consultatif Communal de la Personne Porteuse de Handicap a été
créé par le Conseil Communal en séance du 27 juin 2013 ;
Qu’en séance du 12 février 2019 le Collège a approuvé la nouvelle composition ce Conseil
Consultatif et la modification du nom en « Conseil Consultatif de la Personne en Situation
de Handicap » ;
Attendu qu’en sa séance du 26 mars 2015, le Conseil communal a ratifié la décision du
Collège de signer la Charte de l’intégration de la personne en situation de handicap pour la
législation 2012-2017 ;
Celle-ci détaillait en 15 points les différents domaines d’actions qui doivent permettre de
renforcer les initiatives déjà prises en matière d’autonomie et d’intégration des personnes
porteuses de handicap ;
Qu’une nouvelle Charte de l’intégration de la personne en situation de handicap est
proposée pour la législation 2018 -2024.
Attendu que pour rendre les communes plus inclusive elle s’axe sur cinq points forts pour
une commune inclusive :

1. Fonction consultative – Sensibilisations ;
2. Accueil de petite enfance – Intégration scolaire et parascolaire ;
3. Emploi ;
4. Accessibilité plurielle (informations, transports, parkings, logements) ;
5. Inclusion dans les loisirs (sport,culture, nature, événements)

Attendu que dans sa déclaration de politique générale 2019-2025, la commune s’engage,
afin de rendre plus visible et efficace l’aide aux personnes porteuses de handicap :

de poursuivre le travail entamé lors de la précédente législature par le conseil
consultatif de la personne porteuse d’un handicap (CCPPH) et à en prendre
largement en compte ses avis ;

de poursuivre l’inclusion de personnes en situation de handicap dans le personnel
communal (duoday) et sensibiliser le personnel à l’accueil des citoyen(ne)s en
situation de handicap, visant une accessibilité totale pour tous;

de viser une accessibilité totale pour tous les usager(ère)s, voiries et services
communaux ainsi qu’une information accessible à toutes et tous en version « facile à
lire et à comprendre », y compris pour les malvoyants, malentendants et les
personnes à déficience mentale ;(exemple : place parking, réservé aux personnes en
situation de handicap, denat chaque école)

de renforcer le rôle du Handicontact de la commune comme référent de proximité
en lien avec toutes les démarches administratives liées au handicap et à la promotion
de toutes les associations et activités spécialisées ;

de promouvoir le handisport et en faciliter l’accès ;

de poursuivre et développer des actions durables visant à améliorer les conditions
de vie et l’environnement des personnes en situation de handicap;

Que L’inclusion des citoyens en situation de handicap est plus que jamais capitale et un
investissement pour l’avenir;
Attendu que le service des Personnes en Situation de Handicap a entamé un programme de
sensibilisation du personnel par la diffusion de films par The ExtraOrdinary Film Festival

• 

• 

• 

• 

• 
• 
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bi-annuellement ;
Que le Service a complété cette sensibilisation par deux séances le midi, de mises en
situation et témoignages de personnes en situation de handicap;
Qu'en séances du 8 octobre 2019 et 21 janvier 2020 le Collège a marqué son accord sur
l'organisation de séances de sensibilisation pour le personnel communal;
Que plus de 2,5 % du personnel communal sont des personnes en situation de handicap et
que la commune d’Uccle fait partie des 4 meilleurs communes de la Région Bruxelles
Capitale à ce sujet;
Qu’en séance du 15 novembre 2019, le Collège a marqué son accord sur l’organisation
d’une journée de sensibilisation du public et des commerçants « Samedifférence »;
Qu’en séance du 21 janvier 2020, le Collège a marqué son accord sur l’organisation de
cours de Cyclo-dance qui s’adressent à des personnes en situation d’handicap ou non;
Attendu qu’afin de permettre aux services communaux et para-communaux des 281
communes en Fédération Wallonie-Bruxelles d’implémenter l’inclusion par le biais
d’actions concrètes autour de 5 points, la « Charte communale de l’Inclusion de la
personne en situation de handicap » a été pensée en ce sens pour faire de l’inclusion une
réalité ;
Attendu que notre administration entreprend déjà des démarches inclusives, des attentions
ciblées et des prises en compte spécifiques qui bénéficient à l’ensemble de la population ;
Que l’adhésion à la Charte permet de bénéficier d’un accompagnement pour l’inclusion
des enfants et adultes en situation de handicap visible ou invisible, de maladies graves ou
invalidantes, d’échanger en temps et en heure, entre communes les bonnes pratiques et
autres astuces ainsi que de mettre en lumière les différents investissements qui favorisent
l’inclusion des citoyens en situation de handicap ;
Attendu qu’actuellement déjà 112 communes ont signés la charte,
Décide d’approuver le renouvellement de l’adhésion de la commune d’Uccle à la « Charte
communale de l’Inclusion de la personne en situation de handicap ».

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Ondertekening van het "Gemeentelijk Handvest voor de integratie van de persoon
met een handicap"

De Raad,
Aangezien er een gemeentelijke adviesraad voor personen met een handicap werd
opgericht door de gemeenteraad in zitting van 27 juni 2013;
Aangezien het college in zitting van 12 februari 2019 zijn goedkeuring heeft verleend aan
de nieuwe samenstelling van deze adviesraad en aan de wijziging van de Franstalige
benaming ervan;
Aangezien de gemeenteraad in zitting van 26 maart 2015 de beslissing van het college
heeft bekrachtigd inzake de ondertekening van het handvest van de integratie van de
persoon met een handicap voor de legislatuur 2012-2017;
Aangezien dit in 15 punten de verschillende actiedomeinen weergeeft ter versterking van
de reeds lopende initiatieven rond autonomie en integratie van personen met een handicap;
Dat er een nieuw handvest van de integratie van personen met een handicap wordt
voorgesteld voor de legislatuur 2018 -2024;
Aangezien dit zich richt op vijf sterke punten voor een inclusieve gemeente om de
gemeentes inclusiever te kunnen maken :

1. Consultatieve functie – Sensibilisering;
2. Opvang van kleine kinderen - Integratie op school en in de bijschoolse activiteiten;
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3. Tewerkstelling;
4. Meervoudige toegankelijkheid (informatie, vervoer, parking, huisvesting);
5. Inclusie in ontspanning (sport, cultuur, natuur, evenementen);

Aangezien de gemeente zich via haar algemene beleidsverklaring 2019-2025 ertoe
verbindt de steunmaatregels voor personen met een handicap zichtbaarder en efficiënter te
maken :

voortzetting van de inspanningen van de vorige legislatuur door de adviesraad
voor personen met een handicap en erg rekening houden met zijn adviezen;

voortzetting van de inclusie van personen met een handicap in het
gemeentepersoneel (duoday) en sensibilisering van het personeel rond het onthaal
van burgers met een handicap om volledige toegankelijkheid voor iedereen na te
streven;

volledige toegankelijkheid voor alle gebruikers, wegen en gemeentediensten, en
toegankelijke informatie voor iedereen, vlot begrijpbaar en leesbaar, incl. voor
slechtzienden en slechthorenden en personen met een mentale aandoening (vb.:
parkeerplaats voor personen met een handicap, elke school);

versterking van de rol van Handicontact van de gemeente als nabij referentiepunt
voor alle administratieve stappen rond handicap en de promotie van alle
gespecialiseerde verenigingen en activiteiten;

aanmoediging van handisport en de toegang ertoe vergemakkelijken;

voortzetting en ontwikkeling van duurzame acties ten bate van de
leefomstandigheden en –omgeving van personen met een handicap;

Dat de inclusie van burgers met een handicap meer dan ooit van kapitaal belang is en een
investering voor de toekomst;
Aangezien de dienst Personen met een handicap een sensibiliseringsprogramma van het
personeel heeft opgestart via de vertoning van films door het tweejaarlijkse The
ExtraOrdinary Film Festival;
Dat de dienst deze sensibilisering heeft aangevuld met twee zittingen ’s middags,
praktische ervaringen en getuigenissen van personen met een handicap;
Dat het college in zitting van 8 oktober 2019 en 21 januari 2020 zijn goedkeuring heeft
verleend aan de organisatie van sensibliseringssessies voor het gemeentepersoneel;
Dat meer dan 2,5% van het gemeentepersoneel personen met een handicap zijn en dat de
gemeente Ukkel tot de 4 beste gemeentes in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest behoort
op dit vlak;
Dat het college in zitting van 15 november 2019 zijn goedkeuring heeft verleend aan de
organisatie van een sensibiliseringsdag van het publiek en handelaars “Samedifférence”;
Dat het college in zitting van 21 januari 2020 zijn goedkeuring heeft verleend aan de
organisatie van lessen cyclodans die bestemd zijn voor personen al dan niet met een
handicap;
Aangezien, om de gemeentelijke en paragemeentelijke diensten van de 281 gemeentes van
de federatie Wallonië-Brussel toe te laten inclusie te implementeren via concrete acties
rond 5 punten, het “Gemeentelijk handvest betreffende de inclusie van personen met een
handicap” hiervoor werd opgesteld om inclusie reëel te maken;
Aangezien ons bestuur reeds inclusieve stappen onderneemt, gerichte specifieke acties
waar de gehele bevolking baat bij heeft;
Aangezien de toetreding tot het handvest toelaat om te kunnen genieten van een
begeleiding voor de inclusie van kinderen en volwassenen met een handicap, al dan niet

• 

• 

• 

• 

• 
• 
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zichtbaar, met ernstige of invaliderende ziektes, van tijd tot tijd praktische ervaringen uit te
wisselen tussen de gemeentes en andere tips die aandacht geven aan de verschillende
investeringen ten bate van de inclusie van burgers met een handicap;
Aangezien al 112 gemeentes het handvest momenteel hebben ondertekend,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de vernieuwing van de toetreding van de
gemeente Ukkel tot het “Gemeentelijk handvest betreffende de inclusie van personen met
een handicap”.

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Charte+Inclusion+version+word_fr (Nederlands).docx,
Charte+Inclusion+version+word_fr.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Question écrite de M. Jérôme Toussaint relative au double enjeu de la chaleur et du
Covid.

Selon l'Organisation météorologique mondiale (OMM), "l'été sera très chaud cette année,
avec des records de chaleur attendus dans l'hémisphère nord".
Étant donné que la pandémie que nous connaissons aujourd'hui rendra probablement plus
difficile la gestion d'une éventuelle canicule (port du masque, problématique des
climatiseurs et ventilateurs,...), je voudrais simplement savoir si notre commune a déjà
adapté/affiné/actualisé son plan canicule à cette nouvelle réalité ? Et si oui, quels en seront
les contours ?
En remerciant d'avance le Collège pour ses réponses.
 
Réponse :
 
Pour rappel, comme déjà détaillé en Conseil communal en juin 2019, les autorités, quelles
qu’elles soient, ne se trouvent plus prises au dépourvu face aux épisodes de fortes chaleur
voire de canicule, comme ce fut le cas à travers de nombreux pays d’Europe en 2003
lorsque la vague de chaleur, la première depuis 20 ans à l’époque, fit de nombreuses
victimes, entre autres parmi la population âgée.
Des leçons ont été tirées, partout, et l’on ne peut que s’en réjouir. D’autant plus que le
dérèglement climatique nous expose notamment à des étés de plus en plus chauds.
En Belgique, le Plan Forte chaleur et pics d’ozone, qui associe les 3 régions, anticipe ces
conditions climatiques particulières en prévoyant une série de mesures d’information et de
prévention pour limiter les effets sur la population, en particulier pour les enfants, les
personnes âgées et/ou isolées qui sont les plus exposés aux risques. Si une communication
ou des mesures spécifiques doivent être adoptées, c’est en premier à ces autorités de les
actionner.
S’agissant de la commune, de multiples actions sont mises en œuvre. La répétition des étés
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chauds entraîne une certaine routine dans leur exécution. Les mesures préventives liées au
COVID-19 sont par ailleurs toujours appliquées, conformément aux décisions du Collège
dont la teneur évolue en fonction des instructions reçues des autres niveaux de pouvoir.
Les adaptations appliquées durant la dernière semaine de juillet en témoignent. Tous nos
services administratifs et d’aide à la personne s’alignent sur ces mesures (distanciation
sociale, port du masque et éventuellement de gants en cas de besoin, désinfection et
nettoyage régulier des mains, accès contrôlés et/ou limités aux bâtiments communaux par
un système de prise de rendez-vous, etc.).
Ces mesures de lutte contre la pandémie peuvent compliquer mais n’entravent pas l’action
des services en lien avec les épisodes de chaleur. Pour ce qui concerne nos concitoyens les
plus fragiles, notamment les sans-abris et les seniors, citons ces exemples :

nos gardiens de la paix et nos éducateurs de rue continuent d’assurer leurs
tournées quotidiennes  et, au contact direct de la population, déploient une vigilance
accrue par exemple vis-à-vis des sans-abris qu’ils croisent : ils leurs procurent de
l’eau et poursuivent leur travail de fond vis-à-vis de ce public ;

les équipes en charge des repas à domicile qui sont servis à des seniors redoublent
également de vigilance vis-à-vis des usagers de ce service : c’est donc bien plus
qu’un repas qui est servi mais un contact humain. Le moment de livrer le repas
donne l’occasion de s’enquérir du bien-être du bénéficiaire. Et les livreurs sont en
contact à ce niveau avec la gestionnaire du service. Les informations s’échangent et
nous permettent si besoin d’entrer en contact avec la famille d’un bénéficiaire des
repas pour signaler un éventuel problème.

l’équipe du service social (dont le numéro de téléphone se trouve sur le site
Internet de la commune et dans le Guide des Seniors) est à la disposition de toute la
population pour lui prêter assistance et conseil.

Rappelons enfin que le personnel communal lui-même bénéfice d’attentions particulières
en période estivale.
Outre un horaire de travail adapté pour toutes et tous, un approvisionnement en bouteilles
d’eau est assuré, notamment pour le personnel le plus exposé aux fortes chaleurs, c’est-à-
dire nos collaborateurs travaillant en extérieur et exécutant de surcroit des tâches
physiques, rendues d’autant plus pénible en cette circonstance.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Jérôme Toussaint betreffende de dubbele uitdaging van
hitte en Covid.

Volgens de Wereld Meteorologische Organisatie zal deze zomer erg warm worden, met
verwachte recordtemperaturen in het noordelijk halfrond. Aangezien de huidige pandemie
het beheer van een eventuele hittegolf moelijker maakt (maskers, gebruik van airco, ...),
wil ik graag weten of de gemeente haar hitteplan al hieraan heeft aangepast.
 
Antwoord:
 
Zoals reeds vermeld in de gemeenteraad van juni 2019 zijn overheden nu beter voorbereid
op hittegolven. Dit was niet het geval in talrijke Europese landen in 2003 waar vele
slachtoffers - vooral ouderen - vielen door een hittegolf, de eerste sinds 20 jaar. Hier
werden lessen uit getrokken en er moet ook rekening gehouden worden met de
klimaatopwarming. De zomers worden steeds warmer en warmer.

• 

• 

• 
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In België anticipeert het Ozon- en hitteplan voor de 3 gewesten maatregelen rond
informatie en preventie naar de bevolking toe om de gevolgen te beperken, vooral voor
kinderen, ouderen en alleenstaanden die meer risico lopen.
De gemeente voert verschillende acties uit. Door herhaaldelijke hittegolven wordt er ook
een routine hierin gekweekt. Er wordt hierbij rekening gehouden met de
preventiemaatregelen rond COVID-19. Alle administratieve diensten en hulpverleners
respecteren deze maatregelen (social distancing, maskers en eventueel handschoenen,
regelmatig ontsmetten en wassen van handen, toegangscontrole of -beperking in
gemeentegebouwen via een afsprakensysteem, …). COVID-19 bemoeilijkt de hitteacties
maar verhindert deze niet.
Enkele acties voor de meest kwetsbare burgers (daklozen en ouderen):

gemeenschapswachten en straathoekwerkers staan dagelijks in direct contact met
de bevolking en zijn erg waakzaam naar daklozen toe (water geven en opvolging
voorzien);

de dienst maaltijden-aan-huis voor senioren is meer waakzaam bij leveringen. De
bezorgers staan in contact met de dienstbeheerder en bij eventuele vastgestelde
problemen kan de familie van de begunstigde op de hoogte gebracht worden.

de sociale dienst (telefoonnummer op de website en in de seniorengids) staat ter
beschikking van de bevolking om bijstand en advies te verlenen.

Het gemeentepersoneel krijgt in de zomerperiode een bijzondere aandacht zoals
aangepaste dienstroosters en de beschikbaarheid van water voor zwaar buitenwerk.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20 15 Toussaint Covid et chaleur.docx

 

 

Question écrite de M. Cools concernant le futur du site de l’Eglise du Homborch.

Une demande de permis aurait été introduite pour la construction d’un parking au Parvis
Chantecler. Les habitants du quartier s’interrogent. Est-ce un prélude à une demande
concernant le futur du site qu’occupe aujourd’hui l’Eglise ? Si oui pourquoi la demande ne
fait-elle pas partie d’un projet d’ensemble ?
L’avenir du site est-il aujourd’hui connu ?
Quel est la destination des baraquements en bois qui ont été installés à l’arrière de
l’Eglise ? Un permis n’est-il pas requis pour ceux-ci ?
 
Réponse :
 
Un permis d’urbanisme a été déposé visant à la transformation de l‘église en 13 logements
et à la création d’un parking de 14 emplacements dont 2 PMR. Une demande de permis
d’environnement a également été déposée pour les parkings uniquement.
Le permis d’urbanisme référencé PU 16-45077-2020 est à l’enquête publique du
22/06/2020 au 06/07/2020, la demande sera présentée en Commission de concertation lors
de la séance du 26/08/2020.
Le permis d’environnement référencé PE 16-0442-2019 est à l’enquête publique du
15/06/2020 au 29/06/2020.

• 

• 

• 
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Vous trouverez ci-joint les notes explicatives des deux demandes de permis.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Cools betreffende de toekomst van de site rond de Kerk
van Homborch.

Er werd een bouwaanvraag ingediend voor een parking aan het Canteclaervoorplein. De
inwoners van de wijk stellen zich vragen. Is dit een voorbode van een aanvraag inzake de
toekomst van de site waarop vandaag de kerk staat? Indien ja, waarom werd er geen
aanvraag voor het gehele project ingediend? Is de toekomst van de site al gekend? Wat is
de bestemming van de houten barakken achter de kerk? Is hiervoor een vergunning
vereist?
 
Antwoord :
 
Er werd een bouwaanvraag ingediend voor de transformatie van de kerk in 13 woningen
met aanleg van een parking van 14 plaatsen waarvan 2 PBM. Voor de parking werd ook
een milieuaanvraag ingediend.
De bouwaanvraag PU 16-45077-2020 werd onderworpen aan een openbaar onderzoek van
22/06/2020 tot 06/07/2020 en de aanvraag zal voorgelegd worden aan de
overlegcommissie van 26/08/2020.
De milieuvergunning PE 16-0442-2019 werd onderworpen aan een openbaar onderzoek
van 15/06/2020 tot 29/06/2020.
In de bijlage vindt u de verklarende nota's over de twee aanvragen.

De Raad neemt kennis.

3 annexes / 3 bijlagen
20 16 Cools avenir Eglise Homborch.docx, QE 20 16 Chantecler_PU_Note
explicative.pdf, QE 20 16 Chantecler_PE_Note explicative.pdf

 

 

Question écrite de M. De Bock relative à la couverture de places en crèches
publiques/privées dans la commune par rapport aux autres communes de la Région
bruxelloise.

Je souhaiterais, à l’occasion de la création de nouvelles places de crèches, connaître le
nombre de places qui sont désormais offertes par la commune et le cpas à nos habitants ?
Combien de places sont occupées par des enfants habitant la commune d’Uccle ?
Si vous avez les chiffres actualisés par crèche publique, je vous saurais gré de me les
transmettre en annexe de la présente question.
 Vu qu’Uccle ale taux de couverture le plus élevé de la Région bruxelloise, quelle est le
plan de la commune par rapport aux nombre de places qu’il souhaite offrir à ses habitants
ucclois, et à ses habitants non-ucclois ? Le Collège a-t-il fait l’évaluation de dispositifs
alternatifs comme des chèques-crèche pour les familles qui n’auraient pas accès aux
crèches publiques ?
 Je remercie d’avance le Collège pour ses réponses.
 
Réponse :
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En tant que pouvoir organisateur, la Commune offre actuellement 216 places d’accueil
d’enfants au sein des 4 crèches communales, 25 places au sein des 2 haltes d’accueil et 91
places au sein des 4 pré-gardiennats ; soit un total de 332 places. Les conditions d’accueil
des enfants sont différentes pour les 3 structures. Celles-ci figurent dans les règlements
d’ordre intérieur, approuvés par l’ONE et le Conseil Communal et sont consultables sur le
site de la commune.
A ce jour, il y a 49 enfants non Ucclois, soit 14,8 %, qui  sont accueillis dans nos
structures d’accueil. Le ROI des crèches, consultable sur le site de la commune, stipule
qu’au moment de la  signature du contrat d’accueil par les parents, nos crèches ne sont
accessibles qu’aux enfants d’habitants Ucclois et de membre du personnel communal.
Le CPAS offre au sein de la crèche Asselbergs  36 places. Le pourcentage de non Ucclois
ne nous est pas connu.
Les crèches et haltes d’accueil privées, situées sur le territoire de notre commune, sont en
capacité d’accueillir actuellement +/- 1000 enfants. Ce chiffre est très fluctuant car, du fait
de structures parfois vétustes, l’agrément donné par l’ONE ou Kind en Gezin peut être
suspendu ou retiré. Avant que L’ONE ou Kind en Gezin en autorise l’exploitation, l’avis
conforme de la commune est demandé pour l’aspect urbanistique et de salubrité des lieux.
La liste de ces milieux d’accueil, est reprise dans la brochure « Garde d’Enfants » éditée
par l’Echevinat des Crèches et régulièrement mise à jour. Elle est consultable sur le site de
la commune et donnée à tous les parents faisant une demande de place en crèches. Le
pourcentage d’enfants non Ucclois inscrits dans ces structures d’accueil ne nous est pas
communiqués.
La moyenne de couverture en accueil petite enfance de notre commune est de 63,1%, ce
qui nous situe juste après Etterbeek (statistiques 2018 - pour 2019 il n’y pas encore de
chiffres publiés). Ce chiffre ne nous aide pas pour connaître le pourcentage de couverture
en accueil d’enfants Ucclois car le nombre d’enfants non Ucclois dans les structures
privées situées sur notre territoire n’est pas connu.
Suite à la rénovation et agrandissement futur de la crèche du Chat, notre capacité sera
augmentée  de 12 places ; accordées par l’ONE dans le plan Cigogne 2014 en raison de la
situation de la crèche  dans un quartier moins favorisé de notre commune et que les crèches
doivent le plus possible rester des structures de proximité des lieux d’habitation des
parents. Aucune nouvelle place de crèches n’est à ce jour programmée par le
gouvernement de la Fédération Wallonie-Bruxelles. La rénovation de la crèche effectuée
suivant les nouvelles normes émises par l’ONE pourrait toutefois nous mettre en bonne
position pour obtenir 6 nouvelles places en 2022.
Le Collège n’a par ailleurs pas fait d’évaluation de dispositifs alternatifs comme des
chèques-crèche pour les familles qui n’auraient pas accès aux crèches publiques.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. De Bock betreffende de dekking van plaatsen in
openbare / particuliere kinderdagverblijven in de gemeente vergeleken met andere
gemeenten in het Brussels Gewest.

Ik wil graag weten hoeveel nieuwe plaatsen in kinderdagverblijven die de gemeente en het
OCMW aanbieden aan onze inwoners. Hoeveel plaatsen worden ingenomen door kinderen
die in Ukkel wonen? Gelieve me  actuele cijfers te bezorgen per openbaar
kinderdagverblijf indien deze beschikbaar zouden zijn.
Ukkel heeft de hoogste dekkingsgraad in het gewest. Wat is het plan van de gemeente
inzake het aantal plaatsen die voorzien worden voor Ukkelse inwoners en niet-Ukkelse
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inwoners? Overweegt het college alternatieven zoals cheques voor kinderdagverblijven
voor gezinnen die geen toegang tot openbare kinderdagverblijven zouden hebben?
 
Antwoord :
 
De gemeente beschikt momenteel over 216 plaatsen in 4 gemeentelijke
kinderdagverblijven, 25 plaatsen in 2 opvangdiensten en 91 plaatsen in 4 peutertuinen
(een totaal van 332 plaatsen). De toegangsvoorwaarden verschillen per opvangtype en
werden goedgekeurd door de ONE en de gemeenteraad (beschikbaar op de website van de
gemeente).
Er worden momenteel 49 niet-Ukkelse kinderen (14,8%) opgevangen in onze
opvangdienst. Het HR van de kinderdagverblijven staat op website van de gemeente en
bepaalt dat onze kinderdagverblijven, bij de ondertekening van de opvangovereenkomst
door de ouders, enkel toegankelijk zijn voor kinderen van Ukkelse inwoners en leden van
het gemeentepersoneel.
Het OCMW biedt in het kinderdagverblijf Asselbergs  36 plaatsen aan.
De privéopvang in Ukkel beschikt over ± 1.000 plaatsen. Dit cijfer varieert erg, naargelang
de erkenning ervan door de ONE of Kind en Gezin. Alvorens de ONE of Kind en Gezin
een uitbating toelaten, wordt het advies van de gemeente gevraagd inzake de
stedenbouwkundige aspecten en de hygiëne van de plaatsen. De dienst
Kinderdagverblijven beschikt over een actuele brochure met informatie over deze
privéopvang (beschikbaar op de website van de gemeente en overhandigd aan alle ouders
die een plaats aanvragen). Het aantal niet-Ukkelse kinderen is ons niet gekend.
De gemiddelde dekking van opvang van kleine kinderen in onze gemeente is 63,1%, juist
na Etterbeek (statistieken 2018 - voor 2019 nog geen cijfers beschikbaar). Dit cijfer geeft
niet weer hoeveel kinderen in Ukkelse opvangdienst opgevangen worden omdat het aantal
niet-Ukkelse kinderen in Ukkelse privéopvang niet gekend is.
Ingevolge de toekomstige renovatie en uitbreiding van het kinderdagverblijf Chat zullen er
12 plaatsen bijkomen, toegekend door de ONE in het plan Cigogne 2014 omwille van de
ligging van het kinderdagverblijf in een kansarme wijk en het feit dat kinderdagverblijven
nabijheidsstructuren moeten blijven voor de inwoners. Er worden op  heden geen nieuwe
plaatsen in kinderdagverblijven overwogen door de Federatie Wallonië-Brussel. De
renovatie van het kinderdagverblijf volgens de nieuwe ONE-normen zou ons 6 nieuwe
plaatsen kunnen opleveren in 2022.
Het college heeft geen evaluatie gemaakt van alternatieven zoals cheques voor
kinderdagverblijven voor gezinnen die geen toegang tot openbare kinderdagverblijven
zouden hebben.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20 17 De Bock crèches.docx

 

 

Question écrite de M. De Bock concernant les communications des échevins aux
habitants et le respect du RGPD.

Nous avons appris récemment qu’un membre du Collège avait pris la peine d’écrire à
l’ensemble des clients des ACS d’Uccle par rapport aux services qui avaient été sollicités.
Le courrier semble-t-il fait mention de remerciements et de la fin du service.
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Je souhaiterais savoir, dès lors que les ACS d’Uccle ne sont pas un organe décentralisé de
la commune, comment se fait-il que le Collège puisse écrire à un fichier appartenant à des
usagers d’une association non-communale dont le budget n’est pas communal.
Combien de personnes ont reçu ce courrier.
N’est-il pas opportun, un peu à l’instar de ce qui existe en la matière à d’autres niveaux de
pouvoir de créer une commission majorité-opposition validant les communications
officielles afin qu’elles ne puissent pas être considérées comme clientélistes ou partisanes
et conservent bien leur esprit informatif sans mise en avant de l’échevin.
Par ailleurs, pourriez-vous m’indiquez pour 2018 et 2019 du nombre de courriers envoyés
par échevin ainsi que le budget que cela représente.
Je remercie d’avance le Collège pour ses réponses.
 
Réponse :
 
À propos de la collaboration avec l’asbl Centre de Secours d'Uccle (ACS-Uccle) visée par
votre question, celle-ci est née en plein cœur de la phase aiguë de l’épidémie de COVID-
19 au printemps dernier.
Pour rappel, l’asbl ACS-Uccle est partenaire de longue date de la Commune. Elle figure
parmi les participants identifiés pour l’exécution du Plan d’Intervention Psycho-Social
(PIPS) communal. C’est notamment à ce titre que l’asbl ACS-Uccle, dès les premiers jours
du confinement, s’est adressée à la Commune afin de présenter son projet d’aide et de son
soutien aux personnes vulnérables, principalement isolées socialement ou à risque
(personnes âgées, etc.), via un service de courses à domicile. À cette occasion, l’asbl ACS-
Uccle a exprimé le souhait de s’inscrire dans une action coordonnée avec la Commune
d’Uccle.
C’est en réponse à cette sollicitation qu’une collaboration s’est nouée entre l’asbl ACS-
Uccle et la Commune via le service de l’Action sociale. Dans un premier temps, cette
collaboration a pris la forme d’une réflexion commune sur le mode opératoire de ces
missions de courses à domicile et la nature même de la collaboration entre l’Action sociale
et l’asbl ACS-Uccle. De nombreuses formules ont été envisagées afin de faciliter autant
que possible la tâche de l’asbl ACS-Uccle, dont celle d’un dispatching des demandes
depuis la Commune.
Au terme de ce temps de réflexion, le mode opératoire d’un étroit partenariat s’est établi
entre l’asbl ACS-Uccle et le service de l’Action sociale, conduisant à des interactions
presque quotidiennes entre les deux parties. À plusieurs reprises, le service de l’Action
sociale a pu proposer à des Ucclois·es de s’adresser à l’asbl ACS-Uccle et, parallèlement,
l’asbl ACS-Uccle a pu informer le service de l’Action sociale de la situation de précarité de
certains bénéficiaires de son service. / de l’évolution des formes de précarité que ses
secouristes constataient au cours de leurs missions. Ces échanges d’informations ont
permis dans plusieurs cas de venir concrètement en aide à des Ucclois·es en réelle situation
de fragilité.
Le Collège a été régulièrement informé de l’évolution de cette collaboration, notamment de
la capacité de l’asbl ACS-Uccle à assurer et poursuivre cette mission. C’est dans ce cadre
que deux subsides exceptionnels ont été accordés à l’asbl ACS-Uccle, tous deux approuvés
par le Conseil communal.
La nature particulièrement étroite des relations entre la Commune et l’asbl ACS-Uccle a
conduit l’une et l’autre à envisager en commun les modalités d’arrêt des missions de
courses à domicile lorsque l’asbl ACS-Uccle a fait part à la Commune, vers la fin mai, de
sa difficulté à pouvoir les assumer plus longtemps, compte tenu notamment de la
raréfaction de ses volontaires, souvent de jeunes étudiant·e·s de l’enseignement supérieur,
amené·e·s à cette époque à préparer et passer leurs examens.
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Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. De Bock over de communicatie van de schepenen aan de
inwoners en het respect van de GDPR.

We hebben onlangs vernomen dat een collegelid alle klanten van ACS d’Uccle heeft
aangeschreven met betrekking tot de aangevraagde diensten. De brief leek melding te
maken van bedankingen en het einde van de dienst.
Waarom heeft het college toegang tot een klantenbestand van ACS d’Uccle, een instelling
die niet tot de gemeente behoort en er ook niet door gesubsidieerd wordt? Hoeveel
personen hebben deze brief ontvangen?
Zou het niet gepast zijn om, net zoals al bestaat op andere machtsniveaus, een commissie
meerderheid-oppositie op te richten die moet oordelen of officiële berichtgeving wel
degelijk informatief is en niet cliëntelistisch of partijdig is of een schepen onder de
aandacht brengt?
Gelieve me voor 2018 en 2019 mee te delen hoeveel brieven per schepen werden verstuurd
en de kostprijs hiervan.
 
Antwoord :
 
De samenwerking met vzw Centre de Secours d'Uccle (ACS-Uccle) is gestart tijdens de
opkomst van de COVID-19-pandemie in het afgelopen  voorjaar.
Ter info: vzw ACS-Uccle is al lange tijd een partner van de gemeente en wordt vermeld bij
de partners in het psychosociaal interventieplan van de gemeente. Deze vzw heeft sinds de
start van de lockdown de gemeente gecontacteerd om haar hulpvoorziening voor kwetsbare
personen (geïsoleerden, ouderen, …) voor te stellen, via een boodschappendienst. Voor
deze gelegenheid wou vzw ACS-Uccle samenwerken aan een gecoördineerde actie met de
gemeente Ukkel.
Er is daarom een samenwerking tussen de vzw en de gemeente, via de dienst Sociale
Actie. In eerste instantie ging het over nadenken over de uitvoeringswijze van de
boodschappendienst en de samenwerking zelf tussen de dienst Sociale Actie en de vzw. Er
werden verschillende formules bekeken om de taak van de vzw zo veel mogelijk te
vergemakkelijken, waaronder een dispatching van aanvragen vanuit de gemeente.
Na de analyse werd er een nauwe samenwerking vastgelegd tussen de vzw en de dienst
Sociale Actie, waarbij er bijna dagelijks contact was tussen beide partijen. De gemeente
heeft o.a. doorverwezen naar de vzw en de vzw heeft de gemeente op de hoogte gebracht
van vastgelegde problemen bij begunstigden van hun dienstverlening of bij de
hulpverlening. Dankzij deze uitwisseling kon meermaals concreet gehandeld worden om
Ukkelaars in echt kwetsbare omstandigheden te helpen.
Het college werd geregeld geïnformeerd over de evolutie van deze samenwerking en heeft
twee buitengewone subsidies toegekend aan de vzw, beiden goedgekeurd door de
gemeenteraad.
In mei heeft de vzw laten weten dat het moeilijk werd om op lange termijn de stopzetting
van dienstverleningen nog op zich te zullen kunnen nemen, wegens het gebrek aan
vrijwilligers (vaak studenten die examens hebben).
Voor beide partijen was het essentieel om de begunstigden niet enkel te informeren over de
stopzetting van de bezorging maar ook over de mogelijkheid om een beroep te doen op de
dienst Sociale Actie. Omwille van de leeftijd van de doelgroep werd gekozen voor een
brief. Om de vzw hiervan te ontlasten heeft de dienst Sociale Actie gezorgd voor de
opmaak en verzending van deze brief. De tekst hiervan werd naar de vzw gestuurd. De
brief werd ondertekend door de schepen van Sociale Actie, in opdracht, en de
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gemeentesecretaris. Er werden ± 120 brieven verstuurd.
In het licht van deze nauwe samenwerking en uitwisseling met de vzw werd deze ene brief
verstuurd, uitsluitend om de bevolking te helpen in deze buitengewone omstandigheden.
De oprichting van een commissie meerderheid-oppositie om officiële berichtgeving te
beoordelen staat niet op de agenda.
De gemeente heeft geen cijfers over het aantal brieven dat werd verstuurd in 2018-2019 per
schepen en de kostprijs hiervan.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20+18+De+Bock+communication+habitants - collège 2020-08-25.docx

 

 

Question écrite de M. Pierre Desmet concernant la protection des intérieurs d’îlot.

Motivation de la question :
La consultation d’une importante demande de permis de lotir afin de permettre la 
construction d’un ensemble d’appartements et de maisons dans l’intérieur d’îlot entre
l’avenue du Lycée français, la rue Geleytsbeek et la rue Papenkasteel m’amène à
m’interroger sur l’extension des zones vertes au sein de notre commune.
La déclaration de politique générale de la nouvelle majorité uccloise, adoptée par le conseil
communal du 19 janvier 2019 indique :
Pages 8 et 9 du chapitre 1 Une commune ambitieuse, participative et paisible (Urbanisme
et Logement) :
« Un équilibre entre nouveaux logements, espaces verts, équipements, commerces et
activités productives sera garanti. La préservation des intérieurs d'îlots sera également
poursuivie. Les jardins en intérieur d'îlot constituent en effet une des grandes richesses de
Bruxelles en général et de notre commune en particulier; ils remplissent un rôle écologique
et social. C'est une richesse d'autant plus précieuse si le quartier est densément bâti et peu
fourni en espaces verts publics. La Commune n'autorisera pas de dérogations en intérieur
d'îlot, conformément à la motion adoptée par le conseil communal en ce sens voici
quelques années, sauf si celles-ci permettent d'améliorer significativement l'intégration du
projet dans son cadre environnant.
L'intrusion de l'automobile en intérieur d'îlot (bruit, pollution, lumière des phares) dans le
cadre de nouveaux projets ne sera pas tolérée. »  
Page 13 du chapitre Il. Une commune propre, verte, où chacun trouve sa place (point
Environnement, Energie, Climat, Droits et bien-être animal) :
« Afin d'enrichir la biodiversité sur son territoire, la commune développera la végétation,
notamment en créant de nouvelles zones vertes et renforcera son maillage vert. Elle
préservera les talus, les jardins potagers, les intérieurs d'ilots verdurisés. Elle encouragera
l'agriculture urbaine, notamment en augmentant le nombre de potagers collectifs, et la
plantation d'essences comestibles (plantes aromatiques, arbres fruitiers ... ) et soutiendra
l'installation de fermes urbaines. Elle augmentera le nombre de composts collectifs. » 
 
Question :
 
Afin de rencontrer la position communale énoncée dans ces extraits, quelles mesures le
Collège compte-t-il ou peut-il prendre  afin d’accroître et protéger ces espaces en intérieur
d’îlots particulièrement recherchés par la promotion immobilière?
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Dans le cas concret d’absence de PPAS,  est-il envisageable d’en initier  afin de les
protéger ?
En vous remerciant pour les réponses qui me seront apportées 
 
Réponse :

Lorsque l'administration communale instruit une demande de permis d'urbanisme,
elle doit déterminer la procédure qui doit être mise en œuvre.

Le PRAS prévoit que lorsqu'une construction est souhaitée en intérieur d'ilot, elle
doit être soumise à des mesures de publicité et soumise à l'avis de la commission de
concertation (prescription générale 0.6).

A partir du moment où un terrain est constructible, même en intérieur d'îlot, on
peut imposer de réduire l'impact de la nouvelle construction, mais pas l'interdire. 

Se fondant sur les deux séances de la commission de concertation du mois de
juillet, on constate que 7 dossiers sur 34 comportaient un motif d'enquête fondé sur
la prescription 0.6

La demande est alors analysée, en prenant en considération l'engagement du
Collège dans sa déclaration de politique générale et conformément aux objectifs
régionaux de préservation des intérieurs d'ilot.

En l'espèce, parmi ces 7 dossiers, 2 ont fait l'objet d'un avis défavorable et 4 ont
imposé des conditions limitant l'impact du projet sur l'intérieur d'ilot.

Les avis défavorables sont fondés sur l'impact des projets en intérieur d'ilot, du
trafic automobile généré, de l'atteinte à la biodiversité, la création de nids de
chaleur, l'atteinte à la tranquillité,…

Le Collège se montre particulièrement attentif aux questions relatives à l’intrusion de
l’automobile en intérieur d’îlot et a déjà demandé à plusieurs reprises que des projets
soient revus sur ce point afin de préserver les qualités environnementales du site et la
quiétude des riverains. 
On retrouve les éléments suivants dans les avis de la commission de concertation :

Les intérieurs d’îlot sont les espaces situés derrière les bâtiments. La Région
bruxelloise est reconnue pour le caractère vert de ses intérieurs d’îlot. Ils contribuent
à la qualité de notre cadre de vie (calme, verdure,…) tout en permettant l’infiltration
de l’eau dans le sol et en participant à l’épuration de notre air. Leur préservation est
donc indispensable.

Les actes et travaux entrepris en intérieur d’îlot doivent, en priorité :

améliorer les qualités végétales (ex : plantations d’espèces indigènes du
type chênes, tilleuls,…);

améliorer les qualités minérales, esthétiques et paysagères (ex : plantations
diversifiées, matériaux de qualité,...) ;

favoriser le maintien ou la création de surfaces en pleine terre (plutôt que
des plantations en pots).

On constate dès lors que l'analyse des demandes, le cadre règlementaire strict et les
lignes directrices que s'imposent les représentants de la commune et de la région

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 
• 

• 

• 
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permettent de garantir la préservation des intérieurs d'ilot.
 
Si tous les dossiers étudiés en juillet ont fait l'objet d'un avis unanime de la
commission, il peut toutefois arriver que les représentants régionaux appliquent des
principes généraux édictés à l'échelle régionale alors que les représentants
communaux apportent une connaissance plus pointues de la réalité des quartiers. Ceci
peut amener la commune à considérer plus favorablement la notion d'amélioration de
l'intérieur d'ilot.
En effet, certaines voiries sont bordées d'anciens sites industriels couvrant l'entièreté
des parcelles. Dans ce cas, il sera préférable de soutenir un projet améliorant
l'intérieur d'ilot plutôt que le maintien du statu quo, susceptible de créer des chancres
sur le territoire communal.
Quant aux mesures de planification, concernant par exemple la mise à jour des PPAS,
il paraît en effet opportun d'entamer cet immense chantier compte tenu d'une part de
l'évolution du bâti (impliquant notamment que de nombreux PPAS sont désormais
entièrement réalisés) et d'autre part l'évolution de la règlementation.
Une démarche a dès lors été entamée par Perspective Brussels afin de préparer les
administrations et les soutenir financièrement.
Le service de l'urbanisme d'Uccle participe à ces démarches et envisage de se
structurer afin de répondre à la nécessité de moderniser et adapter une partie de nos
PPAS.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Pierre Desmet betreffende de bescherming van de
binnenterreinen van de huizenblokken.

Motivering van de vraag :
De raadpleging van een belangrijke aanvraag voor een verkavelingsvergunning (bouw van
appartementen en woningen op het binnenterrein tussen de Frans Lyceumlaan, de
Geleytsbeekstraat en de Papenkasteelstraat) heeft mij doen nadenken over de uitbreiding
van groengebieden binnen onze gemeente.
Enkele uittreksels uit de algemene beleidsverklaring van de nieuwe Ukkelse meerderheid:
Pagina’s 8 en 9 van hoofdstuk 1 Een ambitieuze, participatieve en vreedzame gemeente
(Stedenbouw en huisvesting):
"Er zal een evenwicht zijn tussen nieuwbouw, groene ruimtes, voorzieningen, handel en
productie. Binnenruimtes van woningblokken moeten eveneens behouden blijven omdat
dergelijke binnentuinen en -ruimtes een grote rijkdom bieden in Brussel en in het bijzonder
in onze gemeente. Ze hebben immers een ecologische en sociale rol. Het is ook een grote
rijkdom voor wijken met erg veel bebouwing en weinig openbare groene ruimtes. De
gemeente zal geen afwijkingen aan binnenruimtes toelaten, overeenkomstig de motie
hiervoor van de gemeenteraad enkele jaren geleden, behalve indien ze een significante
verbetering toelaten van de integratie van het project in zijn omgeving.
Bij nieuwe projecten zal de auto geen plaats krijgen in binnenruimtes (lawaai, vervuiling,
koplampen)."
Pagina 13 van hoofdstuk Il. Een nette en groene gemeente voor iedereen (punt Milieu,
energie, klimaat, dierenrechten en -welzijn):
"Om de biodiversiteit op het grondgebied te versterken, zal de gemeente de aanplantingen
verbeteren, meer bepaald door nieuwe groene zones aan te leggen en het groen netwerk uit
te bouwen. De gemeente zal bermen, moestuinen en groene binnenruimtes van
woningblokken beschermen, stadslandbouw aanmoedigen, meer bepaald door een
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verhoging van het aantal collectieve moestuintjes en de aanplanting van eetbare gewassen
(kruiden,fruitbomen, ...) en stadsboerderijen ondersteunen. Het aantal collectieve
composteersites zal toenemen."
 
Vraag :
 
Welke maatregelen heeft het college genomen of zullen genomen worden om deze
binnenterreinen uit te breiden en te beschermen die erg gewild zijn door bouwpromotoren?
Is het in een concreet geval van afwezigheid van een BBP te overwegen om er een op te
stellen om ze te beschermen?
 
Antwoord :

Bij het onderzoek van een bouwaanvraag door het gemeentebestuur moet het
bestuur de uit te voeren procedure vastleggen.

Het GBP voorziet dat bouwplannen op binnenterreinen onderworpen zijn aan
maatregelen van openbaarmaking en aan het advies van de overlegcommissie
(algemeen voorschrift 0.6).

Wanneer er op een terrein gebouwd kan worden, ook op binnenterreinen, kan de
impact van de nieuwbouw beperkt worden maar kan het niet verboden worden. 

Op basis van de twee zittingen van de overlegcommissie van juli wordt vastgesteld
dat voorschrift 0.6 van toepassing was in 7 dossiers op 34.

De aanvraag werd geanalyseerd, rekening houdend met de verbintenis in de algemene
beleidsverklaring van het college en de gewestelijke beschermingsdoelstellingen van
binnenterreinen.

Van deze 7 dossiers kregen er 2 een ongunstig advies en bij 4 dossiers werd de
impact van het project op het binnenterrein beperkt.

De ongunstige adviezen hadden betrekking op de impact van de projecten op de
binnenterreinen, het veroorzaakte autoverkeer, de aantasting van de biodiversiteit,
de creatie van warmtehaarden, de aantasting van de rust,…

Het college is bijzonder waakzaam over de indringing van de auto op binnenterreinen
en heeft al meermaals gevraagd dat projecten aangepast worden om de omgeving en
de rust van de bewoners te beschermen. 
De volgende elementen staan in de adviezen van de overlegcommissie :

De binnenterreinen van huizenblokken zijn ruimtes achter gebouwen. Het
Brusselse gewest is gekend voor het groene karakter van zijn binnenterreinen van
huizenblokken. Die dragen bij aan de kwaliteit van onze leefomgeving (rust, groen,
…), laten waterinfiltratie toe en zorgen voor een betere luchtkwaliteit. Het behoud
ervan is dus noodzakelijk.

Werken op binnenterreinen moeten prioriteit geven aan:

verbetering van de kwaliteit van de vegetatie (vb.: aanplanting van
inheemse soorten zoals eik en linde);

verbetering van de minerale en esthetische kwaliteit en het landschap (vb.:
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gediversifieerde aanplantingen, kwalitatieve materialen,...);

aanmoediging van het behoud of de creatie van oppervlaktes in volle grond
(eerder dan aanplantingen in potten).

Dankzij het strikte reglementaire kader en de richtlijnen van de gemeente en het
gewest kunnen de binnenterreinen beschermd worden.
 
Als alle onderzochte dossiers in juli een unaniem advies van de commissie kregen, kan
het gebeuren dat het gewest de algemene gewestelijke principes toepast, terwijl de
gemeente een grondigere kennis heeft van de realiteit van de wijken. Hierdoor kan de
gemeente meer inspelen op de verbetering van het binnenterrein van een huizenblok.
Langs bepaalde wagen staan oude industriële sites die gehele percelen innemen. In dit
geval zou men een project kunnen steunen dat het binnenterrein verbetert i.p.v. de
status quo te behouden, wat kan leiden tot verval op het gemeentelijke grondgebied.
Inzake planningsmaatregelen, zoals updates van BBP’s, is het gepast deze grote
opdracht aan te vatten rekening houdend enerzijds met de evolutie van de gebouwen
(wat meer bepaald impliceert dat talrijke BBP’s voortaan volledig gerealiseerd zijn) en
anderzijds de evolutie van de reglementering.
Er werd een stap gezet door Perspective Brussels om de besturen voor te bereiden en
ze financieel te ondersteunen.
De dienst Stedenbouw van Ukkel werkt hieraan mee en zal zich organiseren om te
voldoen aan de nood tot modernisering en een gedeelte van onze BBP’s aanpassen.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20+20+Desmet+protection+d'îlot.docx

 

 

Question écrite de M. Cools sur l’avenue de la Gazelle.

Lors de la rencontre citoyenne organisée à l’école du Homborch le 3 décembre 2019 des
habitants ont demandé qu’un passage piéton soit créé à hauteur de l’arrêt de bus avenue de
la Gazelle. Celui-ci n’est pas encore concrétisé à ce jour. Pouvez-vous m’indiquer si cette
concrétisation est programmée ?
Lors de l’octroi des permis pour le lotissement partiel du plateau Engeland (projet
Promenades d’Uccle) des charges d’urbanisme ont été imposées dont le financement par le
promoteur d’un rond-point au carrefour Homborchveld/Gazelle/Engeland. Pouvez-vous
m’indiquer si le promoteur s’est acquitté de ses obligations financières en la matière et
quand est programmé par la commune le réaménagement dudit carrefour ?

Réponse :

Un passage pour piétons existe déjà un peu plus bas dans l’avenue et, si l’accessibilité du
quai côté impair était compliquée voire dangereuse jusqu’il y a peu (absence de trottoir,
présence d’une haie dense séparant le quai de l’accotement enherbé, saillie du quai
importante…), la situation a été nettement améliorée depuis par l’aménagement d’un
trottoir par Samarkand Properties tout le long du nouvel immeuble ainsi que
l’aménagement par JCDecaux, à notre demande, d’une rampe d’accès à la tête du quai
depuis le nouveau trottoir à l’occasion de la pose du nouvel abri.

• 
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Le projet d’aménagement du carrefour prévoit par ailleurs de rapprocher les 2 arrêts du
passage pour piétons existant. La demande de permis d’urbanisme est en cours de
finalisation et un entrepreneur devrait être désigné avant la fin de l’année. Les travaux
pourraient donc être réalisés courant 2021. Il ne semble donc pas opportun d’entamer des
démarches administratives pour la création d’un passage pour piétons supplémentaire qui
ne s’intégrera pas dans le futur projet.
ENGELAND DEVELOPMENT s’est effectivement acquitté de ses obligations financières
et a viré les sommes exigées à la fin du mois d’août 2017.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Cools betrefffende de Gazellelaan.

Tijdens de burgerontmoeting in de school Homborch (3 december 2019) vroegen de
inwoners de creatie van een oversteekplaats voor voetgangers ter hoogte van de bushalte
Gazellelaan. Dit is op heden nog steeds niet gebeurd. Wanneer zal dit uitgevoerd worden?
Bij de toekenning van de vergunning voor de gedeeltelijke verkaveling van het
Engelandplateau (Promenades d’Uccle) werden stedenbouwkundige lasten opgelegd,
waaronder de financiering door de promotor van een rotonde aan het kruispunt
Homborchveld/Gazelle/Engeland. Is de promotor zijn verplichting nagekomen en is de
herinrichting van dit kruispunt geprogrammeerd door de gemeente?

Antwoord :

Er is al een oversteekplaats voor voetgangers iets lager in de laan. De toegankelijkheid aan
de oneven kant was problematisch (geen trottoir, dichte begroeiing, …) maar is nu
aanzienlijk beter sinds de inrichting van een trottoir door Samarkand Properties langs het
gehele nieuwe gebouw en door de inrichting door JCDecaux, op ons verzoek, van een
toegangshelling tot het perron vanaf het nieuwe trottoir bij de plaatsing van het nieuwe
wachthokje.
Bij de inrichting van het kruispunt zullen de twee bestaande oversteekplaatsen voor
voetgangers dichterbij gebracht worden. De aanvraag voor de bouwvergunning wordt
momenteel gefinaliseerd en tegen eind dit jaar zou een aannemer aangesteld moeten zijn.
Deze werken zullen in de loop van 20210 uitgevoerd kunnen worden. Het lijkt dus niet
gepast om administratieve stappen te ondernemen voor een bijkomende oversteekplaats
voor voetgangers die niet in het toekomstige project voorzien is.
ENGELAND DEVELOPMENT is zijn financiële verplichtingen nagekomen en heeft de
vereiste bedragen gestort eind augustus 2017.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20 21 Cools l'avenue de la Gazelle.docx

 

 

Interpellation de M. Hayette : la panne de l'Agence Immobilière Sociale Uccloise.
(report Covid)

Le point est reporté.
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10.09.2020/A/0050

10.09.2020/A/0051

Interpellatie van de h. Hayette : het stilvallen van het Sociaal Woningbureau van
Ukkel. (uitgesteld Covid)

Het punt wordt verdaagd.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Hayette - A.I.S.U..pdf

 

 

Interpellation de M. Norré : les animaux au Marché annuel de Saint-Job. (report
Covid)

Le point est reporté.

Interpellatie van de h. Norré : dieren op de Jaarmarkt van Sint-Job. (uitgesteld
Covid)

Het punt wordt verdaagd.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Norré - animaux Saint-Job.docx

 

 

Interpellation de M. Norré : label "Commune respectueuse du bien-être animal".
(report Covid)

Le point est reporté.

Interpellatie van de h. Norré : label "Diervriendelijke gemeente". (uitgesteld Covid)

Het punt wordt verdaagd.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Notté - Label « Commune respectueuse du bien-être animal ».docx

 

 

Question orale de Mme El Fassi : le stationnement devant la crèche communale du
Homborch. (report Covid)

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van Mevr. El Fassi : parkeren voor de gemeentelijke kinderopvang
Homborch. (uitgesteld Covid)

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

Jean-Luc Vanraes entre en séance / treedt in zitting.  
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Bernard Hayette quitte la séance / verlaat de zitting. 
Laurence Anne Vandeputte quitte la séance / verlaat de zitting. 
Valérie Gillès de Pelichy quitte la séance / verlaat de zitting. 
Chiraz El Fassi quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

Interpellation de M. De Bock : la proposition d’Uccle pour la réouverture du Bois de
la Cambre.

Interpellation de M. De Bock : La proposition d’Uccle pour la réouverture du Bois de
la Cambre.
 
M. De Bock signale que la presse a diffusé une carte mentionnant la proposition du
Conseil communal, défendue par le Collège ucclois lors des réunions auxquelles ont
participé des représentants de la Région, de la ville de Bruxelles, de la commune d’Uccle
et d’autres communes limitrophes.
Il semblerait que les communiqués signés à l’issue de ces réunions n’aient pas été signés
par l’ensemble des participants.
Il y a lieu de se poser des questions sur la méthodologie adoptée par la Ville de Bruxelles,
qui semble privilégier l’organisation de phases-tests soumises à des évaluations.
Suite au dépôt d’une motion par le groupe Défi, un consensus a semblé se dégager au sein
du Conseil communal ucclois en faveur d’une solution médiane, reposant sur le refus
d’une fermeture totale du bois de la Cambre et la recherche de solutions alternatives.
Vu qu’une carte n’a pas été jointe à cette motion, qui se cantonnait à des principes
généraux, et que l’analyse de la qualité de l’air ne semble pas avoir été évoquée par les
divers interlocuteurs, M. De Bock se demande dans quelle mesure le Collège a bien relayé
la position du Conseil communal.
Quelles décisions ont finalement été prises ? Quelles mesures ont été adoptées pour éviter
le report du trafic sur les voiries avoisinantes ?
Deux options fondamentales ont semblé envisageables : soit le retour au statu quo ante, soit
la solution dite du « fer à cheval », qui ferme l’accès via l’avenue Franklin Roosevelt mais
maintient la circulation automobile sur l’axe avenue Churchill/avenue De Fré/chaussée de
La Hulpe. Pourquoi ces deux options n’ont pas été mises sur la table afin qu’on puisse les
évaluer ?
Quand le Collège a-t-il établi la carte diffusée dans la presse ? Quelles raisons ont poussé
le Collège à opter pour un renvoi d’une partie du trafic vers l’avenue Roosevelt, vers la
chaussée de Waterloo à hauteur de la chaussée de La Hulpe et vers l’avenue De Fré ?
Le Collège a-t-il obtenu l’assurance de la mise en place de comptages pour mesurer la
mobilité et l’ampleur de la pollution générée par le trafic ?
Le Collège a-t-il demandé un rapport de police sur les différentes solutions ?
Où en est la concertation avec les riverains, qui risquent de subir à nouveau des
embouteillages chroniques ?
M. De Bock est inquiet pour l’avenir des commerces qui se sont installés ces dernières
années sur la chaussée de Waterloo et qui ont contribué à revitaliser cette artère. Les
nuisances subies par ce secteur induisent aussi une détérioration des logements de qualité
érigés au-dessus des commerces.
 
Interpellation de M. De Bock : La position du Collège ucclois concernant la fermeture
du Bois de la Cambre.
 
Quelles décisions prises par le Collège dans la foulée des réunions avec la ville de
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Bruxelles et les autres communes limitrophes ont été actées au cours des 6 derniers mois ?
Quels sont les plans et schémas défendus par le Collège, vu que le schéma publié dans la
presse ne correspond pas à la motion votée par le Conseil communal ?
Quelles sont les mesures ciblées à l’échelon local pour empêcher le report du trafic dans les
quartiers ucclois ?
 
Interpellation de M. Cools : Le suivi de la motion votée pour une solution pérenne et
concertée pour le Bois de la Cambre.
 
M. Cools rappelle que lors de sa dernière séance, le Conseil communal a voté à
l’unanimité une motion en faveur d’une solution pérenne et concertée pour le Bois de la
Cambre.
Or, cette solution pérenne et concertée est loin de voir le jour : la concertation organisée a
été un dialogue de sourds et la voix d’Uccle n’a pas été entendue.
Comment s’est déroulée cette concertation ? Pourquoi n’a-t-elle abouti à aucune
amélioration notable de la circulation dans le bois ?
Quelle a été la position des bourgmestres d’Ixelles et de Watermael-Boitsfort et de leurs
collèges respectifs, car les conséquences d’une fermeture du bois sont aussi très
importantes pour ces deux communes ?
Lors de son intervention au Conseil communal de Bruxelles, que M. Cools a visionnée, le
bourgmestre de la ville a laissé entendre qu’il avait obtenu le soutien total de ses
homologues d’Ixelles et de Watermael-Boitsfort avec, supposait-il, l’accord de leurs
collèges respectifs.
Il a aussi déclaré à la presse que selon lui, la circulation automobile devrait à terme être
totalement bannie du bois. Par l’usage de telles formules pour qualifier ce qu’il appelle son
« projet de ville », le bourgmestre de la ville de Bruxelles s’inscrit dans le sillage des
propos tenus par le ministre Pascal Smet sur les antennes de BX1, selon lesquels « à
l’avenir, il n’y aura plus de voitures en milieu urbain ».
Quelle est la réelle position du bourgmestre d’Uccle ? Est-il exact, comme la presse l’a
relaté, que M. le Bourgmestre aurait proposé un plan limitant la circulation dans le bois à
un double sens dans l’avenue Diane, entre les avenues de Flore et de la Belle-Alliance, 
ainsi que dans l’avenue de Boitsfort, qui permet une liaison entre la drève de Lorraine et
l’avenue Franklin Roosevelt ? Pourquoi ne pas avoir proposé également le maintien de la
circulation avenue de la Laiterie et avenue de Cérès ainsi qu’avenue de Flore entre
l’avenue de la Laiterie et l’avenue Diane ?
Cette proposition, qui certes supprime la circulation sur les avenues du Panorama, de
Groenendael et de la Sapinière mais dégage un grand espace autour du lac, aurait été
beaucoup plus équilibrée que celle qu’on prête au bourgmestre d’Uccle.
En dépit de son caractère minimaliste, la proposition de la commune d’Uccle n’a pas été
suivie par la ville de Bruxelles, qui annonce une phase de test du 14 septembre au 15
novembre prochain, fondée sur une limitation de la circulation à un double sens dans
l’avenue Diane entre les avenues de Flore et les avenues de la Belle-Alliance ainsi qu’au
passage des bus avenue de Boitsfort.
M. Cools émet un certain doute quant à l’utilité de tels tests. N’est-on pas déjà
suffisamment fixé lorsqu’on observe les conséquences chaotiques d’un arrêt ou d’une
restriction de la circulation dans le bois ?
Aussitôt après avoir annoncé dans la presse être prêt à entreprendre des poursuites
judiciaires dans cette affaire, M. le Bourgmestre s’est fait réprimander, toujours dans la
presse, par M. le Premier Echevin, selon lequel rien n’a été décidé en la matière par le
Collège. Le Collège ucclois défend-il une position uniforme dans ce dossier du Bois de la
Cambre ?
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Est-il exact qu’un avocat a été désigné par le Collège pour traiter ce litige ? À moins que le
service juridique n’ait été chargé d’examiner ce dossier afin de déterminer les pistes
susceptibles d’être suivies par le Collège et le Conseil communal ?
Le bourgmestre de la ville de Bruxelles a aussi prétendu que le carrefour La Hulpe-
Roosevelt serait réaménagé pour favoriser la fluidité du trafic. Il s’agit d’une bonne
proposition, mais Mme Durand s’y était déjà engagée lorsqu’elle était ministre de la
Mobilité…il y a presque 20 ans !
L’objectif initial de cette mesure consistait à compenser l’impossibilité de traverser
l’avenue Louise à hauteur de l’avenue Legrand, induite par la mise en site propre du tram.
Cette proposition n’a jamais été mise en œuvre en raison du refus continu de la
Commission des Monuments et Sites. Cet organisme a-t-il depuis lors modifié son point de
vue à cet égard ? La commune d’Uccle a-t-elle été associée à une réflexion sur le
réaménagement de ce carrefour, étant donné que celui-ci se situe en partie sur son
territoire ?
Par dogmatisme, la ville de Bruxelles et la Région ne tiennent aucun compte des
conséquences néfastes de leurs décisions.
M. Cools appelle à un sursaut de la raison et invite tous les groupes politiques du Conseil à
s’accorder, afin que la commune d’Uccle s’exprime d’une seule voix, ce qui n’a guère été
le cas au cours des dernières semaines.
 
M. Godefroid signale qu’à l’instar d’autres groupes politiques, le groupe Ecolo a accueilli
avec une certaine inquiétude le projet de circulation proposé, notamment en raison de
l’accroissement des risques pour les chaussées de La Hulpe et de Waterloo induit par la
fermeture du bois.
Néanmoins, il convient de faire preuve de pragmatisme car la proposition sur la table n’est
pas forcément mauvaise : il ne faut pas condamner un test avant qu’il ait lieu.
Certes, le scénario testé n’est pas celui recommandé par Uccle dans sa motion de juin, mais
il a le mérite d’objectiver le débat grâce à la mise à l’essai d’un plan de circulation, ce qui
rejoint les souhaits émis par le parti Défi dans son récent communiqué.
Vu l’urgence climatique, dont le Conseil communal a pris la mesure par le vote de la
motion « urgence climatique et environnementale », il faut faire preuve d’ambition, quitte à
faire un pas en arrière si, en définitive, le test ne s’avère pas concluant.
À cet égard, M. le Premier Echevin signale que la ville de Bruxelles s’est engagée à tester
un autre scénario si, au terme de la première évaluation prévue pour la mi-octobre, le
premier scénario ne s’avère pas satisfaisant.
Les services communaux ont déjà installé les appareils de comptage destinés à cette
évaluation.
Selon M. Godefroid, le développement de cheminements cyclables et piétons agréables et
sécurisés est de nature à favoriser la transition vers une mobilité douce.
De même, la réduction du nombre de bandes de circulation tend à fluidifier le trafic aux
heures de pointe et donc améliore la qualité de l’air grâce à la diminution du temps de
combustion des carburants.
Cette situation amène un certain nombre d’usagers à modifier leurs habitudes en décalant
leurs heures de trajet vers leur lieu de travail, en changeant leur mode de déplacement ou
en télé-travaillant.
Toutefois, vu que les changements d’habitude requièrent un temps relativement long, il ne
faudrait pas condamner d’emblée un test parce que des embouteillages auraient été
constatés dans les premiers jours de sa mise en œuvre. Il faut attendre quelques semaines,
voire quelques mois, pour déterminer dans quelle proportion les automobilistes ont changé
leurs habitudes.
Contrairement aux prévisions pessimistes, la rentrée n’a pas généré de chaos, puisque la
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part d’embouteillages a décru de 10 % par rapport à l’année dernière et celle des cyclistes a
augmenté de 75 %.
Qu’en est-il de l’aménagement de l’ICR (Itinéraire cyclable régional) entre l’avenue
Winston Churchill et l’ULB, étant donné que cette infrastructure est primordiale pour
éviter les pavés et les rails de tram de l’avenue Legrand ainsi que la traversée périlleuse du
carrefour entre l’avenue de la Lisière et l’avenue de Diane ?
 
Mme Delvoye apprécie les propos de certains intervenants antérieurs mais déplore les
allégations de M. De Bock selon lesquelles il y aurait des problèmes au sein de la majorité.
Prétendre que le bourgmestre d’Uccle n’aurait pas défendu une motion votée à l’unanimité
par le Conseil communal est une affirmation pour le moins déplaisante.
Nul ne peut nier que les Ucclois sont très contrariés.
Vu que Défi participe à la majorité au pouvoir à la ville de Bruxelles et à la Région, cette
formation politique devrait davantage s’impliquer dans la recherche de solutions, que ce
soit pour la réalisation des tests, dont on peine à comprendre pourquoi il a fallu autant de
temps pour les organiser, ou pour le lancement d’études d’incidence sur la qualité de l’air,
etc.
La motion votée à l’unanimité par le Conseil communal en juin dernier prônait l’ouverture
partielle de la boucle sud du bois afin de soulager quelque peu le trafic sur la chaussée de
La Hulpe.
Vu que cette solution est intégrée au plan « Good Move », il serait légitime que la Région
et la ville de Bruxelles s’emploient à la suivre.
La commune d’Uccle ne doit pas hésiter à user de moyens de pression, y compris le
recours judiciaire, pour faire valoir ses revendications.
Dans le cas où il faudrait se résoudre à un recours judiciaire, il ne faut pas se tromper de
débat : il ne s’agit pas d’opposer la voiture à la mobilité douce mais d’insister sur le fait
que la préservation de la qualité de vie des Ucclois impose de prendre en considération le
trafic de transit dû à la situation géographique de la commune d’Uccle en périphérie.
Mme Delvoye est persuadée que les explications qui seront données par M. le Bourgmestre
seront particulièrement éclairantes.
 
M. le Bourgmestre rappelle que la ville de Bruxelles a procédé à la fermeture totale du
bois au moment du confinement.
Vu que le bois était toujours fermé lorsque le déconfinement a été entrepris, les problèmes
de mobilité étaient perceptibles, en dépit du ralentissement de l’activité.
M. le Bourgmestre s’est alors empressé de rencontrer son homologue de la ville de
Bruxelles, en compagnie de M. le Premier Echevin et de Mme l’Echevin du Commerce.
À l’issue de cette réunion, les trois ouvertures correspondant aux axes Churchill – Louise –
De Fré ont été mises en place rapidement.
Cette réunion était censée être l’amorce d’un processus de concertation sur la
problématique du Bois de la Cambre.
M. le Bourgmestre s’était réjoui de constater que la ville de Bruxelles semblait sortir de
son isolement et prendre en considération le point de vue des autres communes.
M. le Bourgmestre a d’ailleurs invité son homologue de la ville de Bruxelles à ne pas
limiter ses contacts à Uccle et dans les quatre réunions ultérieures, Ixelles, Watermael-
Boitsfort, Rhode-Saint-Genèse et Linkebeek ont participé au débat.
Puis, le Conseil communal d’Uccle a voté à l’unanimité une motion lors de sa séance du 25
juin.
Cette motion dépassait la portée symbolique que revêt habituellement ce type d’exercice
car il s’agissait d’un texte équilibré, dénué de toute position dogmatique.
En effet, exiger le retour pur et simple à la situation d’avant le covid aurait été tout à fait
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contre-productif.
Partisan d’une approche constructive, le Conseil communal s’est prononcé à l’unanimité
en faveur d’une solution médiane, réaliste, qui n’asphyxie pas les Ucclois.
Ces propos ont été repris textuellement par le bourgmestre de Bruxelles, qui a affirmé sa
volonté de ne pas asphyxier les Ucclois.
Parmi les exigences minimales de la motion uccloise figurait la demande d’une ouverture
avenue du Brésil afin de désengorger le trafic des véhicules joignant l’avenue Franklin
Roosevelt depuis la drève de Lorraine. La commune défend à cet égard une position
cohérente puisqu’elle souhaite ni plus ni moins que la mise en place du plan « Good
Move ».
La motion réclamait également le réaménagement du carrefour situé à l’angle de la
chaussée de La Hulpe et de l’avenue Franklin Roosevelt, qui à présent est réalisé pour
l’essentiel.
Néanmoins, les demandes émises dans la motion uccloise n’ont pas été retenues car,
quoiqu’elles figurent dans le plan « Good Move », les techniciens de Bruxelles-Mobilité et
de la ville de Bruxelles ont privilégié une autre option, consistant à consacrer l’axe
considéré au passage des bus, et en tout premier lieu du bus 41. Cette proposition n’est pas
dénuée de fondement, puisqu’elle assure un transport plus fluide pour les usagers grâce à la
connexion opérée entre le bus 41 et le tram 8.
Quoi qu’il en soit, le Collège a refusé de baisser les bras devant les obstacles dressés à
l’encontre des revendications uccloises et c’est dans ce contexte que s’inscrit la réalisation
des projections du 8 juillet.
Le Collège a indiqué que le passage des transports collectifs ne devait pas se limiter au bus
41 mais s’étendre aussi aux bus scolaires, en raison de la présence de l’Ecole européenne,
fréquentée par 4.000 élèves.
Cependant, le Collège a été avisé du fait que la circulation simultanée de véhicules
particuliers avec le bus 41 entraînerait un encombrement sur l’avenue Franklin Roosevelt
et déplacerait donc le problème ailleurs.
Adepte d’une attitude ouverte, le Collège a estimé que cet élément méritait d’être pris en
considération et a suggéré d’autres propositions.
Selon M. le Bourgmestre, il y aurait une solution beaucoup plus efficace que celle qui va
être testée par la ville de Bruxelles.
En effet, si l’avenue du Brésil est interdite aux voitures particulières afin de ne pas
encombrer davantage l’avenue Franklin Roosevelt mais garantit le passage des transports
collectifs, il faut repenser la circulation sur l’autre axe, car la décision de fermer la drève
de Lorraine s’est avérée néfaste.
Si un double sens est indispensable pour pallier cette difficulté, il faut au minimum que
l’instauration de ce double sens ne soit pas limitée à l’avenue de Diane mais soit prolongée
avenue du Panorama et avenue de Groenendael jusqu’à la drève de Lorraine.
Selon M. le Bourgmestre, il conviendrait également de réguler les heures de pointe du
matin et du soir.
Cependant, les propositions pragmatiques et équilibrées de la commune d’Uccle n’ont pas
été accueillies favorablement par la ville de Bruxelles, qui s’obstine à défendre des
positions radicales et extrémistes, inspirées d’un esprit de « lutte des classes » obsolète, en
considérant de manière caricaturale tous les Ucclois comme des bourgeois nantis et
égoïstes, dont le sort pourrait être négligé parce qu’ils disposeraient tous d’un jardin de
plusieurs hectares.
M. le Bourgmestre admet tout à fait qu’une grande partie du bois doive être sanctuarisée.
Mais pérenniser une grande partie du bois ne signifie pas pour autant interdire d’un coup la
circulation automobile sur les trois quarts de son territoire, comme le veut la ville de
Bruxelles. Il ne s’agit là en aucune manière d’un projet équilibré.
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M. le Bourgmestre est d’autant plus déçu qu’en compagnie de M. l’Echevin Wyngaard, il
s’est rendu à ces réunions dans un esprit de conciliation, en croyant faire face à des
interlocuteurs de bonne foi.
Chaque composante de la majorité uccloise a évidemment sa propre sensibilité mais M.
l’Echevin Wyngaard et M. le Bourgmestre ont eu à cœur de défendre d’une seule voix le
point de vue ucclois de manière constructive, sereine et déterminée.
M. le Bourgmestre précise d’ailleurs que pour atteindre un équilibre, il serait prêt à aller au-
delà des positions habituellement défendues par les gens proches de sa propre sensibilité
politique, en étant partisan du programme suivant : maintien du flux antérieur à la crise du
covid avec suppression d’une bande de circulation pour la remplacer par une piste cyclable
totalement sécurisée.
M. le Bourgmestre est en effet bien conscient du fait qu’un cycliste en plus équivaut à une
voiture en moins et assure donc une plus grande fluidité du trafic pour les concitoyens qui
ne peuvent renoncer à leur voiture.
En réalité, les interlocuteurs de la ville de Bruxelles ne prennent en considération que leurs
propres électeurs et se désintéressent totalement des habitants des autres communes.
Parmi les différents scénarios évoqués, le seul retenu actuellement est celui du double sens
limité à l’avenue de Diane, que la ville de Bruxelles mettra en œuvre du 15 septembre au
15 novembre.
Outre le fait que ce test, annoncé lors de la quatrième réunion le 5 août dernier, ne
correspond pas aux souhaits ucclois, M. le Bourgmestre souligne l’absence de critères
objectifs permettant de déterminer si le test est positif ou négatif.
En dépit des demandes réitérées des représentants ucclois, relayées d’ailleurs par certains
membres du Collège échevinal bruxellois, aucune précision n’a pu être donnée à cet égard.
Il est pour le moins incongru de vouloir organiser un test en étant incapable de dire selon
quels critères le test serait réussi ou raté.
Cette attitude témoigne d’un manque flagrant de sérieux de la part des autorités de la ville
de Bruxelles.
L’attitude pour le moins légère – pour ne pas dire malhonnête – de la ville de Bruxelles est
encore apparue à l’occasion du communiqué de presse.
En effet, lors de la dernière réunion, la rédaction d’un communiqué de presse a été
évoquée. Le Collège ucclois a été invité à donner rapidement son aval au texte qui lui a été
soumis, alors que selon ce document, l’ensemble des communes travaillait à l’unisson et
Uccle était donc disposée à signer un chèque en blanc.
M. le Bourgmestre a alors poliment indiqué qu’une telle allégation était contraire aux
propos qu’il avait tenus au cours des réunions précédentes et a réclamé en toute logique
qu’Uccle ne soit pas associée au communiqué de presse.
Mais ces péripéties sont loin de constituer l’élément le plus important quant au fond du
problème.
M. le Bourgmestre n’a évidemment pas la prétention d’être un expert omniscient en
matière de mobilité. Il est bien conscient de l’évolution des conditions dans lesquelles
s’opère la mobilité sur le territoire régional. Mais un certain nombre d’affirmations qu’il a
entendues l’ont laissé pantois, notamment à propos des conséquences du « principe
d’évaporation » dans le domaine de la mobilité.
En vertu de ce principe, les voitures disparues d’un endroit ne réapparaîtraient pas ailleurs
et donc, l’interdiction totale de la circulation automobile dans un secteur déterminé ne
poserait aucun problème.
Mais il suffit de voir ce qui se passe sur la chaussée de Waterloo pour comprendre qu’un
tel parti-pris idéologique est un non-sens sur le plan environnemental, sans compter ses
conséquences néfastes sur le plan économique, car les obstacles à la circulation automobile
entravent la fréquentation des commerces, des établissements horeca, etc., et pénalisent
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l’ensemble des travailleurs de ces secteurs, qui comptent beaucoup de personnes aux
revenus modestes : prétendre par idéologie que « ce n’est pas grave si un Ucclois ou
Rhodien ne peut plus se rendre dans tel ou tel restaurant » est un propos irresponsable car,
si le propriétaire de l’établissement considéré est contraint de remettre son affaire, ce sont
précisément les plongeurs, les cuisiniers, les serveuses, les femmes de ménage qui vont se
retrouver sans emploi !
Par son intransigeance, la ville de Bruxelles exacerbe aussi les tensions entre usagers de la
route, entre automobilistes et cyclistes, alors que la commune d’Uccle s’est toujours
inscrite dans un esprit de concorde en s’efforçant de défendre une position équilibrée.
La ville de Bruxelles a publié son ordonnance aujourd’hui même. L’avocat désigné par le
Collège le 23 juin dernier pour défendre les intérêts de la commune dans cette affaire va
procéder à l’examen de ce texte.
M. le Bourgmestre réunira le Collège dans les prochains jours pour une séance spéciale qui
sera exclusivement consacrée à la problématique du Bois de la Cambre.
À cet égard, M. le Bourgmestre souligne qu’il est illusoire d’imaginer des tensions au sein
de la majorité.
Cette majorité est composée de trois formations politiques qui ont chacune leurs valeurs et
leur identité propres mais qui tiennent à agir de concert pour défendre l’intérêt général des
Ucclois, dont la qualité de vie a d’ailleurs été déjà sérieusement malmenée bien avant que
n’éclate la crise du covid. Il suffit de se rappeler les problèmes de circulation qui
survenaient à la moindre tempête.
Et lorsqu’on entend un technicien de la mobilité appartenant à l’administration régionale
affirmer sans rire que la chaussée de Waterloo n’est pas un axe de transit, il y a vraiment
de quoi s’inquiéter !
La majorité s’en inquiète d’autant plus que la qualité de vie des Ucclois est vraiment au
cœur de sa Déclaration de politique générale.
L’extension du télétravail est également un des arguments avancés par la ville de Bruxelles
pour justifier sa politique, en citant le cas de la Commission européenne, dont le personnel
va fonctionner en télétravail jusqu’en janvier prochain. Mais ce dispositif atteint
précisément son terme en janvier et n’est pas censé perdurer au-delà. C'est la preuve du
fait qu’il convient d’avoir une vision nuancée et équilibrée de la situation : les évolutions à
plus long terme dans l’organisation du travail, que la crise sanitaire actuelle a contribué à
susciter, ne vont pas pour autant faire disparaître complètement la voiture du paysage
urbain.
 
M. Cools est partisan d’une politique de mobilité équilibrée : il ne s’agit pas de tout
sacrifier à la voiture ni de la bannir de l’espace public.
La politique extrémiste adoptée par la ville de Bruxelles nuit autant aux Ixellois qu’aux
Ucclois.
Le bourgmestre de Bruxelles a d’ailleurs énoncé des contrevérités en prétendant que la
commune d’Uccle aurait été opposée à l’arrivée du métro sur son territoire.
Et lorsqu’il exerçait la fonction d’échevin de l’Urbanisme, M. Cools a toujours marqué son
accord sur l’installation du RER, malgré l’opposition des habitants.
La petite partie de l’avenue de Diane située sur le territoire communal devrait faire l’objet
d’une réglementation de la part du Conseil.
M. Cools ne partage pas le point de vue de M. Godefroid selon lequel il n’y aurait pas eu
de chaos au Bois de la Cambre à l’occasion de la rentrée. Il suffit de se rendre sur la
chaussée de La Hulpe aux heures de pointe pour se rendre compte de la réalité de ce chaos.
Il est donc tout à fait essentiel de dégager une ouverture vers le bois à partir de la drève de
Lorraine.
M. Cools s’inquiète aussi de la dérive antidémocratique générée par une certaine dictature
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des techniciens, idéologiquement engagés, qui influencent les débats dont les mandataires
politiques devraient conserver la maîtrise.
En effet, quoique le plan « Good Move », prévoyant un accès au bois à partir de la drève
de Lorraine, ait été adopté (après de multiples débats et enquêtes publiques), il a été
aussitôt balayé d’un revers de la main par les techniciens, ce qui témoigne d’un manque
flagrant de cohérence.
M. Cools précise qu’il n’a jamais été hostile au plan Good Move, même s’il en contestait
certains aspects, mais il regrette que le Collège ait émis un avis sans que le Conseil
communal n’en ait débattu.
Etant donné que les tests prévus suscitent à juste titre une certaine méfiance, la commune
ne devrait-elle pas envisager l’organisation de tests de sa propre initiative, afin de mesurer
l’impact des mesures adoptées sur le trafic ?
 
M. De Bock serait partisan d’une attitude beaucoup plus musclée de la commune d’Uccle à
l’égard de la ville de Bruxelles, qui, par idéologie, veut imposer de manière unilatérale son
point de vue sans envisager la moindre alternative. Cette situation est indigne d’une
démocratie telle que la nôtre.
Les Ucclois n’en sont pas les seules victimes car tous ceux qui doivent entrer sur le
territoire régional par l’axe sud sont contraints d’effectuer d’innombrables détours pour
éviter le bois.
Les propos tenus par M. Godefroid attestent les différences d’appréciation des partis Ecolo
et Défi par rapport à ce problème. Accepter la procédure de testing proposée en niant son
impact négatif sur la circulation revient à faire fi de la réalité.
Opposé à une approche minimaliste, le parti Défi est, quant à lui, favorable à une ouverture
de la chaussée de La Hulpe à hauteur de la drève de Lorraine, ou à tout le moins à un
testing de cette ouverture.
Si les groupes Ecolo de la ville de Bruxelles et de la Région en viennent à refuser une
simple analyse de cette option, tout ce débat n’est qu’un jeu de dupes et M. le Bourgmestre
a raison de saisir les tribunaux.
 
M. l’Echevin Wyngaard accuse M. De Bock de déformer les positions du parti Ecolo.
 
M. De Bock persiste dans sa lecture des événements et est prêt à déposer ce soir même une
motion visant à donner les pleins pouvoirs au bourgmestre pour ce recours judiciaire. On
verra bien alors si le groupe Ecolo est disposé à la soutenir !
Si le groupe Défi avait fait partie de la majorité communale, M. De Bock aurait exigé que
d’autres options fussent testées, comme par exemple la mesure systématique de la
pollution générée aux abords du Bois de la Cambre.
Et en dernier recours, il faudra consulter les riverains, de manière à ce que les appels à la
concertation et à la participation citoyenne ne soient pas des slogans vides de sens.
Et c’est d’autant plus nécessaire que les conditions de vie des riverains se sont
particulièrement dégradées. Il suffit d’entendre les propos tenus par de nombreux habitants
de la rue de Stalle ou de la chaussée de Waterloo pour en prendre conscience.
M. De Bock est persuadé qu’il y a moins de promeneurs au Bois de la Cambre depuis que
la ville de Bruxelles a adopté ses mesures funestes.
M. De Bock déplore aussi que le Collège n’ait rien entrepris au cours des deux derniers
mois pour empêcher le report du trafic automobile sur les voiries uccloises.
Il eût opportun, dans la perspective de la rentrée, de tester durant les vacances le
stationnement gratuit aux abords des gares de Calevoet et du Moensberg, pour inciter les
automobilistes à délaisser leur véhicule en amont de la commune, et de conclure à cette fin
des accords avec la SNCB. L’organisation de stationnements concertés et intelligemment
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pensés est en effet de nature à désengorger le trafic automobile.
Vu les divergences de vue entre les sections uccloises des parti Ecolo et MR, l’opposition
devra pencher dans un sens ou dans l’autre.
 
M. le Bourgmestre estime ce débat d’une telle importance qu’il ne peut donner lieu à de
médiocres petits jeux politiques. Il rappelle que M. l’Echevin Wyngaard et lui-même ont
toujours eu à cœur de veiller au bien-être des Ucclois en défendant des positions nuancées
et équilibrées. M. l’Echevin Wyngaard n’a d’ailleurs pas ménagé ses efforts pour
sensibiliser ses partenaires de la ville de Bruxelles à l’intérêt général des Ucclois.
M. le Bourgmestre invite M. De Bock à en faire autant auprès de l’échevin du Commerce
de la ville de Bruxelles, qui appartient à sa formation politique.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. De Bock : het voorstel van Ukkel om het Ter Kamerenbos
weer open te stellen.

Interpellatie van de h. De Bock: Het voorstel van Ukkel voor de heropening van het
Ter Kamerenbos.
 
De h. De Bock geeft aan dat de pers een kaart heeft gepubliceerd van het voorstel van de
gemeenteraad, verdedigd door het Ukkelse college tijdens vergaderingen waaraan
vertegenwoordigers van het Gewest, Brussel-Stad, de gemeente Ukkel en de andere
buurgemeentes hebben deelgenomen. De communiqués aan het einde van deze
vergaderingen zouden niet door alle deelnemers ondertekend zijn. Men kan vragen stellen
over de methode van Brussel-Stad die een voorkeur zou hebben voor testfases met
evaluaties.
 
Ingevolge de indiening van een motie door Défi was er binnen de Ukkelse gemeenteraad
een consensus voor een mediane oplossing, gebaseerd op een weigering om het Ter
Kamerenbos volledig af te sluiten en de zoektocht naar alternatieve oplossingen. Er was
geen kaart toegevoegd aan deze motie die algemene principes weergaf en de analyse van
de luchtkwaliteit lijkt niet aangehaald te zijn door de verschillende tussenkomende partijen.
De h. De Bock vraagt in welke mate het college het standpunt van de gemeenteraad goed
heeft doorgegeven. Welke eindbeslissingen werden genomen en hoe zal de verschuiving
naar aangrenzende wegen vermeden worden?
 
Er zijn twee basisopties te overwegen: ofwel terugkeer naar vroeger, ofwel een oplossing
met sluiting van de toegang via de Franklin Rooseveltlaan maar met behoud van
autoverkeer op de as Churchilllaan/De Frélaanlaan/Terhulpensesteenweg. Waarom werden
deze opties niet besproken?
 
Wanneer heeft het college deze kaart opgesteld die in de pers is verschenen? Waarom heeft
het college gekozen om een deel van het verkeer te sturen naar de Rooseveltlaan, naar de
Waterloosesteenweg ter hoogte van de Terhulpensesteenweg en naar de De Frélaan?
Zullen er meters komen om de mobiliteit en de vervuiling door het verkeer te meten? Heeft
het college een politieverslag over de verschillende oplossingen gevraagd? Hoe zit het met
het overleg met de inwoners die opnieuw chronische files te verwerken kunnen krijgen?
 
De h. De Bock is ongerust voor de toekomst van de handelszaken die zich de laatste jaren
in de Waterloosesteenweg hebben gevestigd. De overlast in deze sector zorgt ook voor de
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verslechtering van de kwaliteit van de woningen boven de handelszaken.
 
Interpellatie van de h. De Bock: Standpunt van het Ukkelse college inzake de sluiting
van het Ter Kamerenbos.
 
Welke beslissingen werden genomen na de vergaderingen met Brussel-Stad en de andere
buurgemeentes tijdens de afgelopen zes maand? Wat zijn de plannen van het college, gelet
op het schema dat in de pers is verschenen en dat niet overeenkomt met de motie die de
gemeenteraad heeft goedgekeurd? Met welke lokale maatregelen zal de verschuiving van
het verkeer in de Ukkelse wijken voorkomen worden?
 
Interpellatie van de h. Cools: Opvolging van de motie voor een permanente oplossing
in overleg  voor het Ter Kamerenbos.
 
De h. Cools verwijst naar de unanieme goedkeuring van deze motie door de gemeenteraad.
Deze oplossing lijkt veraf: weinig overleg en de stem van Ukkel werd niet gehoord. Hoe
verliep dit overleg? Waarom is er geen verbetering van het verkeer in het bos? Wat was het
standpunt van de burgemeesters en de colleges van Elsene en Watermaal-Bosvoorde,
aangezien de sluiting van het bos ook hen erg treft?
 
De burgemeester van de Stad had laten blijken te beschikken over de volledige
goedkeuring van zijn ambtgenoten en de colleges van Elsense en Watermaal-Bosvoorde.
Hij zei in de pers ook dat autoverkeer op termijn volledig verboden zou moeten worden in
het bos, een standpunt dat in de lijn ligt van minister Pascal Smet (in de toekomst geen
auto's meer in een stadsomgeving).  Wat is het echte standpunt van de burgemeester van
Ukkel? Zou de burgemeester voorgesteld hebben, zoals vermeld in de pers, voorstander te
zijn van een plan dat tweerichtingsverkeer in het bos beperkt in de Dianalaan, tussen de
Floralaan en de Belle Alliancelaan,  en in de Bosvoordelaan, die de Lorrainedreef verbindt
met de Franklin Roosevelt verbindt? Waarom werd er niet voorgesteld om het verkeer te
behouden in de Zuivelfabrieklaan en de Cereslaan en ook de Floralaan tussen de
Zuivelfabrieklaan en de Dianalaan? Dit voorstel, dat verkeer zal schrappen in de
Panoramalaan, de Groenendaellaan en de Denneboslaan maar een grote ruimte rond het
meer vrijmaakt, zou veel evenwichtiger geweest zijn dan hetgeen de burgemeester van
Ukkel aangeeft.
 
Het voorstel van Ukkel werd niet gevolgd door Brussel-Stad die een testfase voorziet van
14 september tot 15 november, gebaseerd op een beperking van tweerichtingsverkeer in de
Dianalaan tussen de Floralaan en de Belle Alliancelaan en van de doorgang van de bussen
in de Bosvoordelaan. De h. Cools heeft enige twijfel over het nut van deze tests omdat het
al aangetoond is dat een verbod of beperking van verkeer in het bos chaotische gevolgen
met zich meebrengt.
 
De burgemeester had aangegeven juridische stappen te willen zetten maar werd op de
vingers getikt door de eerste schepen omdat er hierover in het college niets was beslist.
Verdedigt het Ukkelse college een uniform standpunt in het dossier van het Ter
Kamerenbos? Werd er een advocaat aangesteld voor dit geschil? Heeft de juridische dienst
dit dossier onderzocht om mogelijke pistes te bepalen die gevolgd kunnen worden door het
college en de gemeenteraad?
 
De burgemeester van Brussel-Stad had ook aangegeven dat het kruispunt Ter Hulpen-
Roosevelt heraangelegd zou worden om de verkeersstroom te verbeteren. Dit is een goed
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voorstel maar mevr. Durand heeft dit bijna 20 jaar geleden als toenmalige minister van
Mobiliteit al aangehaald!
 
De oorspronkelijke doelstelling van deze maatregel van de compensatie van de
onmogelijkheid om de Louizalaan over te steken ter hoogte van de Legrandlaan, wegens de
aanleg van een trambedding. Dit voorstel werd nooit uitgevoerd wegens de permanente
weigering van de Commissie voor Monumenten en Landschappen. Heeft deze instelling al
een ander standpunt hierover? Wordt de gemeente Ukkel betrokken in de studie over de
heraanleg van dit kruispunt dat gedeeltelijk op haar grondgebied ligt?
 
Brussel-Stad en het Gewest houden geen enkele rekening met de nefaste gevolgen van hun
beslissingen. De h. Cools doet een beroep op rede en vraagt alle fracties binnen de raad
zich te verenigen zodat Ukkel één stem heeft, wat niet het geval was de laatste weken.
 
De h. Godefroid geeft aan dat Ecolo net zoals andere fracties ongerust is over het
voorgestelde verkeersplan, o.a. omwille van de verhoogde risico's voor de
Terhulpsesteenweg en de Waterloosesteenweg door de sluiting van het bos. Het voorstel
dat op tafel ligt, is niet per se slecht: men mag een test niet veroordelen nog voor die heeft
plaatsgevonden. Het geteste scenario komt niet overeen met de aanbeveling in de Ukkelse
motie maar het objectiveert het debat, wat ook gewenst werd door Défi. De
klimaatnoodtoestand vereist dat men ambitieus is, desnoods door een stap terug te zetten
als de test niet overtuigend zou zijn.
 
De eerste schepen meldt dat Brussel-Stad een ander scenario zal uitproberen indien het
eerste scenario na evaluatie niet tot voldoening leidt. De gemeentediensten hebben meters
geplaatst voor deze evaluatie. Volgens de h. Godefroid moedigt de ontwikkeling van
aangename en veilige fiets- en voetgangerswegen de overgang naar zachte mobiliteit aan.
De vermindering van het aantal rijstroken zorgt voor een betere verkeersdoorstroming
tijdens de spits en een betere lucht. Deze toestand zet vele gebruikers aan om hun
gewoontes te wijzigen (spreiding van de tijdstippen van woon-werkverkeer, andere
vervoersmethodes of telewerk) maar dit vereist tijd. Een test mag daarom niet geëvalueerd
worden al in de eerste dagen maar pas na enkele weken of maanden zodat gebruikers hun
gewoontes kunnen aanpassen.
 
In tegenstelling tot de pessimistische verwachtingen was er geen chaos aan het begin van
het schooljaar (10% minder files t.o.v. vorig jaar en 75% meer fietsers). Wat is de toestand
van de inrichting van de gewestelijke fietsroute tussen de Winston Churchilllaan en de
ULB? Deze infrastructuur is van groot belang om de straatstenen en tramrails van de
Legrandlaan te vermijden en het gevaarlijke kruispunt tussen de Boskantlaan en de
Dianalaan.
 
Mevr. Delvoye waardeert de tussenkomsten maar betreurt de beweringen van de h. De
Bock dat er binnen de meerderheid problemen zouden zijn. Beweren dat de burgemeester
van Ukkel de unanieme motie van de gemeenteraad niet verdedigd zou hebben, is op zijn
minst onaangenaam. Aangezien Défi deel uitmaakt van de meerderheid in Brussel-Stad en
het Gewest, zou deze partij mee naar oplossingen moeten zoeken, zoals tests uitvoeren,
waarbij men niet begrijpt waarom het zoveel tijd heeft geduurd om ze te organiseren, of
om effectenverslagen inzake luchtkwaliteit op te stellen, …
 
De unanieme motie van de gemeenteraad gaf een voorkeur aan de gedeeltelijke opening
van de zuidkant van het bos om minder verkeer te genereren in de Terhulpensesteenweg.
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Aangezien deze oplossing geïntegreerd is in het plan "Good Move", zou het legitiem zijn
dat het Gewest en de Stad dit ook zouden uitvoeren. De gemeente Ukkel moet zeker
gebruik maken van drukmiddelen, ook via de juridische weg, om haar eisen te laten
gelden. Bij een juridische actie mag men zich niet vergissen van debat. Het is niet de
bedoeling om de auto tegenover zachte mobiliteit te zetten maar het gaat erom de
levenskwaliteit van de Ukkelaars te beschermen door het transitverkeer aan te pakken, te
wijten aan de geografische ligging van de gemeente Ukkel in de rand.
 
Mevr. Delvoye is ervan overtuigd dat de toelichting van de burgemeester erg verhelderend
zal zijn.
 
De burgemeester herinnert eraan dat Brussel-Stad het bos volledig heeft afgesloten tijdens
de lockdown.
Met de komst van het afbouwplan bleef het bos dicht, wat mobiliteitsproblemen opleverde,
ondanks de vertraagde economische activiteit. De burgemeester heeft daarom samen met
de eerste schepen en de schepen van Handel zijn ambtsgenoot van Brussel-Stad ontmoet.
 
Aan het einde van deze ontmoeting werden er drie openingen gecreëerd, die
overeenkwamen met de assen Churchill - Louiza - De Fré. Deze vergadering leek het begin
van overleg over de problematiek van het Ter Kamerenbos. Hij was tevreden dat Brussel-
Stad rekening leek te gaan houden met het standpunt van de andere gemeentes. Tijdens de
vier vergaderingen nadien waren ook Elsene, Watermaal-Bosvoorde, Sint-Genesius-Rode
en Linkebeek aanwezig.
 
De gemeenteraad van Ukkel heeft vervolgens een motie unaniem goedgekeurd op 25 juni.
Het is een heel evenwichtige tekst, zonder dogmatische standpunten. Een terugkeer naar
de toestand vóór covid eisen, zou contraproductief geweest zijn en om constructief voor de
dag te komen heeft de gemeenteraad unaniem een realistische tussenoplossing voorgesteld
die de Ukkelaars niet verstikt. De burgemeester van Brussel heeft eveneens zijn wil
bevestigd om de Ukkelaars niet te verstikken.
 
Eén van de minimumeisen van de Ukkelse motie was de opening van de Braziliëlaan zodat
minder verkeer naar de Franklin Rooseveltlaan gaat vanaf de Lorrainedreef. De gemeente
verdedigt hier een coherent standpunt omdat zij niets meer of minder vraagt dan de
uitvoering van het plan "Good Move”. De motie vroeg eveneens de herinrichting van het
kruispunt Terhulpensesteenweg/Franklin Rooseveltlaan, wat momenteel wezenlijk
gerealiseerd is.
 
De verzoeken in de Ukkelse motie werden evenwel niet gevolgd. Hoewel ze in het plan
“Good Move” staan, hebben de technici van Mobiel Brussel en Brussel-Stad gekozen voor
een andere optie, namelijk de betrokken as voor te behouden voor de bus, in de eerste
plaats bus 41. Dit voorstel houdt steek omdat dit zorgt voor een vlotter vervoer dankzij de
verbinding tussen bus 41 en tram 8.
 
Het college wou het echter hier niet bij laten en heeft aangegeven dat de doorgang van het
openbaar vervoer zich niet mag beperken tot bus 41 maar uitgebreid moet worden tot
schoolbussen wegens de aanwezigheid van de Europese School met 4.000 leerlingen. Er
werd aan het college gemeld dat het gelijktijdige verkeer van particuliere voertuigen en bus
41 verkeersproblemen zou opleveren in de Franklin Rooseveltlaan. Het college vond dat
dit element toch in overweging genomen kon worden en had andere suggesties
voorgesteld. Volgens de burgemeester was er een veel efficiëntere oplossing dan degene
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die Brussel-Stad zal uittesten.
 
Als er geen particuliere voertuigen in de Braziliëlaan mogen om geen verkeershinder te
veroorzaken in de Franklin Rooseveltlaan maar wel openbaar vervoer, moet het verkeer op
de andere as herbekeken worden want de beslissing tot sluiting van de Lorrainedreef was
nefast. Indien tweerichtingsverkeer onontbeerlijk is om dit probleem op te lossen, moet op
zijn minst dit tweerichtingsverkeer niet beperkt worden tot de Dianalaan maar verlengd
worden tot de Panoramalaan en de Groenendaellaan tot de Lorrainedreef. Er moet ook
rekening gehouden worden met de spitsuren ’s morgens en ‘s avonds.
 
De pragmatische en evenwichtige voorstellen van de gemeente werden niet aanvaard door
Brussel-Stad, die radicale en extremistische standpunten blijft verdedigen, geïnspireerd op
een achterhaalde “klassenstrijd”, waarbij op een karikaturale manier alle Ukkelaars als
welgestelde bourgeois worden aanzien.
 
De burgemeester geeft toe dat een groot deel van het bos beschermd moet worden maar dat
betekent niet dat het autoverkeer ineens op drie kwart van zijn oppervlakte verboden moet
worden zoals Brussel-Stad wil. Dit is geen evenwichtige oplossing. Dit is ook
ontgoochelend, na met zin over overleg te hebben vergaderd, ervanuit gaande dat de
gesprekspartners te goeder trouw zijn. Schepen Wyngaard en de burgemeester hebben de
Ukkelse stem op een unanieme manier laten horen op een constructieve, serene en
vastberaden manier. Een evenwichtige oplossing zou zijn de verkeerstoestand van vóór de
crisis te behouden, met schrapping van een rijstrook om er een veilig fietspad van te
maken. Elke fiets is een auto minder in het verkeer. De gesprekspartners van Brussel-Stad
houden enkel rekening met hun eigen kiezers en tonen geen enkele interesse in de inwoners
van de andere gemeentes. Van de aangehaalde scenario’s, werd enkel tweerichtingsverkeer
in de Dianalaan behouden, wat Brussel-Stad van 15 september tot 15 november zal
invoeren. De test houdt geen rekening met de Ukkelse wensen en de burgemeester wijst
vooral op de afwezigheid van objectieve criteria om de lopende test te evalueren, wat erg
ongepast is en wijst op gebrek aan ernst vanwege Brussel-Stad. De lichtzinnige - om niet
te zeggen ongepaste - houding van Brussel-Stad is nogmaals gebleken tijdens het
perscommuniqué. Het Ukkelse college had ter goedkeuring een tekst ontvangen waarin
stond dat alle gemeentes in harmonie zouden werken, wat zou inhouden dat Ukkel een
blanco cheque zou geven. De burgemeester heeft op een beleefde manier aangegeven dat
dit niet overeenkomt met wat gezegd werd tijdens vorige vergaderingen en wou dat Ukkel
niet toegevoegd werd aan het perscommuniqué.
 
De burgemeester heeft niet de pretentie te beweren een mobiliteitsexpert te zijn maar hij
volgt wel de evolutie van de mobiliteit binnen het gewest op. Hij was erg verbaasd over
een aantal beweringen, o.a. over de gevolgen van het "verdampingsprincipe" met
betrekking tot mobiliteit: voertuigen die op een plek verdwijnen zouden niet elders
opduiken en het totale verbod op autoverkeer in een welbepaalde sector zou geen enkel
probleem opleveren.
 
Maar men hoeft maar te kijken naar wat er in de Waterloosesteenweg gebeurt om te
begrijpen dat deze ideologie onzinnig is voor het milieu en ook voor de economie.
Verkeerhinder zorgt voor minder bezoekers aan winkels en horecazaken en bestraft alle
werknemers in deze sectoren waar veel personen met bescheiden inkomens wonen.
Beweren dat het niet zo erg is dat een inwoner van Ukkel of Rode niet meer naar een of
ander restaurant kan gaan, is erg onverantwoord. Als de eigenaar van een restaurant zijn
zaak moet sluiten, zijn het juist de keukenmedewerkers, de serveersters, de
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schoonmaaksters, … die hun job zullen verliezen!
 
Door deze onverzettelijkheid creëert Brussel-Stad ook spanningen tussen weggebruikers,
automobilisten en fietsers. De gemeente streeft steeds eensgezindheid na door een
evenwichtig standpunt te verdedigen.
 
Brussel-Stad heeft haar ordonnantie vandaag gepubliceerd. Deze tekst zal onderzocht
worden door de advocaat die het college op 23 juni heeft aangesteld om de belangen van
de gemeente in deze zaak te verdedigen.
 
De burgemeester zal de komende dagen het college samenroepen voor een bijzondere
zitting uitsluitend over de problematiek van het Ter Kamerenbos. Binnen de meerderheid
zijn er ook geen spanningen. Deze meerderheid bestaat uit drie fracties met elk hun eigen
waarden en identiteit maar die samen de belangen van de Ukkelaars verdedigen die al erg
te lijden hebben onder de covidcrisis. En als men een mobiliteitstechnicus van het gewest
zonder meer hoort zeggen dat de Waterloosesteenweg geen transitweg is, moet men zich
echt zorgen beginnen te maken! De levenskwaliteit staat centraal in de algemene
beleidsverklaring.
 
De uitbreiding van telewerk is één van de argumenten van Brussel-Stad om haar beleid te
rechtvaardigen. De huidige gezondheidscrisis heeft het debat over de organisatie van het
werk geopend maar men moet genuanceerd blijven: de evoluties op lange termijn in de
organisatie van het werk zal niet leiden tot een volledige verdwijning van de auto in de
stad.
 
De h. Cools is voorstander van een evenwichtig mobiliteitsbeleid. Het is niet de bedoeling
om de auto volledig uit de openbare ruimte te bannen. Het extremistische beleid van
Brussel-Stad schaadt de inwoners van Elsene en Ukkel. De burgemeester van Brussel heeft
bovendien verkeerdelijk beweerd dat Ukkel tegen de komst van de metro op haar
grondgebied zou zijn. Als voormalig schepen van Stedenbouw was de h. Cools steeds voor
de installatie van het GER.
 
Het kleine Ukkelse gedeelte van de Dianalaan zou het onderwerp moeten uitmaken van
een reglementering vanwege de raad. Hij deelt het standpunt van de h. Godefroid niet dat er
aan het begin van het schooljaar geen chaos rond het Ter Kamerenbos geweest zou zijn.
Men hoeft maar tijdens de spitsuren naar de Terhulpensesteenweg te gaan om de chaos te
zien. Het is dus essentieel om een opening naar het bos te creëren vanaf de Lorrainedreef.
 
Hij is bezorgd over de antidemocratische handelswijze vanwege bepaalde technici,
ideologisch geïnspireerd, die de debatten beïnvloeden die door de verkozenen beheerst
zouden moeten worden. Een opening naar het bos vanaf de Lorrainedreef is voorzien (en
goedgekeurd) in het plan "Good Move" maar wordt door technici van tafel geveegd, wat
getuigt van gebrek aan coherentie. De h. Cools was nooit tegen het plan Good Move - op
bepaalde aspecten na - maar betreurt dat het college een advies heeft gegeven zonder debat
in de gemeenteraad. De voorziene tests roepen terecht vragen op over de betrouwbaarheid.
Moet de gemeente zelf tests organiseren om de impact van de maatregelen op het verkeer
te meten?
 
De h. De Bock wil een sterkere houding vanwege de gemeente Ukkel tegenover Brussel-
Stad die uit ideologie haar standpunt unilateraal wil opleggen zonder enig alternatief te
willen overwegen. Dit is een democratie onwaardig. Niet enkel Ukkelaars zijn hier het
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slachtoffer van: iedereen die naar het gewest komt via het zuiden moet allerlei omwegen
nemen om het bos te vermijden.
 
De woorden van de h. Godefroid tonen de verschillende standpunten van Ecolo en Défi
over dit probleem aan. De voorgestelde testprocedure aanvaarden met ontkenning van de
negatieve impact ervan op het verkeer komt neer op de realiteit aan zijn laars lappen.
 
Défi is voorstander van een opening van de Terhulpensesteenweg ter hoogte van de
Lorrainedreef, of minstens een test van deze opening. Indien Ecolo van Brussel-Stand en
het Gewest een eenvoudige analyse van deze optie weigeren, zijn er enkel maar
gedupeerden en heeft de burgemeester redenen om naar het gerecht te stappen.
 
Schepen Wyngaard beschuldigt de h. De Bock ervan de standpunten van Ecolo te
verdraaien.
 
De h. De Bock blijft bij zijn standpunt en is bereid nog deze avond een motie in te dienen
om de volle bevoegdheden te geven aan de burgemeester voor dit rechtsgeding. Men zal
dan zien of Ecolo bereid is de nodige steun te bieden!
 
Indien Défi tot de gemeentelijke meerderheid had behoord, zou de h. De Bock geëist
hebben dat andere opties getest zouden worden, zoals de systematische meting van de
vervuiling in de omgeving van het Ter Kamerenbos. Hij zou ook de inwoners willen
raadplegen in het kader van overleg en echte burgerinspraak. Dit is erg nodig omdat de
levenskwaliteit van de inwoners slechter is geworden, wat aangegeven wordt door talrijke
inwoners van de Stallestraat en de Waterloosesteenweg. De h. De Bock is ervan overtuigd
dat er minder wandelaars zijn in het Ter Kamerenbos sinds Brussel-Stad deze rampzalige
maatregelen heeft goedgekeurd.
 
Hij betreurt eveneens dat het college de twee laatste maanden niets heeft ondernomen om
de verschuiving van het verkeer naar de Ukkelse wegen te verhinderen. In het perspectief
van de start van de scholen zou het gepast geweest zijn om tijdens de vakantie gratis
parkeren te hebben uitgetest in de omgeving van de stations Kalevoet en Moensberg, om
bestuurders aan te sporen hun voertuig achter te laten, via een samenwerking met de
NMBS. Een doordacht parkeerbeleid kan het autoverkeer ontlasten.
 
Gelet op de verschillende standpunten tussen de Ukkelse afdelingen van de partijen Ecolo
en MR, zal de oppositie in de een of andere richting moeten gaan.
 
De burgemeester vindt dit een dermate belangrijk debat dat er hierin geen plaats is voor
politieke spelletjes. Hij wijst er nogmaals op dat schepen Wyngaard en hijzelf steeds het
welzijn van de Ukkelaars verdedigen via genuanceerde en evenwichtige standpunten.
Schepen Wyngaard heeft meermaals zijn partners van Brussel-Stad gewezen op het
algemeen belang van de Ukkelaars. De burgemeester vraagt de h. De Bock om hetzelfde te
doen bij de schepen van Handel van Brussel-Stad die deelt uitmaakt van zijn fractie.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. De Bock concernant la proposition d’Uccle pour la réouverture du
Bois de la Cambre.docx
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10.09.2020/A/0054

10.09.2020/A/0055

 

Interpellation de M. De Bock : la position du Collège communal concernant la
fermeture du Bois de la Cambre.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. De Bock : het standpunt van het College betreffende het
afsluiten van het Ter Kamerenbos.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. De Bock - la position du collège communal concernant la fermeture
du Bois de la Cambre.docx

 

 

Interpellation de M. Cools : le suivi de la motion votée pour une solution pérenne et
concertée pour le Bois de La Cambre.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : opvolging van de motie die gestemd werd ten bate van
een duurzame en gezamenlijke oplossing voor het Ter Kamerenbos.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Cools - le suivi de la motion sur le Bois_.docx

 

Véronique Lederman-Bucquet quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Interpellation de Mme Fraiteur : évaluation des rencontres citoyennes dans les
quartiers de Uccle. (report Covid)

Mme Fraiteur rappelle que le Collège s’est engagé à soutenir la participation citoyenne à
Uccle, afin de renforcer le dialogue et la collaboration entre les élus et les citoyens.
Du 8 octobre 2019 au 11 février 2020, neuf rencontres citoyennes ont eu lieu dans
différents quartiers d’Uccle.
Les citoyens ont eu l’opportunité de rencontrer le Collège et de s’exprimer sur leurs envies
et leurs attentes.
Les Ucclois pouvaient choisir à quelle table ils souhaitaient participer, chaque table étant
attribuée à un échevin. Grâce à l’organisation de turn-overs, chaque citoyen pouvait
rencontrer trois échevins différents au cours d’une même soirée.
La soirée se terminait par un drink de clôture.
Ayant eu l’occasion d’assister personnellement à la plupart de ces rencontres, Mme
Fraiteur a pu constater qu’elles étaient de qualité et que les participants semblaient
satisfaits.
Comment les habitants des quartiers ont été prévenus de la rencontre ? Plusieurs méthodes
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d’information ont-elles été employées au cours des différentes rencontres ? L’information
a-t-elle été diffusée par la distribution d’un toutes-boîtes ? Par un article dans le
Wolvendael ? Par d’autres moyens ? Quel moyen semble le plus efficace ?
Quels enseignements peut-on tirer de l’organisation de ces rencontres ? Des améliorations
sont-elles envisagées ? Si oui, lesquelles ?
Mme Fraiteur est favorable à l’organisation d’une séance commune en fin de réunion pour
reprendre les principaux thèmes débattus, comme cela s’est fait au début des rencontres.
Elle estime aussi qu’il faudrait se limiter à deux turn-overs avec les échevins pour éviter
des séances trop longues et impliquer davantage les conseillers communaux dans cette
démarche.
Les citoyens ont-ils exprimé des doléances précises ou étaient-ils plutôt en quête
d’informations ?
Ces rencontres citoyennes ont-elle répondu aux attentes de la population ?
Le monde associatif était-il présent ?
Le Collège a-t-il décidé de donner suite aux thèmes qui ont suscité le plus d’intérêt ?
Quelle suite sera donnée aux demandes concrètes des citoyens ?
Quel bilan le Collège tire-t-il de cette expérience ?
Quelles sont les améliorations envisageables ?
Un nouveau tour des quartiers est-il prévu ? Si c’est le cas, quand aura-t-il lieu ?
 
M. Desmet a participé à cette expérience à deux reprises. Lors de la première rencontre,
organisée à l’école de Calevoet, peu de citoyens étaient présents mais aucun d’entre eux
n’en est sorti frustré car les échanges furent enrichissants.
Un temps d’adaptation est nécessaire aux citoyens et aux mandataires politiques pour
intégrer ce type de démarche.
La consultation citoyenne se poursuivra dans le cadre d’autres initiatives telles que, par
exemple, le budget participatif.
Les citoyens présents à ces rencontres étaient très motivés et n’ont jamais formulé des
demandes irrationnelles ou inappropriées.
Il faudra évidemment du temps pour que les souhaits émis lors de ces rencontres
citoyennes débouchent sur des réalisations concrètes.
 
Mme l’Echevine Ledan répond que tous les relais disponibles ont été utilisés pour assurer
la diffusion des informations : le Wolvendael, le site internet de la commune, la
distribution de toutes-boîtes dans les quartiers concernés, l’échange de mails avec les
comités de quartier et l’ACQU (Association des comités de quartier d’Uccle).
Des informations ont également été délivrées sur Facebook pour les quatre dernières
rencontres.
La distribution de toutes-boîtes n’a pas été effectuée au tout début de l’opération, sur les
recommandations du partenaire de l’administration, qui estimait ce procédé coûteux et
inefficace. Mais il s’est avéré par la suite que ce procédé d’information plus traditionnel,
auquel on a finalement recouru, a incité un plus grand nombre de citoyens à participer à ces
rencontres.
Le Collège examinera la possibilité de faire appel à des modérateurs, afin de fluidifier les
échanges.
Il serait probablement utile d’effectuer une synthèse collective au terme des discussions,
selon le modèle adopté lors des premières rencontres.
Mme l’Echevine Ledan signale que le dispositif mis en place à la ville de Bruxelles avait
inspiré au départ l’organisation des rencontres citoyennes mais le mode de fonctionnement
initial est tout à fait susceptible d’être adapté.
La présence de conseillers communaux à ces rencontres constitue un apport très précieux.
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Mme l’Echevine Ledan remercie les conseillers communaux qui y ont participé et qui ont
souvent émis des suggestions très intéressantes.
Le document de synthèse établi à l’issue de ces rencontres est disponible sur le site internet
de la commune et sera envoyé par mail à tous les membres du Conseil communal.
Tous les quartiers de la commune ont été impliqués dans ces rencontres citoyennes. Le
Collège a veillé à organiser des garderies pour permettre au plus grand nombre possible de
citoyens d’y participer.
Plus de 700 questions et réflexions, dont la répartition par compétence et par sujet a été
conservée grâce à une recensions sur fiches, ont été émises sur les thèmes suivants : la
mobilité, la sécurisation des usagers des voiries, l’aménagement et l’entretien de l’espace
public, l’amélioration de la communication entre la commune et les citoyens, la
végétalisation des rues, la sensibilisation des jeunes à la propreté et à l’environnement, la
dynamisation de l’offre commerciale et culturelle sur le territoire communal,…
Chaque échevin a pris connaissance des demandes des citoyens afin d’en assurer le suivi.
Celui-ci a déjà été concrétisé par toute une série de mesures dans différents domaines.
Dans la foulée de ces rencontres citoyennes, un processus d’échanges participatifs a été mis
en place par le service des Espaces verts pour la gestion de projet de jardin de la pergola
dans le quartier du Merlo.
Dans le domaine culturel, les demandes des habitants se sont traduites par l’organisation de
visites guidées visant à la promotion et la valorisation du patrimoine ainsi que par une
modification des tarifs et de la programmation du Centre culturel, qui désormais accordera
une plus grande place au cinéma et aux spectacles destinés au jeune public.
La réouverture du parc Raspail a aussi été décidée dans le cadre de ces rencontres.
Le service du Commerce étudie ou soutient déjà plusieurs projets de revitalisation
répondant aux souhaits des citoyens.
Le Collège dresse un bilan très positif de cette initiative, qui lui a permis de découvrir les
besoins spécifiques de chaque quartier.
Conformément à la Déclaration de politique générale, le Collège a l’intention d’organiser
des rencontres citoyennes tous les deux ans.
Le Collège a sollicité les services d’une agence pour l’aider à préparer les états-généraux de

la citoyenneté, prévus pour cette année mais reportés au 1er trimestre 2021 en raison de la
crise du covid.
Il va de soi que l’expérience des rencontres citoyennes s’avérera très utile pour la mise en
œuvre des états-généraux.
Toutes ces démarches concrétisent la volonté du Collège d’approfondir la démocratie
locale en structurant le dialogue avec les citoyens.
 
Mme Fraiteur remercie Mme l’Echevin Ledan pour sa réponse, qui fait écho à
l’enthousiasme des Ucclois pour les rencontres citoyennes.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van Mevr. Fraiteur : evaluatie van de ontmoetingen met de burgers in de
Ukkelse wijken. (uitgesteld Covid)

Mevr. Fraiteur verwijst naar het engagement van het college om burgerinspraak in Ukkel
te ondersteunen om de dialoog en samenwerking tussen de verkozenen en de burgers te
versterken. Er hebben negen ontmoetingen plaatsgevonden in de Ukkelse wijken (van 8
oktober 2019 tot 11 februari 2020) waar burgers hun wensen en verwachtingen konden
laten blijken, telkens aan drie tafels per ontmoeting. Ze was aanwezig op verschillende
ontmoetingen en de deelnemers leken tevreden te zijn.

116/123
Conseil communal - 10.09.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 10.09.2020 - Openbaar register



 
Hoe werden de inwoners ingelicht over de ontmoeting? Werd er op verschillende manier
geïnformeerd tijdens deze ontmoetingen? Werd de informatie verspreid via een huis-aan-
huisbericht, de Wolvendael of andere middelen? Welk middel was het meest efficiënt?
Welke lessen kunnen getrokken worden uit deze ontmoetingen?
 
Mevr. Fraiteur is voorstander van een gezamenlijke zitting aan het einde van de
vergadering om de meest besproken thema’s te hernemen. Ze zou het ook beperken tot
twee turn-overs met de schepenen om te lange zittingen te vermijden en meer
gemeenteraadsleden willen impliceren in deze stap.
 
Hadden de burgers specifieke klachten of vroeg men vooral informatie? Hebben deze
ontmoetingen beantwoord aan de verwachtingen van de bevolking? Was het
verenigingsleven aanwezig? Heeft het college gevolg gegeven aan de meest besproken
thema’s of aan concrete vragen? Welke balans trekt het college uit deze ervaring? Wat kan
nog verbeterd worden? Is er een nieuwe ontmoetingsronde in de wijken voorzien?
 
De h. Desmet heeft aan twee ontmoetingen deelgenomen. Tijdens de eerste ontmoetingen
(école de Calevoet) waren weinig burgers aanwezig maar de uitwisselingen waren
verrijkend. Er was tijd nodig om zich aan te passen aan dit gesprekstype. Burgerinspraak
zal voortgezet worden via andere initiatieven zoals het participatiebudget. De aanwezige
burgers waren erg gemotiveerd en hun vragen waren nooit irrationeel of ongepast. De
concrete uitvoering van voorgestelde zaken vereist uiteraard de nodige tijd.
 
Schepen Ledan antwoordt dat alle beschikbare middelen gebruikt worden om informatie
te verspreiden: Wolvendael, website, huis-aan-huisbericht in de betrokken wijken,
contacten met wijkcomités en de Association des comités de quartier d’Uccle. Voor de
laatste vier ontmoetingen werd er ook via Facebook geïnformeerd. Er werd eerst niet via
huis-aan-huisberichten geïnformeerd op aanbeveling van de partner van het bestuur
(omwille van de hoge kostprijs en inefficiëntie) maar deze traditionele manier werd
uiteindelijk toch gebruikt en dit heeft veel burgers aangezet om deel te nemen aan deze
ontmoetingen.
 
Het college zal het gebruik van moderatoren onderzoeken om de gesprekken vlot te laten
verlopen. Het zou nuttig zijn om een collectieve synthese te maken aan het einde van de
gesprekken, zoals tijdens de eerste ontmoetingen. De schepen bedankt de
gemeenteraadsleden die aanwezig waren voor hun erg interessante suggesties. De synthese
van deze ontmoetingen is beschikbaar op de gemeentelijke website en wordt via mail naar
alle raadsleden gestuurd.
 
Alle wijken werden betrokken in deze burgerontmoetingen en er werd kinderopvang
voorzien om zo veel mogelijk burgers de kans te geven hieraan deel te nemen.
 
Meer dan 700 vragen werden behandeld en gingen over thema’s zoals mobiliteit,
veiligheid van weggebruikers, onderhoud van de openbare ruimte, verbetering van de
communicatie tussen de gemeente en de burgers, het groene karakter van wegen,
sensibilisering van de jeugd rond reinheid en milieu en de ondersteuning van handel en
cultuur op het grondgebied. Elke schepen is op de hoogte van de vragen van de burgers en
zal de opvolging ervan verzekeren. Er is al een hele reeks maatregelen genomen in
verschillende domeinen, zoals een uitwisseling van de dienst Groene Ruimtes voor een
tuinproject in de Merlowijk, geleide bezoeken rond erfgoed, wijzigingen van de tarieven en
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de programmatie van het cultureel centrum (meer aandacht voor film en voorstellingen
voor een jong publiek), de heropening van het Raspailpark en de ondersteuning van
wederoplevingsprojecten door de dienst Handel.
 
 
 
 
Het college maakt een erg positieve balans op van dit initiatief omdat de noden van elke
wijk geïdentificeerd konden worden. Zoals vermeld in de algemene beleidsverklaring zal er
om de twee jaar burgerinspraak georganiseerd worden. Het college heeft een agentschap
ingeschakeld om de Staten-Generaal voor te bereiden (voorzien voor dit jaar maar wegens
covid uitgesteld tot het eerste trimester van 2021). De opgedane ervaring tijdens deze
ontmoetingen zal erg nuttig zijn voor de uitvoering van de Staten-Generaal.
 
Al deze stappen concretiseren de wil van het college om lokale democratie via dialoog met
de burgers te versterken.
 
Mevr. Fraiteur bedankt schepen Ledan voor haar antwoord dat blijk geeft van het
enthousiasme van de Ukkelaars voor de burgerontmoetingen.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation Evaluation des rencontres citoyennes dans les quartiers de Uccle.docx

 

 

Interpellation de M. Desmet : parc public Paola.

 

Transformée en question écrite.

Interpellatie van de h. Desmet : openbaar park Paola.

 

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Desmet - parc Paola.docx

 

 

Interpellation de M. Desmet : que d’eau, que d’eau.

 

Transformée en question écrite.

Interpellatie van de h. Desmet : water en nog water.
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Omgevormd tot schriftelijke vraag.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Desmet - que d'eau que d'eau.docx

 

 

Question orale de M. Cohen : le Dieweg - interdit aux véhicules de plus de 3,5T.

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van de h. Cohen : de Dieweg - verboden voor voertuigen van meer
dan 3,5T.

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de M. Cools : la gratuité du stationnement réglementé le samedi.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. Cools : gratis parkeren op zaterdag.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. Cools : l’augmentation des demandes d’aide au C.P.A.S..

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. Cools : toename van de vragen om hulp bij het
O.C.M.W..

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. Van de Cauter : les frais scolaires et les interventions médicales
à l'école.

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van de h. Van de Cauter : de schoolkosten en de medische
interventies op school.
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Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de M. Desmet : bus 70.

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van de h. Desmet : bus 70.

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de Mme Lederman Bucquet : des échafaudages sur la voie publique.

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van Mevr. Lederman Bucquet : stellingen op de openbare weg.

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de M. Hayette : la chasse à la pollution.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. Hayette : de jacht op de vervuiling.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de Mme Margaux : poursuivre le Combat contre le Cancer !

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van Mevr. Margaux : voortzetten van de strijd tegen kanker !

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de Mme Margaux : la projection du 17 juillet 2020 « Uccle fait son
cinéma ».

Transformée en question écrite.
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Mondelinge vraag van Mevr. Margaux : filmvoorstelling van 17 juli 2020 « Uccle fait
son cinéma ».

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de M. Norré : la circulation avenue du Prince de Ligne.

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van de h. Norré : het verkeer op de Prins de Lignelaan.

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 

 

Question orale de M. De Bock : la non-transparence des PV des Collèges et le refus de
les transmettre par mail.

 

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : ondoorzichtigheid van de Processen-verbaal
van het College en de weigering om ze door te sturen via e-mail.

 

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. De Bock : les travaux avenue de la Floride et la rehausse des
trottoirs.

 

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : werken Floridalaan en het verhogen van de
voetpaden.

 

Het punt wordt verdaagd.
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Question orale de M. De Bock : les bornes de recharge vélo.

 

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : de oplaadpunten voor elektrische fietsen.

 

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. De Bock : l’absence de coordination des travaux et la
sécurisation des chantiers pour les piétons, cyclistes et automobilistes ?

 

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : de afwezigheid van coördinatie van de werken
en de beveiliging van de werven voor de voetgangers, fietsers en automobilisten ?

 

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. De Bock : le bilan des chèques commerces locaux.

 

Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : balans van de lokale handelaarschèques.

 

Omgevormd tot schriftelijke vraag.

 
Levée de la séance à 01:40

Opheffing van de zitting om 01:40
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La Secrétaire communale,
De Gemeentesecretaris,

Laurence Vainsel  

La Présidente,
De Voorzitster,

Aleksandra Kokaj
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